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Výška daní  
a poplatkov podľa 
nového VZN  
č. 5/2010 zostala 
rovnaká ako v roku 
2009. Znížili sa len 
úľavy vyplývajúce zo 
zákona o daniach. 
Výdavky na odpady 
prevýšili poplatky  
o 636 tis. Sk.

Katastrálny úrad 
nezapíše stavebný 
pozemok, ak nebude 
naplánovaný ako návrh 
vo forme červenej 
šrafovanej plochy 
v novom územnom 
pláne. Preto tí, čo majú 
v pláne stavať dom, 
by sa mali dostať do 
nového územného 
plánu.

NESTAVAť 
DOmy 
ďALEkO

Traja kandidáti 
na starostu obce 
z dolnej časti Rabče 
a jeden z hornej 
časti. Všetci majú 
rovnaké šance. 
Od nich závisí, ako 
dokážu presvedčiť 
voličov. Volič môže 
slobodne voliť. 
VOĽTE.

Občianske aktivity 
v prospech celej 
obce najviac 
pomôžu jej 
ďalšiemu rozvoju. 
Trvalo 21 rokov, 
kým začali vo 
volebnej kampani 
aktívne vystupovať 
aj kandidáti na 
poslancov so svojím 
programom.

VoĽBY 
BUdú 
NApíNAVé Doterajšie povodne 

ukázali, že centrum 
obce Gaceľ je najviac 
ohrozené. Rozbúrená 
Polhoranka tento rok 
strhla most na dolnom 
konci a ostatné mosty 
sú tiež ohrozené. Aj 
keď samospráva obce 
nespravuje rieky ani 
Soľný potok, musí 
nájsť riešenia, ako pre-
dísť škodám.

Povodne sú 
hrozbou

V. Briš V. Briš

dane 2011
a PoPlatky
rovnaké

– OcÚV. Briš
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V sobotu 27. novem-
bra 2010 sa v sále do-
mu kultúry a v hornej 
škole pri kostole usku-
točnia od 7. hodiny rá-
no do ôsmej hodiny ve-
čer komunálne voľby. 

Voliči majú možnosť 
si vybrať zo štyroch 
kandidátov na staros-
tu obce Rabča a zo 45 
kandidátov na poslan-
cov Obecného zastupi-
teľstva obce Rabča.

Volíme  jedného  staros-
tu  a  11  poslancov  obecné-
ho  zastupiteľstva.  Na hla-
sovacom lístku zakrúž-
kuje volič poradové číslo 
kandidáta. Viac na s. 9.

Kandidátov na sta-
rostu obce a na poslanca 
obecného zastupiteľstva 
spolu so všetkými voleb-
nými programami pred-
stavujeme na s. 4 – 8.
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Vážení spoluobčania,
tento rok končí moje vo-
lebné obdobie a preto je 
mojou povinnosťou Vám 
zložiť účty. Okrem voleb-
ného programu, s ktorým 
som sa ako kandidát na 
funkciu starostu pred 4 
rokmi uchádzal o Vašu 
dôveru som za toto volebné 
obdobie do obce zabezpe-
čil finančné prostriedky 
v hodnote cca 4 250 000 € 
(128 000 000 Sk) čiže 
o 1 250 000 € viac, ako 
vo volebnom období 2002  
– 2006.

Ide o tieto aktivity:
1.  Rekonštrukcia  a  nad-
stavba  materskej  školy  pri 
Základnej  škole  Rabča  
300 tis. € 
2.  Nájomný bytový dom – 
12-bytová  jednotka  v  cen-
tre  obce,  plus  spevnené 
plochy  v  celkovej  hodnote  
300 tis. €
3.  Stavebné  úpravy,  prí-
stavba  a  nadstavba  Obec-
nej  hasičskej  stanice  Rabča 
v celkovej hodnote 265 tis. €
4.  Partnerstvo  nepozná 
hranice  –  detské  ihrisko 
pri MŠ I. a MŠ II. v celkovej 
hodnote 50 tis. €
5.  Výstavba  kanalizá-
cie  a  vodovodu  v  časti 
Adamovka  s  projektom 
individuálnej  výstavby 
rodinných  domov,  kde  sa 
plánuje  postaviť  cca  200 
rodinných  domov  v  celko-
vej hodnote 1 100 tis. €
6.  Máme  schválený  pro-
jekt  „Revitalizácia  verej-
ného  priestranstva  –  ná-
mestie  Gaceľ“,  na  ktorom 
v  súčasnosti  prebieha  vý-
berové  konanie  v  celkovej 
hodnote 1 mil. €
7.  Máme  podaný  projekt 
na  Zberný  dvor  v  Rabči 
v  hodnote  1 238 378 €, 
ktorý je v súčasnosti pred-
ložený na schválenie.

Vážení spoluobčania,
tieto  finančné  prostriedky  
obec preinvestovala, alebo 
ešte  preinvestuje  obec-
ným podnikom RABČAN, 
s.r.o.  Rabča.  Tým,  že  sa 
podarilo  zabezpečiť  toľko 
finančných  prostriedkov, 
obec  mohla  počas  4  rokov 
zamestnať našich občanov 
a  živnostníkov  rôznych 

profesií.  Môžem  povedať, 
že  okrem  finančných  pro-
striedkov  obec  tým,  že 
buduje a stavia, rieši aj ne-
zamestnanosť v našej obci. 

Aj keď našu obec počas vo-
lebného  obdobia  postihli 
štyri  povodne  dokázali 
sme  im  čeliť,  čo  nás  stálo 
nemalo  úsilia  a  finančných 

prostriedkov pri ich odstra-
ňovaní. Povodeň  v  obci  za-
nechala  nemalé  škody  a  to 
hlavne  na  zobratom  moste 

a  lanovej  lavici  na  nižnom 
konci  obce.  I  keď  sa  poda-
rilo  zabezpečiť  dočasný 
náhradný  most  je mojou 

prvoradou úlohou v nastá-
vajúcom volebnom období 
zabezpečiť finančné pro-
striedky na nový most, čo 
chcem urobiť ako priorit-
ne, načo chcem využiť moje 
doterajšie  dlhodobé  skúse-
nosti v získavaní finančných 
prostriedkov a na iné aktivity 
v  obci,  ak  mi  dáte  svoj  hlas. 

Ja  považujem  za  prvoradé 
sa  v  plnej  miere    venovať  

práci  starostu  obce  a  ne-
vyvíjať  iné  podnikateľské 
aktivity, mimo výkonu tej-
to funkcie. Čo je úspechom  
práce na tomto poste. 

Podľa  vyhodnotenia 
o  čerpaní  finančných 
prostriedkov  z  Európ-
skej únie naša obec patrí  
medzi  popredné  obce 

v  získavaní  finančných 
prostriedkov, čo do poč-
tu a finančného vyjadre-
nia.

Teraz Vás oboznámim 
s  vyhodnotením priorít  
volebného programu, 
ktorý som mal v terajšom 

volebnom období 2006  
– 2010:
•  Pokračovať v majetkovo-
právnom vysporiadaní ulíc 
a chodníkov, čo je podmien-
kou pre získanie finančných 
prostriedkov z fondov EÚ 
–  podarilo  sa  majetkovo-
právne  vysporiadať  nasle-
dovné  ulice:  Chotárna  –  zo 
strany  obce  vysporiadaná 
na 100 %, Západná – vyspo-
riadaná  na  99 %,  Goborová 

–  vysporiadaná  na  100 %, 
Šviderkova  –  vysporiadaná 
na  99 %,  Drevená  –  vyspo-
riadaná  na  100 %,  Rovňová 
–  vysporiadaná  na  99 %, 
Rozvoja  –  vysporiadaná  na 
80 %, Poľná – vysporiadaná 
na  80 %,  Kvasniaková  –  vy-
sporiadaná  na  80 %,  Mok-
rá  –  časť  Kormanov  –  vy-
sporiadaná  na  100 %,  Nad 
ihriskom  –  vysporiadaná 
na  70 %,  Nad  riekou  –  vy-
sporiadaná  na  30 %,  nová 
ulica  Veterná  –  vysporia-
daná  na  99 %,  Adamovka 
sa  vysporiadava  na  nové 
rozdelenie  pozemkov  80 %, 
pod  družstvom  –  vysporia-
dané na 70 %, pozemky pod 
ihriskom  na  dolnom  konci 
vysporiadané  na  50 %.  Tu 
chcem  poukázať  na  prob-
lém,  ktorý  nastáva  hlavne 
pri  podpisovaní  spoluvlast-
níckych  podielov  na  obec. 
Nie všetci občania sú v tejto 
veci  naklonení  a  preto  sa 
táto  priorita  ťažko  reali-
zuje.  Som  presvedčený, 
že  do  budúcnosti  sa  nám 
to  podarí,  nakoľko    bu-
dovanie  existujúcich  ulíc 
a  miestnych  komunikácií 
bez  vlastníctva  obce  nie  je 
možné realizovať.
•  Pokračovať v projektovej 
príprave nových ulíc v uce-
lenej výstavbe rodinných 
domov, Ul. Rozvoja, Mlyn-
ská a pod. a realizovať ich 
výstavbu s komplexnými in-
žinierskymi sieťami – voda, 
kanalizácia, elektrika  –  táto 
úloha sa priebežne zabezpe-
čuje a pripravujú sa projekty 
na nové výzvy v rámci tohto 
operačného programu EÚ
•  Projekčne pripraviť a reali-
zovať výstavbu novej bytovky 
v Gaceli –  úloha  splnená, 
postavila sa nová 12 bytová 
jednotka v Gaceli, ktorá bo-
la  skolaudovaná  5.  9.  2008 
a  je  plne  obsadená  nájom-
níkmi.
•  Začať rekonštruovať chod-
níky okolo hlavnej cesty – úlo-
ha  čiastočne  splnená,  obec 
zabezpečila  projektovú  do-
kumentáciu a pripravuje sa 
majetkovoprávne  vysporia-
danie týchto chodníkov a re-
alizovať  sa  bude  po  ukon-
čení  výstavby  kanalizácie 
OVS,  a.s.  Dolný  Kubín, 
ktorá by mala začať v r. 2012
• Vymeniť všetky svietidlá 

verejného osvetlenia z úspor-
nejšie v celej obci  –  úloha 
splnená,  všetky  staré  svie-
tidlá  boli  zamenené  za  no-
vé  neónové  úsporné  svetlá 
v celej obci za cenu 20 000 € 
(600 tis. Sk)
•  Realizovať rekonštrukciu 
ulíc pod Magurou, Grúň, Ža-
binec ako aj všetkých mostov 
a lavíc  –  táto  úloha  nebola 
splnená  a  to  z  dôvodu,  že 
v  obci  bude  prebiehať  vý-
stavba  kanalizácie,  ktorú 
bude  vykonávať  OVS,  a.s. 
Dolný  Kubín  tým  by  vyna-
ložené investície z obce boli 
zbytočné. Čo sa týka mostov 
a  lavíc,  tak  obec  prišla  po-
čas  dvoch  povodní  o  lavicu 
a  most  v  dolnej  časti  obce. 
Lavicu  sa  nepodarilo  zre-
konštruovať, nakoľko vyna-
ložené finančné prostriedky 
vzhľadom  na  využívanie 
tejto  lavice  by  boli  neúmer-
né. K spadnutému mostu sa 
podarilo v čo najkratšej do-
be zabezpečiť rôznymi a zlo-
žitými  jednaniami  vojenský 
most AM-50, ktorý je dočas-
ný,  prepožičaný  z  minister-
stva obrany do doby, kým sa 
obci nepodarí zabezpečiť fi-
nančné prostriedky na nový 
most. Tu chcem podotknúť, 
že výstavba takéhoto mosta 
bude stáť obec cca 300 tis. € 
(9 mil. Sk).
•  Projekčne pripraviť výstav-
bu domu smútku s rozšíre-
ním cintorína a zrekonštru-
ovať ozvučenie cintorína, 
upraviť chodníky na cintoríne 
zámkovou dlažbou  –  táto 
úloha  bola  splnená  nie  len 
prípravou  projektu,  ale  aj 
samotnou realizáciou domu 
smútku,  ktorá  je  t.  č.  pred 
dokončením.  Následne  sa 
postupne  podľa  možností 
získavania zeminy rozširuje 
miestny cintorín. Urobilo sa 
aj nové oplotenie na priečelí 
cintorína  od  hlavnej  cesty. 
Ozvučenie  s  osvetlením  sa 
bude realizovať v rámci do-
stavby domu smútku.
•  Projekčne pripraviť a vy-
budovať parkoviská, chodní-
ky v areáli ZŠ, pri telocvični 
a obvodnom zdravotnom 
stredisku a v strede obce do-
končiť výstavbu tréningového 
futbalového ihriska  –  všetky 
tieto úlohy sú zabezpečené.
•  Pri hlavnom parkovisku 
v spolupráci so Spišskou 

ZHODNOTENIE VOLEBNÉHO 
PROgRAmU 2006 – 2010



21. november 2010 Rabčiansky CHÝRNIK č. 5 – 6 /2010| 3
www.rabca.sk | e-mail chyrnik@stonline.sk

samospráva 2006 – 2010

katolíckou charitou zriadiť 
domov dôchodcov v bývalej 
farskej budove  –  toto  sa  ne-
podarilo zrealizovať, nakoľ-
ko stará farská budova bola 
z  obce  darovaná  Spišskej 
katolíckej  charite,  ktorá 
v nej zriadila Dom charitas, 
ktorý  bol  daný  do  užívania 
29.  6.  2008.  Tento  dom  vy-
užívajú matky s deťmi, ktoré 
sú v zlej životnej a sociálnej 
situácii.
•  Realizovať oplotenie ZŠ 
a zabezpečiť jej ochranu ka-
merovým systémom ako aj 

stred obce – táto úloha bola 
splnená a celý školský areál 
je t. č. oplotený. Obci sa po-
darilo  získať  finančné  pro-

striedky  na  kamerový  sys-
tém,  ktorý  monitoruje  časť 
stredu obce a areál ZŠ s MŠ.
•  Rekonštruovať budovu ZŠ 

pri kostole, znížiť energetic-
ké straty a vytvoriť najlepšie 
podmienky pre deti a učite-
ľov  –  zabezpečila  sa  výme-
na  okien,  dverí,  sociálnych 
zariadení a pri škole sa ešte 
vybudovalo  nové  detské  ih-
risko.
•  Budem vytvárať maxi-
málne podmienky pre rozvoj 
kultúry – dychovky a súborov, 
telovýchovy a športu ako aj 
všetky zložky v obci, červený 
kríž, katolícku charitu, spe-

vokol a pod.  –  všetky  zlož-
ky  v  obci  sú  podporované 
z  rozpočtu  obce  na  základe 
dotácie,  o  ktorú  tieto  zlož-
ky  požiadajú.  Každý  rok  sa 
v obci konajú:  Dni Rabče – 
tento rok bol pre našu obec 
významný tým, že nás prvý 
krát v histórii obce navštívil 
prezident  Slovenskej  re-
publiky, p. Ivan Gašparovič. 
Konal sa Rabčiansky okruh, 
futbalový  turnaj  o  pohár 
starostu,  hasičské  preteky 
s  medzinárodnou  účasťou 
ČR  a  Poľska.  Za  aktívnu 

činnosť našich hasičov bolo 
im  zakúpené  zánovné  ha-
sičské auto Mercedes, ktoré 
je  pýchou  našich  hasičov. 

Potom fašiangy – pochová-
vanie  basy,  Vianočná  latka, 
stolnotenisový  turnaj,  deň 
matiek, deň plný prekvape-

ní,  stretnutie  dôchodcov, 
deň  tanca,  uvítanie  detí, 
výročia  sobášov  25,  50,  60, 
trojkráľová  muška,  vianoč-
ná akadémia + výstava prác 
žiakov,  vianočné  koncerty 
ZUČ,  estrádne  vystúpenia 
a  ďalšie  aktivity  v  oblasti 
kultúry  a  športu.  Tento  rok 
si  pripomenieme  vznik  dy-
chovej  hudby  Rabčianka  – 
35 r. založenia, ženský spe-
vácky zbor Marana Tha – 15 
r. vzniku a z tejto príležitosti 

im bola poskytnutá dotácia 
z obce na vydanie vianočné-
ho CD.
•  Finančne podporiť založe-
nie klubu dôchodcov, zabez-
pečiť dôstojný život dôchod-
cov  –  žiaľ  v  tejto  oblasti  sa 
nevyvinula  žiadna  aktivita 
zo strany našich dôchodcov. 
Každoročne  sa  však  stretá-
vajú na spoločnom stretnutí 
dôchodcov  v  Dome  kultúry 
v Rabči, kde môžu zhliadnuť 
kultúrne  vystúpenia  našich 
detí.
•  Maximálne využívať zľa-
vy na daniach, odpadoch 
a iných poplatkov občanom 
v sociálnej núdzi pomáhať 
sociálnymi dávkami v rámci 
možnosti rozpočtu obce – na 
dani z nehnuteľnosti sú úľa-
vy pre dôchodcov, ktorí žijú 
sami  nad  75  rokov  a  ťažko 
zdravotne  postihnutí  úľavu 
vo výške 75 %. Na komunál-
nom  odpade  majú  ťažko 
zdravotne  postihnutí  a  štu-
denti  úľavu  50 %  a  občania 
pracujúci dlhodobo v zahra-
ničí  majú    100 %  úľavu.  Po-
čas celého volebného obdo-
bia  neboli  zvyšované  dane 
z nehnuteľnosti a poplatky
•  Budem naďalej podporo-
vať všetky formy podnikania 
v obci a tak pomáhať riešiť 
nezamestnanosť v obci vy-
viniem maximálne úsilie na 
to, aby v obci bola podobná 
cena vody projekčne pripra-
viť a a realizovať v strede 
obce námestie v priestoroch 
prevádzky presťahovaním 
strojového parku – obec ma-
ximálne  vychádza  v  ústrety 
všetkým  podnikateľom  na 
území obce a pri realizovaní 
stavieb v rámci obce upred-
nostňujeme  našich  podni-
kateľov  a  živnostníkov.  Čo 
sa týka rovnakej ceny vody, 
obec  v  rámci  rekonštrukcie 
vodovodných  potrubí  po-
stupne  odpája  odberateľov 
z OVS, a.s. Dolný Kubín na 
obecný  vodovod.  Doteraz 
sa  nám  podarilo  prepojiť 
celú  Ul.  Radovú  s  počtom 
rodinných  domov  51.  Čo 
sa  týka  projekčného  pri-
pravenia  a  realizovania  ná-
mestia  –  obec  zabezpečila 
premiestnenie  strojového 
parku  do  kúpenej  budovy 
na družstve, ktorá bola zre-
konštruovaná  na  podmien-
ky  obecného  podniku,  kde 
sa v súčasnosti už postupne 
premiestňujú  všetky  stroje 
a  technika.  Projekt  námes-
tia  je  schválený.  T.  č.  pre-
bieha  výberové  konanie  na 
dodávateľa.

Vážení spoluobčania,
toľko k vyhodnoteniu prio-
rít, ktoré som Vám predlo-
žil pred minulými voľbami. 
Je  na  Vás,  ako  ich  zhod-
notíte  a  či  som  splnil  Vaše 
očakávania.  Samozrejme, 
že  okrem  týchto  priorít 
obec  zabezpečovala  aj  iné 
činnosti  týkajúce  sa  chodu 
obce,  ako  je  skrášľovanie 
centra  obce,  okolia  škôl  
a miestneho kostola, cinto-
rína, športovísk. To všetko, 
čo sa v obci za toto volebné 
obdobie  urobilo,  je  nielen 

moja zásluha, je to zásluha 
hlavne  poslancov  obec-
ného  zastupiteľstva,  ktorí 
tieto  moje  priority  podpo-

rovali.  Uznali,  že  sú  nevy-
hnutné a správne, čoho dô-
kazom  je  aj  ich  realizácia. 
Na  realizácii  sa  podieľali 

všetci  zamestnanci  Obec-
ného úradu Rabča, zamest-
nanci  RABČAN,  obecné 
služby  a  RABČAN,  s.r.o. 
Rabča  za  čo  im  patrí  moje 
poďakovanie.  Poďakovanie 
patrí aj Vám všetkým, ktorí 
ste svojou aktivitou prispeli 
k skrášľovaniu a budovaniu 
našej obce.

Chcem Vám poďakovať 
za dôveru, ktorú ste mi dali 
a či som naplnil všetky Vaše 
očakávania, musíte zhod-

notiť Vy. A keďže sa chcem 
uchádzať o Vašu dôveru aj 
vo voľbách, ktoré sa budú 
konať 27. novembra 2010, 
budem rád, keď od Vás do-
stanem pripomienky a ná-
mety, ktoré by boli zahrnuté 
do volebného programu 
a tak by som mohol predstú-
piť s volebným programom, 
ktorý by odzrkadľoval sku-
točné potreby obce a obča-
nov. Chcem naďalej využiť 
moje skúsenosti a známosti 
na rôznych postoch minis-
terstiev a iných štátnych 

inštitúcii pre získavanie ďal-
ších finančných prostried-
kov pre rozvoj našej obce. To, 
že naša obec je v povedomí 

Slovenska, je aj dôkaz nie-
koľkonásobnej návštevy bý-
valého premiéra a terajšieho 
ministra zahraničných vecí 

p. Dzurindu, ako aj iných 
politikov na čele s preziden-
tom Slovenskej republiky, 
p. Ivanom Gašparovičom, 
ktorí snaženie a napredova-
nie našej obce veľmi kladne 
hodnotia. Tento klenot je 
potrebné aj naďalej rozvíjať 
a pokračovať, čo bude moj-
im úsilím, ak dostanem od 
Vás dôveru v nastávajúcich 
voľbách.

Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča
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kandidát na starostu pre volebné obdobie 2010 – 2014

• 45 rokov
• lesný inžinier
• vzdelanie: Technic-
ká univerzita vo Zvolene 
odbor lesné inžinierstvo
• pôsobnosť 1984 – 
2003, Lesy SR, š.p., Od-
štepný závod Námesto-
vo 2004, Štátna ochra-
na prírody 2005 – 2008, 
konateľ RABČAN, s.r.o. 
Rabča 2009 – 2010, 
SZČO

Vážení spoluobčania,
touto cestou Vás chcem 

osloviť a zároveň predstaviť 
svoje myšlienky a predsta-
vy o ďalšom možnom roz-
voji a smerovaní našej ob-
ce v budúcnosti. Uchádzam 
sa o Vašu dôveru vo voleb-
nom období 2010 – 2014 na 
funkciu starostu obce, ako 
aj poslanca obecného za-
stupiteľstva. Predtým, ako 
Vám predložím svoj volebný 
program, chcem v stručnos-
ti opísať svoje pôsobenie v na-
šej obci za predchádzajúce 
obdobie.

V  komunálnej  politike 
pôsobím  od  roku  2002  ako 
poslanec  obecného  zastupi-
teľstva  a  zároveň  ako  pred-
seda Komisie životného pro-
stredia. Od roku 2005 do za-
čiatku roku 2009 som pôso-
bil ako konateľ obecnej spo-
ločnosti  RABČAN,  s.r.o. 

Rabča.  Pri  vykonávaní  tej-
to  funkcie  bolo  nutné  sa  vo 
väčšej miere venovať veciam 
verejným v úzkej spolupráci 
s  vedením  a  zamestnanca-
mi obce.

Hneď  na  začiatku  môj-
ho  pôsobenia  sa  obecnej 
spoločnosti  podarilo  v  roku 
2005 dostať do správy RAB-
ČAN,  s.r.o.,  časť  verejného 
vodovodu  obce  Rabča,  kto-
rý do tej doby prevádzkova-
la Oravská vodárenská spo-
ločnosť.  V  rámci  širokého 
okolia sa toto doteraz poda-
rilo máloktorej obci. Násled-
né  prevádzkovanie  verej-
ného  vodovodu  bolo  veľmi 
ťažké, nakoľko firma nema-
la žiadne skúsenosti a nebo-
la  vybavená  žiadnym  mate-
riálom,  náhradnými  dielmi, 
ako  aj  strojným  vybavením 
potrebným  k  zabezpečeniu 
plynulej  prevádzky  verejné-
ho vodovodu. Postupom ča-
su  a  snahou    všetkých  za-
mestnancov  sa  obecná  fir-
ma  vybavila  potrebným 
strojným a materiálnym vy-
bavením  do  takej  miery,  že 
túto  činnosť  mohla  vykoná-
vať bez problémov pri dodr-
žiavaní  platných  zákonov. 
Išlo najmä o zakúpenie zem-
ného  stroja  HIDROMEK, 
nákladného  auta,  dodávko-
vého  vozidla,  terénneho  vo-
zidla  a  iného  drobného  ná-

radia a materiálu v hodnote 
niekoľkých miliónov sloven-
ských korún. Dostať obecnú 
firmu  do  takého  stavu,  keď 
na  začiatku  môjho  pôsobe-
nia si musela požičiavať, čiže 
bola v strate a po štyroch ro-
koch môjho účinkovania bo-
la vybavená strojným a ma-
teriálnym vybavením v hod-
note min. 10 mil. Sk. sa po-
darilo najmä vďaka tomu, že 
stavebné akcie, ako napr. bu-
dovanie  verejného  vodovo-
du a kanalizácie boli realizo-
vané v rámci obecnej spoloč-
nosti RABČAN, s.r.o. a zod-
povedným  prístupom  všet-
kých  zamestnancov  spoloč-
nosti. To znamená, že zisk sa 
použil na zveľadenie obecnej 
firmy  a  nebol  presunutý  na 
účet  súkromnej  firmy.  Tak-
tiež  musím  spomenúť,  že 
obecná spoločnosť pod mo-
jím vedením realizovala v ro-
ku 2005 výstavbu Športovej 
haly, kde bol predpokladaný 
rozpočet 45 mil. Sk, my sme 
túto  stavbu  dokázali  zreali-
zovať za 26 mil. Sk. 

Vzhľadom  na  uvedené 
skutočnosti  si  do  dnešného 
dňa  neviem  vysvetliť,  prečo 
takú významnú akciu, akou 
je  budovanie  kanalizácie 
a  vodovodu  v  lokalite  Ada-
movka,  nerealizuje  obecná 
spoločnosť RABČAN, s.r.o., 
ale  súkromná  firma.  Pou-
kazujem na túto skutočnosť 
z  toho  dôvodu,  že  ešte  ako 
zamestnanec  obecnej  firmy 
som  sa  vo  veľkej  miere  po-
dieľal na príprave tejto akcie 
s tým zámerom, že celú stav-
bu  bude  realizovať  obecná 
spoločnosť.  O  tejto  skutoč-
nosti  som  informoval  aj  te-
rajšieho pána starostu.

Ako predseda komisie Ži-
votného  prostredia  som  sa 
aktívne podieľal na právnom 
vysporadúvaní ulice Rozvo-
ja.  Nad  ihriskom,  Kvasnia-
kova,  Šviderkova,  Nad  Rie-
kou a Adamovka I, II.

Okrem  toho,  že  sa  tieto 
cesty  začali  majetkovo  vy-
sporadúvať,  v  spolupráci  so 
Stredoslovenskou  energeti-
kou som sa podieľal na tom, 
aby na všetkých týchto loka-
litách  (okrem  Adamovka  I, 
II) boli vybudované rozvody 
elektrickej energie pre budú-
cich stavebníkov.

Počas  môjho  pôsobe-
nia  sa  mi  taktiež  podarilo 
uskutočniť  prestavbu  cen-
trálnej  kotolne  na  Zdravot-

nom stredisku v Gaceli. Bo-
la  vybudovaná  veľká  polo-
automatická  kotolňa  za  mi-
nimum peňazí. Aj vďaka tej-
to akcii sa dostala do tej do-
by  stratová  výroba  tepla  do 
mierneho zisku. 

V  rokoch  2007  –  2008 
bola  urobená  rekonštrukcia 
verejného  vodovodu  v  čas-
ti  Gaceľ  a  na  ulici  Radová. 
V  rámci  tejto  akcie  boli  ob-
čania  na  ul.  Radová  odpo-
jení  od  verejného  vodovodu 
Oravskej  vodárenskej  spo-
ločnosti  a  boli  napojení  na 
potrubie  obecnej  spoloč-
nosti.

Moja predstava o ďalšom 
možnom napredovaní 
našej obce je nasledovná:

•  pokračovať  v  rozbeh-
nutých  akciách  v  rámci  ob-
ce s tým, že do týchto prác by 
boli v maximálnej miere za-
pojené obecné spoločnosti.

•  zaktualizovať  projek-
ty vypracované obcou v mi-
nulosti  a  tie,  ktoré  sú  aktu-
álne  aj  v  dnešnej  dobe  pou-
žiť  so  zámerom  získať  pro-
striedky  na  ich  realizáciu  či 
už z fondov EÚ alebo zo štát-
neho rozpočtu (zberný dvor, 
verejné  osvetlenie,  bezpeč-
nostné chodníky a pod.).

•  riešiť  úpravu  vodného 
toku na dolnom konci Rab-
če  tzv.  „Martinkov  potok“ 
a taktiež „Potok za Vodou“.

• v prípade záujmu vlast-
níkov  pozemkov  v  lokali-
te  „Pod  Sivou“  pokračovať 
v  prácach  na  vytvorení  no-
vých  stavebných  pozem-
kov. Prvé rokovania prebehli 
v  rokoch  2007  –  8,  kde  bo-
li  dohodnuté  základné  pra-
vidlá,  a  to  v  tom  zmysle,  že 
stredom uvedenej lokality sa 
vybuduje  cesta  s  vyústením 
pri Sivej a medzi rodinnými 
domami č. 153 a 156.

•  obdobne  ako  v  pred-
chádzajúcom  bode  riešiť 
aj  ostatné  lokality.  Spome-
niem len tie, o ktorých viem, 
pretože  som  sa  na  jednot-
livých  rokovaniach  zúčast-
ňoval  (ul.  Horská,  pokračo-
vanie  ul.  Rozvoja  cez  bory 
smerom  ku  kostolu,  Náhon 
na mlyn pri kostole). Do tej-
to  kategórie  by  mala  podľa 
mňa  patriť  aj  lokalita  Grúň. 
Pokiaľ ide o tento bod, všet-
ko záleží od postoja dotknu-
tých vlastníkov. Bez ich záuj-
mu sa tieto veci riešiť nedajú. 
Ale  tu  si  treba  uvedomiť, že 

tieto veci nerobíme na jeden 
ani dva roky, ale na desaťro-
čia dopredu.

•  začať  postupne  vlast-
nícky  vysporadúvať  miest-
ne komunikácie v obci, pre-
tože ak obec nevlastní cesty, 
nemôže  na  ne  žiadať  dotá-
cie.  Prioritne  by  sa  v  tomto 
prípade mala riešiť ul. Mok-
rá,  ktorá  je  v  dezolátnom 
stave  a  ul.  Grúňanská.  Na 
ul.  Grúňanská  by  sa  to  ma-
lo  riešiť  zabudovaním  daž-
ďovej  kanalizácie  do  existu-
júcej otvorenej priekopy a jej 
prekrytím  bezpečnostným 
chodníkom.

•  na cestách, ktoré sú už 
vysporiadané  alebo  sa  po-
stupne  vysporiadajú,  dobu-
dovať  chýbajúce  inžinier-
ske  siete  (vodovod,  dažďo-
vá  a  splašková  kanalizá-
cia, elektrika, verejné osvet-
lenie)  a  potom  ich  povrch 
spevniť. 

•  urobiť napojenie nedo-
končenej  splaškovej  kanali-
zácie na ul. Radová do kana-
lizačného zberača z toho dô-
vodu,  aby  sa  odstránilo  za-
mokrovanie  pozemkov  a  ší-
renie zápachu.

•  dokončiť  dažďovú  ka-
nalizáciu  na  ul.  Rozvoja 
s  tým,  že  sa  napojí  do  rieky 
Polhoranka.

•  na  lokalitách,  kde  do-
chádza  k  hromadeniu  vo-
dy  po  prívalových  dažďoch, 
situáciu  riešiť  v  spoluprá-
ci  s  vlastníkmi  pozemkov. 
Možnosti  odvedenia  tej-
to vody situovať tak, aby ne-
vznikali  škody  na  majetku 
občanov. Ide najmä o prieč-
ne odvedenie vody do miest-
nych  potokov,  prípadne 
priečne a následne pozdĺžne 
odvedenie vody do dažďovej 
kanalizácie pri hlavnej ceste.

•  postupne  robiť  rekon-
štrukciu  verejného  vodovo-
du najmä v častiach, kde ho 
prevádzkuje  Oravská  vodá-
renská spoločnosť a násled-
ne  prepájať  odberateľov  pit-
nej vody na rozvody Rabčan 
s.r.o. (od ul. Radová smerom 
ku  kostolu  po  oboch  stra-
nách  hlavnej  cesty,  ul.  Ko-
nečná, ul. Rabčická).

•  nezvyšovať cenu pitnej 
vody pre občanov.

•  snažiť sa o vysporiada-
nie ihriska na Grúni a spre-
vádzkovať ho. Obdobne po-
stupovať  aj  pri  prácach  sú-
visiacich  s  ihriskom  na  dol-
nom konci.

INg. JAROSLAV JAgNEšÁk, 
kandidát na starostu obce Rabča za 
slovenskú demokratickú a kresťanskú 
úniu – demokratickú stranu, mOsT – hÍd

Ak CHCETE ZmENU, VOĽTE Č. 1
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•  vypracovať  predbežný 
návrh,  ktorý  by  riešil  vybu-
dovanie  umelej  ľadovej  plo-
chy v priestore za Športovou 
halou.  Do  budúcna  riešiť  aj 
možnosť  celoročného  pre-
vádzkovania ľadovej plochy. 
(Ako napr. ľadová plocha pri 
hoteli  ALTIS  na  Oravskej 
Priehrade)

•  nakoľko  budovanie 
splaškovej  kanalizácie  v  ré-
žii  Oravskej  vodárenskej 
spoločnosti je v nedohľadne, 
zistiť, aké sú možnosti vybu-
dovania samostatnej čistiar-
ne  odpadových  vôd  vráta-
ne  rozvodov  splaškovej  ka-
nalizácie  v  obci.  Išlo  by  tu 
o  urýchlenie  akcie  a  vytvo-
renie  mnohých  pracovných 
miest  v  obci  pre  miestnych 
obyvateľov.

•  pokračovať  v  rozširo-
vaní cintorína. Taktiež je po-
trebné  urobiť  rekonštrukciu 
ozvučenia  a  osvetlenia  cin-
torína a okolia kostola.

•  zvážiť možnosť centrál-
neho  vykurovania  kostola, 
ZŠ  pri  kostole,  ako  aj  novej 
fary z jednej kotolne na pev-
né palivo, pretože vykurova-
nie elektrinou je predražené.

•  vybudovať  v  obci  bez-
pečnostný  kamerový  sys-
tém.  Toto  je  potrebné  uro-
biť  nielen  v  centre  obce,  ale 
aj  na  vstupoch  a  výstupoch 
z  obce,  ako  aj  na  miestach, 
kde často dochádza k poško-
dzovaniu majetku obce a ob-
čanov.

•  keďže obec vyberá daň 
z  lesných  pozemkov,  riešiť 
pod  jej  patronátom  aj  čias-
točnú  správu  súkromných 
lesov

•  podporovať  v  činnosti 
TJ  Oravan  Rabča  a  v  rámci 
nej  okrem  futbalu  napomá-
hať  aj  iným  športovým  čin-
nostiam 

•  podporovať  ženský 
spevácky zbor, ako aj dycho-
vú  hudbu  Rabčianka,  pre-
tože  nám  robia  dobré  me-
no aj mimo našej obce. Sna-
žiť sa, aby obe tieto inštitúcie 
podchytili  svoju  činnosť  na 
vlastnom CD nosiči.

•  podporovať  miestnu 
katolícku  charitu,  červený 
kríž,  ako  aj  miestnych  hasi-
čov  a  ostatné  neziskové  ve-
rejnoprospešné  záujmové 
organizácie.

Na záver by som chcel do-
dať, že nie všetky veci sa da-
jú vyriešiť naraz. Mnoho ve-
cí na to, aby boli vyriešené, si 
vyžadujú dlhšie časové obdo-
bie. Ale myslím si, že dôležité 
je niekde začať. 

Dovoľte, aby som sa Vám predstavil  
a oboznámil Vás s doterajšou pôsobnosťou v obci 
Rabča a predstavami do budúcnosti. 

Pre  obec  Rabča  som  začal  pracovať  v  roku  2005, 
na žiadosť vtedajšieho zastupiteľstva obce ako stavby-
vedúci pre výstavbu Športovej haly v Rabči, ktorá bola 
úspešne dokončená v roku 2006.
•   Rok 2006: ako stavbyvedúci

• rekonštrukcia  a stavebné úpravy ZŠ s MŠ 
v Rabči, ktoré boli realizované v priebehu 
štyroch mesiacov

• práce na rekonštrukcii technologickej časti 
kotolne

• teplovod do Športovej haly a budov ZŠ
•   Rok 2007 – 8: ako stavbyvedúci

• výstavba 12-bytovej jednotky 
• oplotenie školského areálu a výstavba 

viacúčelového ihriska (basketbal, volejbal, 
tenis)

• nadstavba domu služieb 
•   Rok 2009: ako konateľ RABČAN,s.r.o. a stavbyvedúci

• dokončenie nadstavby domu služieb a úprava 
fasády a okolia. 

• realizácia kanalizácie z Enviro fondov
• rekonštrukcia a rozšírenie verejného vodovodu 

v časti nad pekárňou
• stavebné úpravy a nadstavba MŠ v Rabči
• montáž teplovodu do MŠ.  
• rekonštrukcia kancelárskych priestorov pre RABČAN s.r.o. a RABČAN obecné služby
• rekonštrukcia obecnej knižnice
• presťahovanie práčovne z bývalej prevádzky do suterénu Domu služieb

•   Rok 2010: ako konateľ RABČAN,s.r.o. a stavbyvedúci
•  príprava a výstavba Hasičskej stanice obce Rabča – naďalej pokračuje
•  Dom smútku –  naďalej pokračuje
•  rekonštrukcia Haly v areáli PD na Šírave –  naďalej pokračuje.
•  príprava projektov a rozpočtov pre Zberný dvor obce Rabča 
•  vybudovanie detských ihrísk pri MŠ v Gaceli  a MŠ pri kostole 
•  rekonštrukcia a rozšírenie vodovodu na ulici Soľná a v areáli MŠ
•  výstavba kanalizácie a vodovodu v časti Adamovka ako súčasť cezhraničnej spolupráce  

PL – SK.
Všetky  tieto  práce  boli  prevedené  spolu  so  zamestnancami  obecných  spoločností,  obce  a  obecného 

zastupiteľstva.

BuDÚcNOSť:
•  rekonštrukcia a prevzatie vodovodu od OVS –  jednotná cena pre všetkých občanov
•  prevádzkovanie novovybudovaných kanalizačných sietí prostredníctvom obce alebo obecných 

spoločností tak, aby sme mali vplyv na cenu stočného pre občanov
•  oprava miestnych komunikácií a chodníkov
  výstavba mostu cez rieku Polhoranku v časti ul. Mokrá
•  budovanie infraštruktúry (voda, elektrina, kanalizácia) pre novú výstavbu v spolupráci s občanmi
•  vybudovanie priemyselnej zóny v areáli PD Šírava
•  pokračovanie v projektoch  Zberný dvor, Revitalizácia centra obce Rabča, Hasičská stanica, Dom 

smútku a osvetlenie obce
•  dokončenie športového areálu pri ZŠ s MŠ (terénne úpravy, umelá ľadová plocha)
•  upraviť  školský park (lavičky, chodníky) tak, aby bol súčasťou budúceho námestia 
•  realizovanie protipovodňových opatrení v celej obci v spolupráci s Povodím Váhu a Lesmi SR
•  osvetlenie a ozvučenie cintorína, rozšírenie a úprava okolia, rozšírenie parkovísk
•  oddychové a športové zóny v obci v súlade s územným plánom, vybudovanie cyklotrás, ktoré by boli 

v zime využívané ako trate pre beh na lyžiach
•  oplotenie futbalového ihriska
•  podpora športu, kultúry, hasičov a všetkých aktivít v prospech obce Rabča
•  podporovať sociálne slabších občanov a pomoc pri živelných pohromách

  Všetky tieto plány chcem realizovať v maximálnej miere z  fondov Európskej únie v spolupráci s obecným 
zastupiteľstvom, vedením školy a obecnými spoločnosťami.

Ďakujem za porozumenie a Vašu podporu. 
Pavol Kobyliak

PAVOL kOByLIAk, 
kandidát na starostu obce Rabča za 
slovenskú národnú stranu a poslanca OZ

VÁžENÍ SPOLUOBČANIA
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kandidát na starostu pre volebné obdobie 2010 – 2014

Komunálne voľby RAbČA
27. november 2010

dušan RATiCA
kandidát na starostu obce  
za hZd, smER

volebnÝ PRoGRAm 2010 – 2014

Vážení spoluobčania,
pred štyrmi rokmi som získal Vašu dôveru s volebným 

programom, ktorého vyhodnotenie si môžete prečítať 
v Rabčianskom chýrniku. 

Rozhodol som sa kandidovať aj v týchto voľbách za 
starostu našej obce, nakoľko je potrebné ešte dokončiť začaté 
aktivity.  Okrem týchto aktivít hlavnou mojou prioritou bude 
dokončenie majetkovoprávneho vysporiadania ulíc a miestnych komunikácií a zabezpečiť finančné 
prostriedky na ich rekonštrukciu vrátane infraštruktúry. Na toto chcem využiť moje doterajšie 
skúsenosti a známosti pri získavaní finančných prostriedkov pre ďalší rozvoj našej obce, ak mi prejavíte 
Vašu dôveru. 

Priority pre volebné obdobie 2010 – 2014:
→	 Projekčne	pripraviť	a	pokračovať	v	získavaní	finančných	prostriedkov	 

na	výstavbu	nového	mosta	na	nižnom	konci	cez	rieku	Polhoranka
→	 Pokračovať	v	rozbehnutých	akciách	a	to:	

→	 dokončenie	a	skolaudovanie		domu	smútku	a	cintorína
→	 dokončenie	rozostavanej	budovy	hasičskej	stanice
→	 realizovať	výstavbu	Revitalizácie	centra	obce	–	Námestie	Gaceľ
→	 realizovať	výstavbu	zberného	dvora
→	 dokončiť	výstavbu	kanalizácie	a	vodovodu	v	časti	Adamovka

→	 Zabezpečiť	v	spolupráci	s	vlastníkom	toku	Bystrá	spevnenie	brehov,	aby	nedošlo	 
k	zatopeniu	rodinných	domov	na	ulici	poniže	mosta	v	Gaceli	

→	 Zabezpečiť	v	spolupráci	s	vlastníkom	úpravu	vodného	toku	Martinkov	potok	
→	 Zabezpečiť	v	spolupráci	s	Povodím	Váhu	spevnenie	brehov	na	rieke	Polhoranka	 

v	rizikových	častiach	toku
→	 Pokračovať	v	majetkovoprávnom	vysporiadaní	miestnych	komunikácií
→	 Po	realizácii	druhej	etapy	odkanalizovania	obce	OVS,a.s.	Dolný	Kubín	začať	s	rekonštrukciou	

všetkých	miestnych	komunikácií,	ulíc	a	a	chodníkov.	Prioritne	riešiť	ulice	Mokrá	a	Grúňanská.	
→	 Zabezpečiť	finančné	prostriedky	z	fondov	EÚ	na	výstavbu	multifunkčného	ihriska	s	oddychovou	

zónou	na	nižnom	konci	a	na	vyšnom	konci	obce	pod	MŠ	I.	(pri	kostole)	v	smere	k	Polhoranke	
→	 Vypracovať	štúdiu	možnosti	výstavby	ľadovej	plochy	pri	základnej	škole	
→	 Projekčne	a	finančne	zabezpečiť	druhú	etapu	revitalizácie	stredu	obce	–	časť	dom	služieb,	 

zdravotné	stredisko	a	školský	park
→	 Dokončiť	a	schváliť	nový	Územný	plán	obce	Rabča
→	 V	maximálnej	miere	vychádzať	v	ústrety	stavebníkom	nových	rodinných	domov
→	 Naďalej	vytvárať	maximálne	podmienky	pre	rozvoj	kultúry	–	dychovky	a	súborov,	telovýchovy	

a	športu,	ako	aj	všetky	zložky	v	obci	–	SČK,	katolícku	charitu,	spevokol,	hasičov	…	
→	 Maximálne	využívať	zľavy	na	daniach,	odpadoch	a	iných	poplatkoch	pre	občanov	 

v	sociálnej	núdzi
→	 Naďalej	budem	podporovať	všetky	formy	podnikania	v	obci	a	tak	pomáhať	 

riešiť	nezamestnanosť	v	našej	obci
→	 V	prípade	výzvy	zo	ŠFRB	zabezpečiť	finančné	prostriedky	na	nadstavbu	24-bytovej	jednotky	 

s	výmenou	nevhodnej	krytiny	a	získaním	8	nových	bytových	jednotiek
Dušan	Ratica
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kandidáti na poslancov pre volebné obdobie 2010 – 2014

kREsťAnskO-dEmOkRATiCké hnuTiE kdk – RAbčA

Ľudia, ktorí pre Vás dokážu niečo urobiť.
spomeňte si na petíciu na odsúhlasenia jazdy trakotov po ceste i. triedy

kandidáti na poslancov do obecného zastupiteľstva

27. Ondrej Pindjak, 61 r.,
školník

5. Katarína Budzelová,  
43 r., učiteľka

43. Alojz Spuchľák, 46 r., 
SZČO

10. Mária Glombíková, 
48 r., robotníčka

28. Augustín Piták, Mgr., 
33 r., štátny zamestnanec

4. Jozef Bartkovjak, 30 r., 
elektrotechnik

6. Patrik cubinek, 23 r.,
študent VŠ

 9. Jozef Galis, 65 r, dôchodca
 13. Vladimír Iskierka, 43 r., SZČO
 19. Anna Kornhauserová, Ing., 46r., učiteľka
 21. Jozef Kozák, 52 r., technik

DO BuDÚcNA, By SMe chcelI:
•  Tlačiť na zmenu zákona o STK pre traktory z 2 rokov na 5 rokov.
•  Ochrana rodín a podpora viacdetných rodín v obci.
•  Komunikácia s ľuďmi, prijímanie ich podnetu a snaha o vyriešenie ich problémov.

nechceme Vám nič sľubovať, ale sme tu pre Vás!!! 
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informácie pre voliča: komunálne voľby 2010 – 2014

Volič je povinný preukázať sa pred hlasovaním preukazom totožnosti. Po preukázaní totožnosti a po zázname v zozname voličov 
dostane volič vo volebnej miestnosti od okrskovej volebnej komisie prázdnu obálku opatrenú odtlačkom úradnej pečiatky obce a dva 
hlasovacie lístky. hlasovací lístok pre voľby starostu obce a hlasovací lístok pre voľby poslancov obecného zastupiteľstva. 

Po prevzatí obálky a hlasovacích lístkov vstúpi volič do priestoru určeného na úpravu hlasovacích lístkov, t. j. na odovzdanie hlasu 
vybraným kandidátom – zakrúžkovaním ich poradového čísla.

Na hlasovacom lístku pre voľby poslancov obecného zastupiteľstva zakrúžkuje volič poradové čísla jednotlivých kandidátov, avšak 
najviac u toľkých kandidátov, aký počet poslancov má byť vo volebnom obvode zvolený (údaj je uvedený na hlasovacom lístku).

Na hlasovacom lístku pre voľby starostu obce zakrúžkuje volič poradové číslo len jedného kandidáta.

V priestore určenom na úpravu hlasovacích lístkov vloží volič do obálky jeden hlasovací lístok pre voľby poslancov obecného zastu-
piteľstva a jeden hlasovací lístok pre voľby starostu obce.

Volič hlasuje tak, že po opustení priestoru určeného na úpravu hlasovacích lístkov vloží obálku do volebnej schránky. Voličovi, kto-
rý sa neodobral do tohto priestoru, komisia hlasovanie neumožní.

Volič, ktorý sa nemôže v deň volieb dostaviť do volebnej miestnosti, môže požiadať zo závažných, najmä zdravotných dôvodov 
okrskovú volebnú komisiu (v ktorej zozname voličov je zapísaný) o hlasovanie mimo volebnej miestnosti. V takom prípade okrsková 
volebná komisia vyšle k voličovi dvoch svojich členov s prenosnou volebnou schránkou, hlasovacími lístkami  a obálkou. Volič hlasuje 
tak, aby sa dodržala tajnosť hlasovania.

Volič, ktorý nemôže sám upraviť hlasovací lístok pre telesnú vadu alebo preto, že nemôže čítať alebo písať, má právo vziať so sebou 
do priestoru určeného na úpravu hlasovacích lístkov iného voliča, nie však člena okrskovej volebnej komisie, aby za neho hlasovací 
lístok podľa jeho pokynov upravil a vložil do obálky.

infORmáCiE pRE VOličA

  1.  Rastislav Bajza, 38 r., súkromný podnikateľ, HZD ...................
  2.  Jozef Balek, 37 r., zamestnanec Žilinského samosprávneho kraja,
    nezávislý kandidát ....................................................................
  3.  Ján Bandík, 40 r., podnikateľ, HZD ........................................
  4.  Jozef Bartkovjak, 30 r., elektrotechnik, KDH .........................
  5.  Katarína Budzelová, 43 r., učiteľka, KDH...............................
  6.  Patrik Cubinek, 23 r., študent VŠ, KDH ..................................
  7.  Ľudmila Djubeková, Bc., Ing., 44 r., lesná inžinierka, Smer ..........
  8.  Ján Domin, 48 r., živnostník, SMER .......................................
  9.  Jozef Galis, 65 r., dôchodca, KDH ..........................................
  10.  Mária Glombíková, 48 r., robotníčka, KDH ............................
  11.  Ján Chromek, 52 r., technik, SNS ...........................................
  12.  Ján Iskierka, 47 r., technik, ĽS-HZDS ....................................
  13.  Vladimír Iskierka, 43 r., SZČO, KDH .....................................
  14.  Jaroslav Jagnešák, Ing., 45 r., les. inžinier, SDKÚ-DS, MOST-HÍD ....
  15.  Ľubomír Jagnešák, Bc., 23 r., podnikateľ, SMER ...................
  16.  Miroslav Jagnešák, 59 r., robotník, ĽS-HZDS ........................
  17.  Pavol Kobyliak, 48 r., technik, SNS ........................................
  18.  Ľudmila Kormanová, 47 r., úradník, SDKÚ-DS, MOST-HÍD.............
  19.  Anna Kornhauserová, Ing., 46 r., učiteľka, KDH ....................
  20.  Jozef Kovaliček, Ing., 47 r., štátny zamestnanec, nezávislý kandidát .
  21.  Jozef Kozák, 52 r., technik, KDH ............................................
  22.  Dušan Kudjak, Ing., 55 r., stav. inžinier, SDKÚ-DS, MOST-HÍD ........

NA POSTy POSLANCOV DO OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V RABČI NA 
OBDOBIE 2010 – 2014 DňA 27. 11. 2010 SA O VÁš HLAS UCHÁDZAJú 

VOlEbný ObVOd čÍslO 1. Vo volebnom obvode sa volí 11 poslancov

  23.  Štefan Lubas, 46 r., zvárač, ĽS-HZDS ....................................
  24.  Ján Maťuga, 59 r., živnostník, ĽS-HZDS ................................
  25.  Miroslav Pikoš, 39 r., zvárač, ĽS-HZDS .................................
  26.  Peter Pilarčík, Ing., 35 r., projekt manažér, nezávislý kandidát ...
  27.  Ondrej Pindjak, 61 r., školník, KDH .......................................
  28.  Augustín Piták, Mgr., 33 r., štátny zamestnanec, KDH ............
  29.  Dušan Piták, 59 r., SZČO, SNS ..............................................
  30.  Július Piták, Ing., 41 r., riaditeľ daňového úradu, nezávislý kandidát .
  31.  Milan Piták, 57 r., živnostník, SDKÚ-DS, MOST-HÍD ..........
  32.  Vladimír Piták, Ing., 55 r., technik, SNS .................................
  33.  František Prisenžňák, 55 r., živnostník, SMER ......................
  34.  Dušan Ratica, 58 r., starosta obce, HZD ................................
  35.  Juraj Ratica, Ing., 48 r., podnikateľ, SMER .............................
  36.  Eva Raticová, Mgr., 44 r., učiteľka, SNS .................................
  37.  Ľudmila Rešutíková, Bc., 42 r., poisťovací poradca, SMER ..........
  38.  Jozef Revaj, Ing., 32 r., geodet, SDKÚ-DS, MOST-HÍD .............
  39.  Pavol Revaj, Mgr., 36 r., právnik, SMER ................................
  40.  Karol Sahuľ, Ing., 49 r., učiteľ, SMER .....................................
  41.  Marián Sivka, Ing., 28 r., technik, HZD ..................................
  42.  Lenka Skurčáková, Mgr., 25 r., recepčná, ĽS-HZDS ...................
  43.  Alojz Spuchľák, 46 r., SZČO, KDH .........................................
  44.  Jana Strýčková, Ing., 24 r., stavebná inžinierka, HZD ..................
  45.  Jozef Tvarožek, 34 r., SZČO, SNS ...........................................

  1.  Jaroslav Jagnešák, Ing., 45 r., lesný inžinier, Slovenská 
demokratická a kresťanská únia – Demokratická strana,  
MOST – HÍD

 
  2.  Pavol Kobyliak, 48 r., technik, Slovenská národná strana

NA POST STAROSTU OBCE RABČA NA OBDOBIE 2010 – 2014 
DňA 27. 11. 2010 SA O VÁš HLAS UCHÁDZAJú 

VOlEbný ObVOd čÍslO 1. Vo volebnom obvode sa volí 1 starosta.

  3.  Jozef Kovaliček, Ing., 47 r., štátny zamestnanec, nezávislý kandidát
 
  4.  Dušan Ratica, 58 r., starosta obce, Hnutie za demokraciu, 
    SMER – sociálna demokracia 

– OcÚ
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názor / obecné zastupiteľstvo

uznesenie č. 11/2010
z riadneho slávnostného 
zasadnutia Obecného za-
stupiteľstva obce Rabča 
zo dňa 12. novembra 2010

A) Berie na vedomie
1.  Informáciu  staros-

tu  obce  Rabča  o  počte  vy-
daných  stavebných  povo-
lení od 1. 1. 2010 do 15. 9. 
2010 a to: na rodinný dom 
20, na iné stavby – 10, prí-
stavby  a  nadstavby  rodin-
ných domov 8 a  iných sta-
vebných  úkonoch  vykona-
ných Spoločným obecným 
úradom  Zákamenné,  pra-
covisko Námestovo.

2.  Žiadosť  –  Ján  Kor-
man,  Rabča,  Hlavná  100, 
ktorý   žiada obecné zastu-
piteľstvo,  aby  zjednalo  ne-
jakú nápravu voči p. Miro-
slavovi Kormanovi, bytom 
Rabča, Hlavná 103, ktoré-
mu  bolo  vydané  stavebné  
povolenie bez akéhokoľvek 
vyjadrenia susedov a ktorý 
teraz vypúšťa vodu zo zák-
ladov do ulice, ktorá za za-
blaťuje tak, že sa p. Korm-
novi  Jánovi  všetko  blato 
nosí  do  dvora  a  keď  blato 
vyschne,  tak  sa  úmyselne 
preháňajú po ulici, aby mu 
išiel prach do dvora na ok-

ná aj na prádlo, ktoré je na 
sušiakoch. Uvedený pán si 
mal vysypať nejakú vrstvu 
makadamu  na  cestu,  aby 
sa  nerobilo  blato.  Keď  mu 
dal  otec  pozemok,  tak  mu 
nech dá aj odpad prekopať 
cez svoj dvor. Ulicu dal žia-
dateľ  na  svoje  náklady  v  r. 
1996  vyasfaltovať,  preto 
chce, aby sa udržiavala čis-
tá a nedovolí, aby sa po nej 
kopal  nejaký  kanál.  Keď 
išiel  stavať  chalupu  jeho 
syn  Dárius  Korman,  tak-
tiež  naviezol  štrk  na  ulicu 
na  svoje  náklady  a  nežia-
dal,  aby  mu  všetko  urobil 
obecný  úrad  na  svoje  ná-
klady.  Taktiež  chce  vedieť, 
ako  sa  bude  riešiť  energe-
tická prípojka, lebo keď iš-
la  stavať  jeho  dcéra,  tak  si 
musela  kúpiť  elektrické 
stĺpy, lebo inak to nešlo.

3.  Kontrolu  plnenia 
uznesení  prevedených 
hlavných  kontrolórom  ob-
ce Rabča, JUDr. Dušanom 
Kriškom.

4.  Informáciu  starostu 
obce Rabča o počte zasad-
nutí  Obecného  zastupiteľ-
stva  obce  Rabča  za  voleb-
né obdobie 2006 – 2010.

5.  Vyhodnotenie voleb-
ného programu za obdobie 

2006 – 2010 starostom ob-
ce Rabča.

B) Schvaľuje
1.  Návrhovú  komisiu 

v zložení: predseda: p. Ján 
Maťuga,  členovia:  p.  Ján 
Domin  a  p.  Pavol  Koby-
liak a overovateľov: p. Ing. 
Jozef  Kovaliček  a  p.  Ján 
Chromek  a  zapisovateľku: 
Ing. Danu Kvasniakovú.

2.  Program  rokovania 
Obecného  zastupiteľstva 
obce Rabča.

3.  Žiadosť  TJ  Oravan 
Rabča  o  poskytnutie    do-
tácie  na  rok  2011  vo  výš-
ke  24 300 €  t.  j.  poníženú 
o  10 %  z  požadovanej  výš-
ky 27 000 € na zabezpeče-
nie  športovej  činnosti  od-
dielov  TJ  v  pravidelných, 
dlhodobých  súťažiach 
športových  zväzov  v  rám-
ci Oravy a Žilinského kraja  
s tým, že dotácia bude po-
skytnutá v r. 2011 a zúčto-
vaná do 31.12.2011.

4.  Žiadosť  Slovenské-
ho červeného kríža Rabča, 
zastúpený  Pavlínou  Osel-
skou,  bytom  Rabča,  Hlav-
ná  688  o  poskytnutie  do-
tácie  na  podporu  darcov 
SČK  na  rok  2011  vo  výške 
630 € t. j. poníženú o 10 % 

z požadovanej sumy 700 € 
s tým, že dotácia bude po-
skytnutá v r. 2011 a zúčto-
vaná do 31.12. 2011.

5.  Žiadosť  Detského 
folklórneho  súboru  Gura-
lecki, zastúpený Ľudmilou 
Ptáčinovou, bytom Rabča, 
Kostolná  896  o  poskytnu-
tie  dotácie  na  rok  2011  na 
„Zachovanie  goralských 
tradícií  –  Guraleci  a  vyda-
nie DVD“ vo výške 2 070 € 
t.j.  poníženú  o  10 %  z  po-
žadovanej  výšky  2 300 € 
s tým, že dotácia bude po-
skytnutá v r. 2011 a zúčto-
vaná do 31.12.2011.

6.  Žiadosť Jána Pilarčí-
ka, bytom Rabča, Adamov-
ka 507 o poskytnutie dotá-
cie na rok 2011 na „Oprava 
kamenného  kríža  pri  č.  d. 
504  v  Rabči“  poníženú  na 
výšku  1 000 €  (z  požado-
vanej sumy 2 000 €) s tým, 
že dotácia bude poskytnu-
tá v r. 2011 a zúčtovaná do 
31. 12. 2011.

7.  Žiadosť Bc. Ľubomí-
ra  Jagnešáka,  bytom  Rab-
ča,  Adamovka  557  o  po-
skytnutie  dotácie  na  rok 
2010  poníženú  na  výšku 
500 €  (z  požadovanej  su-
mu  1 000  €)  na  Majstrov-
stvá sveta v USA – Las Ve-

gas za podmienky, že dotá-
cia  bude  zúčtovaná  do  31. 
12. 2010.

8.  Žiadosť  Jozefa  Tva-
rožka,  bytom  Rabča,  Hor-
ská 1153 o poskytnutie do-
tácie  na  rok  2011  na  Roz-
voj  volejbalu  v  Rabči  vo 
výške  855 €  t.j.  poníže-
nú  o  10 %    z  požadovanej 
sumy  950 €  s  tým,  že  do-
tácia  bude  poskytnutá  v  r. 
2011  a  zúčtovaná  do  31. 
12. 2011.

9.  Kúpnu  cenu  vo  výš-
ke 0,03 €/m2 na výkup Ul. 
Vyšná  a  novovytvorenú 
ulicu  Nad  Sivou  do  vlast-
níctva obce.

10.  Kúpnu cenu vo výš-
ke 0,02 €/m2 na výkup no-
vo  vytvorenej  Ul.  Veter-
ná  do  vlastníctva  obce 
Rabča  a  to  parc.  C-KN  č. 
16428/49 – orná pôda o vý-
mere 166 m2 a parc. C-KN 
č.  16428/50  –  orná  pôda 
o výmere 85 m2, čo celkovo 
predstavuje  251  m2  za  ce-
nu  –  5,02  €,  geometrický 
plán  č.  17883369-36/2010 
vyhotovený  Jozefom  Kup-
čulákom  –  Geodet,  Ná-
mestovo  dňa  10.  5.  2010, 
overený  Správou  katastra 

dAnE A pOplATky nEZVýšili 

Vážení spoluobčania,
nie je mojím zvykom, 

aby som niekoho odcudzo-
val alebo kritizoval, ale ne-
dá mi, aby som nereago-
val na predvolebný leták 
Ing. Jaroslava Jagnešáka, 
a to z dôvodu, aby som za-
stal prácu a úsilie všetkých 
zamestnancov obce a po-
slancov obecného zastupi-
teľstva a nie, aby Ing. Jag-
nešák svoju pracovnú náplň 
povyšoval na svoje zásluhy.

V letáku píše, čo všet-
ko urobil počas pôsobenia 
na obci ako konateľ RAB-
ČAN, s.r.o. a zároveň vedú-
ci RABČAN, obecné služby. 
Do týchto funkcií bol schvá-
lený poslancami obecného 
zastupiteľstva, aby riadil 
obecné podniky, čo najhos-
podárnejšie a čo najefektív-
nejšie –  a s odstupom času 
môžem povedať, že tomu tak 
nebolo, keď porovnám teraj-

šie vedenie RABČAN, s.r.o. 
a RABČAN, obecné služby. 
Robil iba to, čo mu vyplýva-
lo z jeho pracovnej náplne 
a úloh z uznesenia OZ a ve-
denia obce. Nič naviac neu-
robil. Píše, že sa mu poda-
rilo dostať do správy RAB-
ČAN, s.r.o. časť vodovodu, 
ktorý bol v správe OVS, a.s. 
Dolný Kubín. Jemu sa to ne-
podarilo, on to dostal na zá-
klade uznesenia poslan-
cov obecného zastupiteľstva 
do správy, aby ho spravoval 
čo najhospodárnejšie a naj-
lepšie. To bolo rozhodnutie 
poslancov a on len plnil úlo-
hy vyplývajúce z jeho pracov-
nej náplne, za čo bral nie 
malý plat. Spomína, že pod 
jeho vedením bola postave-
ná športová hala, kde bol 
rozpočet 45 mil. Sk a RAB-
ČAN, s.r.o. ho postavila 
za 26 mil. Sk. Je to pravda. 
Ale rozpočet, tak ako kaž-
dý, je robený, akoby ho sta-

vala súkromná firma. Pre-
to OZ sa rozhodlo túto telo-
cvičňu stavať z rozpočtu ob-
ce svojpomocne. Teda robil 
s finančnými prostriedka-
mi, ktoré mu obec zabezpe-
čila. Finančné prostriedky, 
ktoré mu obec zabezpečila, 
iba preinvestoval na stav-
bách, ktoré obec v tom ča-
se realizovala. Možno zá-
merne zabudol spomenúť 
aj výstavbu 12-bytovej jed-
notky, ktorú tiež realizoval, 
kde bol rozpočet 12 mil. Sk 
a túto stavbu predražil o vy-
še 250 tis. Sk, ktoré muse-
la obec zaplatiť z rozpočtu 
nás, občanov. Pre obec ne-
získal ani korunu, okrem vý-
beru za vodu a teplo od nás 
občanov a tie musel míňať, 
ako uvádza v letáku, na ná-
kup strojov, náhradných die-
lov a zariadení pre RAB-
ČAN, s.r.o., aby mala ná-
klady na cenu vody a tepla 
pre ďalšie obdobie. Kto by 

Odvolaný z funkcie RABČAN, s.r.o
nedokázal preinvestovať v r. 
2002 – 2006 viac ako 100 
mil. Sk a v tomto volebnom 
období 2006 – 2010 ďalších 
vyše 100 mil. Sk, keď Vám 
ich starosta zabezpečí. To, 
že pracuje ako predseda 
Komisie životného prostre-
dia, má riadne zaplatené 
za každé zasadnutie komi-
sie. To, že pomáha energe-
tikom pri rozvodoch nízke-
ho napätia elektrických sie-
tí pre stavebníkov, má tiež 
riadne zaplatené od obce 
a následne od SE, a.s., kde 
pracuje pre nich na doho-
du. Je smutné, keď občanom 
tvrdí, že to robí dobrovoľne 
bez nároku na odmenu. Po-
čas pôsobenia ako konateľ 
RABČAN, s.r.o. pre obec 
neurobil nič, čo by nemal 
poriadne zaplatené. Obec 
mu dokonca zaplatila ško-
lenie, skúšky a odborné kni-
hy a literatúru, ktorú robil 
na zodpovedného vedúceho 

na prevádzku obecného vo-
dovodu. Keď tak dobre ro-
bil a všade sa podieľal, pre-
čo nezostal pracovať naďa-
lej ako konateľ RABČAN, 
s.r.o.? To nikde nespomí-
na. Ing. Jagnešák ako kona-
teľ RABČAN, s.r.o. a vedú-
ci RABČAN, obecné služby 
bez vedomia obecného za-
stupiteľstva a vedenia ob-
ce si založil svoju súkromnú 
s.r.o., v ktorej mal podob-
né činnosti ako RABČAN, 
s.r.o., čiže porušil zákon 
o nezlučiteľnosti funkcií. 
A preto musel byť okamžite 
odvolaný z funkcie konateľa 
RABČAN, s.r.o. a zrušený 
pracovný pomer, čo poslan-
ci obecného zastupiteľstva 
riešili miernym spôsobom, 
aby si dal výpoveď na vlast-
nú žiadosť. Chcel byť ko-
nateľom RABČAN, s.r.o. 
a zároveň konateľom svojej 
súkromnej s.r.o. Prečo asi? 
Posúďte sami.

Dušan Ratica, 
starosta obce Rabča
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obecné zastupiteľstvo

Námestovo, dňa 9. 6. 2010 
č. 539/2010.

11.  Žiadosť – Peter Ko-
zák  a  manž.  Lucia,  obaja 
bytom  Rabča,  Adamovka 
1137 o predaj pozemku C-
-KN parc. č. 3975/46 – za-
stavaná  plocha  o  výmere 
24 m2 a parc. č. 3975/47 – 
zastavaná  plocha  o  výme-
re  47  m2  –  celkovo  vo  vý-
mere 71 m2 k. ú. obce Rab-
ča  vytvorené  z  parc.  C-
-KN  č.  3975/20  zapísa-
ná  na  LV  č.  1283  na  obec 
Rabča,  geometrický  plán 
č.  41962249-74/2010,  vy-
hotovený Ing. Jozefom Re-
vajom, Námestovo dňa 28. 
6.  2010,  overený  Správou 
katastra  Námestovo  dňa 
14. 7. 2010, v zmysle záko-
na o majetku obcí.

12.  Žiadosť  –  Miloš 
Porvich  a  manž.  Mirosla-
va,  obaja  bytom  Rabča, 
Šviderkova  283  o  vydanie 
súhlasu  na  výstavbu  ro-
dinného  domu  na  C-KN 
parc.  č.  5480/1  a  5490/86 
k.  ú.  obce  Rabča,  LV  č. 
4382,  geometrický  plán  č. 
37048201-175/2007,  vy-
hotovený  Ing.  Jarosla-
vom Genšorom, Geodetic-
ká  kancelária  Námestovo, 
dňa  26.  3.  2008,  overený 
Správou  katastra  Námes-
tovo dňa 7. 4. 2008.

13.  Žiadosť  –  Mar-
tin  Skurčák  a  manž.  Len-
ka,  obaja  bytom  Rab-
ča,  Radová  459  o  vydanie 
súhlasu  na  výstavbu  ro-
dinného  domu  na  C-KN 
parc.  č.  7940/13,  7940/14 
a  7940/15  k.  ú.  obce  Rab-
ča,  LV  č.  4185,  geometric-
ký plán č. 174/2008, vyho-
tovený  Geodetická  Kance-
lária, Námestovo, dňa 4. 8. 
2008, overený Správou ka-
tastra  Námestovo  dňa  18. 
8. 2008.

14.  Žiadosť  –  Tomáš 
Parigal  a  manž.  Martina, 
obaja  bytom  Rabča,  Šiš-
ková 719  o vydanie súhla-
su  na  výstavbu  rodinné-
ho domu a súhlas na vyňa-
tie z PPF na C-KN parc. č. 
14008/7  –  trvalý  trávnatý 
porast o výmere 386 m2 k. 
ú. obce Rabča, LV č. 5057, 
snímok  z  katastrálnej  ma-
py zo dňa 20. 10. 2010 vy-
hotovený Správou katastra 
Námestovo    za  podmien-
ky,  že  žiadatelia  si  zabez-
pečia  prístup  z  Ul.  Grú-
ňanská  k  novostavbe  ro-
dinného domu.

15.  Žiadosť  –  Ľubo-

mír Jaššák a manž. Marta, 
obaja bytom Rabča, Ferle-
tova 145 o vydanie súhlasu 
na  výstavbu  hospodárskej 
budovy  na  na  C-KN  parc. 
č.  7276/5  k.  ú.  obce  Rab-
ča, LV č. 966, snímok z ka-
tastrálnej mapy zo dňa 15. 
10. 2010 vyhotovený Sprá-
vou katastra Námestovo.

16.  Žiadosť  –  Richard 
Turac a manž. Jolana, oba-
ja  bytom  Rabča,  Hlavná 
241  o  vydanie  súhlasu  na 
výstavbu  rodinného  domu 
a  súhlas  na  vyňatie  z  PPF 
na  C-KN  parc.  č.  5930/6 
– orná pôda o výmere 286 
m2 a parc. č. 5930/4 – orná 
pôda  o  výmere  319  m2  k. 
ú. obce Rabča, LV č. 5093, 
4019,  geometrický  plán  č. 
44525524-133/09  vyho-
tovený  Jozefom  Revajom, 
s.r.o. Námestovo dňa 27. 7. 
2009, overený Správou ka-
tastra  Námestovo  dňa  3. 
8. 2009   za podmienky, že 
žiadatelia  odpredajú  obci 
parc. C-KN č. 5936/7 – za-
stavané  plochy  a  nádvoria 
o výmere 35 m2 pod miest-
nu  komunikáciu  za  0,03 € 
vedenú na LV č. 5093.

17.  Žiadosť – Milan Šu-
rin a manž. Ľudmila, oba-
ja bytom Rabča, Hlavná 68 
o  vydanie  súhlasu  na  do-
datočné  stavebné  povo-
lenie  na  hospodársku  bu-
dovu  a  súhlas  na  vyňa-
tie z PPF na C-KN parc. č. 
8110/1  –  orná  pôda  o  vý-
mere  420 m2  k.  ú.  obce 
Rabča, LV č. 2097, snímok 
z  katastrálnej  mapy  zo  7. 
6.  2010  vyhotovený  Sprá-
vou  katastra  Námesto-
vo, vytyčovací náčrt vyho-
tovený  Jozefom  Kupčulá-
kom,  Geodet,  Námestovo 
3. 8. 2010 overený Ing. Jo-
zefom  Pniakom,  autorizo-
vaným  geodetom  a  karto-
grafom dňa 4. 8. 2010, na-
koľko stavba nie je v rozpo-
re s verejným záujmom ob-
ce Rabča.

18.  Odkúpenie  budovy 
pre  Spoločný  obecný  úrad 
Zákamenné  v  Námestove  
za cenu 43 000 € s tým, že 
výška príspevku obce Rab-
ča predstavuje 2 301,39 €.

19.  Presun  finančných 
prostriedkov  vo  výške 
44 823,34 €  z  rezervného 
fondu  na  financovanie  in-
vestičných výdavkov.

20.  Odmenu  za  rok 
2010  starostovi  obce  Rab-
ča,  Dušanovi  Ratico-
vi,  vo  výške  1,35-násob-
ku  funkčného  mesačného 

platu, t.  j. poníženú o 10% 
z roku 2009.

21.  Odmenu za rok 2010 
pre  poslancov  Obecného 
zastupiteľstva  obce  Rabča 
vo výške 180 €, t.  j. poníže-
nú o 10 % z roku 2009.

c)  Neschvaľuje
1.  Žiadosť  o  poskytnu-

tie  dotácie  na  rok  2011  vo 
výške 2000 € na zakúpenie 
harmoniky  PIGINNI  pre 
maloletú  Eriku  Žitňákovú, 
zastúpenú  matkou  Gabrie-
lou  Žitňákovou,  trvale  by-
tom Rabča, Hlavná 262.

D) ukladá
1.  Zvolať  jednanie 

s  vlastníkmi  z  dôvodu  pre-
pojenia Ul. Gluštíkovej s  Ru-
žovou. Z: Fusková, Mária.

2.  Umiestniť  verejné 
osvetlenie  pri  rodinnom 
dome  p.  Čula.  Z:  Rabčan, 
obecné služby Rabča, Šte-
fan Ratica – vedúci.

3.  Zabezpečiť  ozna-
čenie  pre  chodcov  na 
Ul.  Rabčická  a  Ul.  Hlav-
ná  v  Gaceli.  Z:  prednosta 
OcÚ, Ing. Briš.

4.  Na  základe  veteri-
nárneho  hlásenia  zosúla-
diť  počet  psov  v  obci  Rab-
ča. Z: hlavný kontrolór ob-
ce, JUDr. Dušan Kriško

Dušan Ratica,  starosta 

uZNeSeNIe Č. 10/2010
z mimoriadneho zasad-
nutia Obecného zastupi-
teľstva obce Rabča zo dňa 
29. septembra 2010

A) Berie na vedomie
1.  Informácie  staros-

tu obce o odstraňovaní po-
vodňových  škôd  a  výstav-
be  nového  mosta  na  niž-
nom  konci  cez  rieku  Pol-
horanka.

2.  Informácie  staros-
tu  obce  o  výstavbe  domu 
smútku,  nadstavby  a  vý-
stavby hasičskej stanice.

B) Schvaľuje
1.  Návrhovú  komisiu 

v zložení: predseda: p. Ján 
Chromek,  členovia:  p.  Jo-
zef Galis a p. Mgr. Eva Ra-
ticová; overovateľov: p. Ján 
Domin a p. Jozef Havlíček 
a  zapisovateľku:  Bc.  Evu 
Grancovú.

2.  Program  rokovania 
Obecného  zastupiteľstva 
obce Rabča.

3.  Cenu  za  výkup  ih-
riska – nižný koniec za ce-
nu 2 €/m2 a to parc. KN-C 
č. 8562/4, 8562/6, 8562/8, 

8562/9, 8562/10, 8562/11, 
8562/12, 8562/13, 8562/14, 
8562/15,  8562/16,  8562/17 
vytvorené  geom.  plánom 
č.  41962249-168/2010  vy-
hotovený  Ing.  Jozefom  Re-
vajom,  overený  Správou 
katastra  Námestovo  22.  9. 
2010.

c) ukladá
1.  Prednostovi OcÚ, Ing. 

Vladimírovi  Brišovi,  zabez-
pečiť  geometrický  plán  na 
ihrisko  na  hornom  konci 
obce pri rieke Polhoranka. 

Dušan Ratica,
starosta obce Rabča

uZNeSeNIe Č. 9/2010 
z mimoriadneho zasad-
nutia Obecného zastupi-
teľstva obce Rabča zo dňa 
6. septembra 2010

A) Berie na vedomie
1. Vyjadrenie  štátnych 

inštitúcií  k  Územnému 
plánu obce Rabča s pripo-
mienkami poslancov.

2. Informáciu  staros-
tu  obce  Rabča  o  kritickej 
povodňovej  situácii  v  obci 
Rabča a informácie ohľad-
ne  plánu  výstavby  nové-
ho mosta, ktorý spadol pri 
povodni dňa 1. 9. 2010 cez 
rieku Polhoranka.

B) Schvaľuje
1. Návrhovú  komisiu 

v  zložení:  predseda:  Ján 
Domin,   členovia: Ján Ma-
ťuga  a  Jozef  Galis;  ove-
rovateľov:  Ján  Chromek 
a Mgr. Eva Raticová, zapi-
sovateľku:  Bc.  Eva  Gran-
cová.

2. Program  rokovania 
Obecného  zastupiteľstva 
obce Rabča. 

3. Žiadosť Firmy VITA-
MÍN,  s.r.o.  Oravská  Pol-
hora, IČO: 31643779 o vy-
danie súhlasu na výstavbu 
Obchodno-kancelárskeho 
priestoru  na  parc.  KN-C 
č. 5421/1, 5421/2, 5421/3, 
5421/5 a 5421/6 k. ú. obce 
Rabča.  LV  č.  576,  projekt 
stavby  so  situačným  osa-
dením. 

Dušan Ratica,
starosta obce Rabča

uZNeSeNIe č. 8/2010 
z riadneho zasadnutia 
Obecného zastupiteľstva 
obce Rabča zo dňa 27. au-
gusta 2010

A) Berie na vedomie
1. Kontrolu  plnenia 

uznesenia  Obecného  za-

stupiteľstva  obce  Rabča  zo 
dňa  25.  6.  2010  predloženú 
hlavným  kontrolórom  ob-
ce  Rabča,  JUDr.  Dušanom 
Kriškom.

2. Informácie  starostu 
obce  Rabča,  Dušana  Rati-
cu,  o  priebehu  stavebných 
prác na jednotlivých akciách 
v obci Rabča.

3. Informáciu  staros-
tu obce Rabča o prevedenej 
kontrole  na  novovybudova-
nom detskom ihrisku pri ZŠ 
s MŠ v Rabči zo Žilinského 
samosprávneho kraja.

4. Informáciu  hlavné-
ho  kontrolóra  obce  Rabča, 
JUDr.  Kriška,  o  prevede-
ných  kontrolách  na  nájom-
nom  v  prenajatých  nebyto-
vých  priestoroch  a  nájom-
ných  bytoch  v  RABČAN, 
obecné služby Rabča. 

5. Informácie  riadite-
ľa  ZŠ  s  MŠ,  Mgr.  Pienčáka, 
o  Pedagogicko-organizač-
nom  a  materiálno-technic-
kom zabezpečení školského 
roka 2010/11. 

B)  Schvaľuje
1. Návrhovú  komi-

siu  v  zložení:  predseda: 
p.  Ing.  Jozef  Kovaliček,  čle-
novia:  p.  Ján  Chromek 
a  p.  Jozef  Havlíček  a  ove-
rovateľov:  p.  Jozef  Galis 
a p. Ing. Anna Kornhausero-
vá  a zapisovateľku:  Bc. Evu 
Grancovú.

2. Program  rokovania 
Obecného  zastupiteľstva 
obce Rabča. 

3. Prvú  úpravu  Rozpoč-
tu obce Rabča na rok 2010.

4. Rokovací  poriadok 
Obecného  zastupiteľstva 
v  Rabči  s  účinnosťou  od  
1. 9. 2010.

5. Žiadosť  Jána  Chut-
ňáka  a  manž.  Zdenky,  oba-
ja  bytom  Rabča,  Ul.  Mok-
rá 1075 o výstavbu rodinné-
ho  domu  na  parc.  KN-C  č. 
10576/2 k. ú. obce Rabča. 

6. Žiadosť Petra Šurinčí-
ka a manž. Aleny, obaja by-
tom  Rabča,  Ul.  Cigaňáko-
va  1121  o  vydanie  dodatoč-
ného  stavebného  povolenia 
na  dvojgaráž  a  hospodár-
sku  budovu  na  parc.  KN-C 
č. 8099/14 k. ú. obce Rabča, 
nakoľko  stavba  nie  je  v  roz-
pore  s  verejným  záujmom 
obce Rabča.

7. Žiadosť  Jána  Gabrie-
la a manž. Bc. Andrey, oba-
ja bytom Rabča, Vysoká 265 
o zámenu obecného pozem-
ku  parc.  KN-C  č.  3975/45 
–  orná  pôda  o  výmere  78 

Dokončenie – s. 10
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obecné zastupiteľstvo

mNOžSTVO A VÝSLEDOk HOSPODÁRENIA S ODPADmI v OBCI RABČA PODĽA ROkOV v Sk
2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009 Spolu

Vývoz a uloženie KUKA 861545 987346 1072064 1128705 1177994 1328597 1592323 8830617
Vývoz a uloženie VOK 135546 159261 232048 231665 319759 389790 342411 1876848
Poplatky nebezpečný odpad 47755 20925 0 115559
Likvidácia divokých skládok 0 0 0 13275 105525
Doprava plastov 3762 10999 25040 25553 65354
Zmiešané obaly 3303 3303
Poplatok Biela Orava 106728 112535 219263
Spolu náklady 1044846 1167532 1304112 1364132 1522027 1853458 2072822 11216469
Vyrubený poplatok – príjmy 1196350 1169179 1112197 1125838 1182301 1203687 1436494 9621729
Rozdiel = príjmy – výdavky: 151504 1647 – 191915 – 238294 – 339726 – 649771 – 636328 – 1594740
KUKA ks 24723 28236 28799 30757 31623 32219 196643 393286
KUKA tony 509,84 540,92 572,39 614,37 615,34 696,05 3964,45 7928,9
VOK tony 106,71 124,98 169,1 150,08 201,7 221,12 1046,51 2093,02

Vývoz komunálneho odpadu do 15. 7. 2009 Technické služby Námestovo a od 15. 7. 2009 Technické služby Dolný Kubín
  Rok 2006   2007   2008        2009 Námest. R 2009 D. Kubín
Cena za zneškodnenie odpadov – zmesový komunálny odpad (KUKA):   885,92 Sk/t  885,92 Sk/t  983 Sk/t  983 Sk/t 
Cena za zneškodnenie odpadov – objemný odpad (VOK):  885,92 Sk/t  985,92 Sk/t  1133 Sk/t   1133 Sk/t  

dAnE A pOplATky nEZVýšili 
m2  v  podiele  1/1-úč.  na-
chádzajúcej  sa  v  k.ú.  ob-
ce  Rabča  zamerané  GP  č. 
41962249-74/2010  vyho-
tovený  Ing.  Jozefom  Re-
vajom,  Námestovo  z  28. 
6.  2010  vytvorená  z  par-
cely  C-KN  č.  3975/19  or-
ná  pôda  o  výmere  173  m2 

zapísanej  na  LV  č.  1283 
za  pozemok  pod  miestnu 
komunikáciu  Terchovnicu 
parcela  C-KN  č.  3657/52 
zastavaná  plocha  o  výme-
re  30  m2  v  podiele  1/1-úč. 
nachádzajúcej sa v k.ú. ob-
ce  Rabča  zamerané  GP  č. 
17883369-176/2008  vy-
hotovený  Jozefom  Kup-
čulákom  −  Geodet,  Ná-
mestovo  z  7.  10.  2009  vy-
tvorená  z  parcely  C-KN  
č.  3657/28  zastavaná  plo-
cha  o  výmere  478  m2  zapí-
saná  na  LV  č.  4235  na  me-
ná žiadateľov Jána Gabriela 
a  manž.  Bc.  Andrey,  obaja 
bytom Rabča, Vysoká 265.

8. Žiadosť o dotáciu Mi-
roslava  Lettricha,  bytom 
Rabča,  Kostolná  851  vo 
výške 500 €, ktorým sa po-
kryjú  náklady  na  dopra-
vu  do  Thermal  Parku  Be-
šeňová  a  vstupné  do  Ther-
mal Parku Bešeňová pre de-
ti,  ktoré  sa  zúčastnia  tábo-
ra  v  čase  od  26.  7.  do  29.  7. 
2010 v Ludrovej pri Ružom-

berku s tým, že uvedená do-
tácia bude zúčtovaná do 31. 
12. 2010.

9. Žiadosť  Kataríny  Bu-
dzelovej, bytom Rabča, Bys-
trá  336  o  poskytnutie  dotá-
cie  na  projekt  vydania  Via-
nočného  hudobného  CD 
v  oblasti  záujmovej  umelec-
kej  činnosti  a  kultúrnej  ak-
tivity  a  charity  podporujú-
cej občianske a cirkevné ak-
tivity s tým, že dotácia bude 
zúčtovaná do 31. 12. 2010.

10. Žiadosť  RABČAN, 
s.r.o. Rabča o schválenie pô-
žičky  vo  výške  100  tisíc  eur 
na  vynaložené  náklady  pri 
projekte  „Stavebné  úpravy, 
prístavba  a  nadstavba  Ha-
sičskej  stanice  Rabča“,  kto-
rá  sa  vráti  do  rozpočtu  ob-
ce Rabča po zaplatení faktúr 
na uvedený projekt.

11. Nákup  chladiaren-
ského  boxu  na  zákusky 
do  kuchynky  Domu  kultú-
ry  v  Rabči  z  rozpočtu  obce 
Rabča.

12. Úhradu  čas-
ti  výdavkov  na  zhotove-
nie  geometrického  plá-
nu  a  nákladov  spojených  
s  prevodom  pozemku  pre 
tých vlastníkov, ktorí odčle-
ňujú do majetku obce Rabča 
za 1 euro zo svojho pozemku 
potrebnú  časť  na  rozšírenie 
miestnej komunikácie.

13. Zmenu  sídla  RAB-

dú v platnosti v r. 2011 a ná-
sledne budú zaslané na SAD 
Liorbus, a.s. Kliňanská ces-
ta 567, Námestovo. 

2. Vedúcemu RABČAN, 
obecné  služby  Rabča  pri-
praviť  presťahovanie  stĺpu 
miestneho  rozhlasu  v  časti 
obce Gaceľ pri Ing. Karolovi 
Sahuľovi.

3. Vedúcemu  RABČAN 
pripraviť  dopravné  značky 
pred OcÚ v Rabči na vyhra-
dené  parkovisko  pre  obec-
ný úrad. 

ČAN,  obecné  služby  Rabča 
zo súp. č. d. 412, Ul. Rabčic-
ká na Rabčická 332, Rabča.

c) Neschvaľuje
1. Žiadosť  firmy  Vita-

mín,  s.r.o.,  IČO  31643779, 
so  sídlom  Oravská  Polho-
ra  111  o  výstavbu  obchod-
no-kancelárskych  priesto-
rov na parc. KN-C č. 5421/1, 
5421/2,  5421/3,  5421/5 
a  5421/6  k.ú.  obce  Rabča 
z dôvodu, že firma začala vý-
stavbu  objektu  bez  súhlasu 
obce Rabča a bez stavebné-

ho  povolenia,  čím  porušila 
stavebný zákon.

D) Ruší
1. Doterajší rokovací po-

riadok Obecného zastupiteľ-
stva obce Rabča k 1. 9. 2010.
D) ukladá

1. Poslancom  obecné-
ho  zastupiteľstva,  aby  v  ter-
míne  do  17.  9.  2010  predlo-
žili  na  Obecný  úrad  v  Rab-
či  Bc.  Eve  Grancovej  pri-
pomienky  k  cestovným  po-
riadkom  v  prímestskej  au-
tobusovej doprave, ktoré bu-

Prehľad poplatkov za komunálny odpad v roku 2010 v okolitých obciach: Rabča 9,96  eur/osoba/rok  (300 Sk),  Sihelné  9,85  eur/osoba/rok 
(297 Sk),  Oravská  Polhora  9,12  eur/osoba/rok  (274 Sk),  Rabčice  16,00  eur/osoba/rok  (482 Sk),  Zubrohlava  11,61  eur/osoba/rok  (350 Sk),  Klin 
10,95 eur/osoba/rok (330 Sk), Námestovo 16,60 eur/osoba/rok (500 Sk, ktorí nie sú zapojení do separovaného zberu), Námestovo 12,95 eur/oso-
ba/rok (390 Sk, ktorí sú zapojení do separácie), Zákamenné 8,26 eur/osoba/rok (248 Sk). 

Viac o rokovaní tohto bodu na obecnom zastupiteľstve z 12. 11. 2010 sa dozviete v zápisnici č. 9  
dostupnej na http://www.rabca.sk/Pages/b_5_1_0.html. Obsah nového VZN č. 5/2010 sa oproti starému okrem zliav nemenil a je dostupné  
na http://www.rabca.sk/Pages/b_5_3_0.html. Ľudmila lubasová

Dokončenie – s. 11

Dušan Ratica,
starosta obce Rabča

nEpáĽmE » sEpARujmE !
SPAĽOVANÍm UmELÝCH HmôT, gUmy 
V PECI  spôsobujete  poškodzovanie  zdravia 
všetkým,  najmä  tým,  čo máte  najradšej  – ma-
lým deťom, ničíte našu Zem,  spôsobujete  šíre-
nie alergií. 

splodiny  pálenia  sa  trvalo  ukladajú  vo  forme 
jemného prášku do pôdy a potom jeme zemiaky 
s jedmi.NESPAĽUJmE UmELÉ HmOTy! 
SPOLOČNOSŤ PRIATEĽOV ZEME



21. november 2010 Rabčiansky CHÝRNIK č. 5 – 6 /2010| 13
www.rabca.sk | e-mail chyrnik@stonline.sk

všeobecne záväzné nariadenie o psoch

Všeobecne záväzné nariadenie obce Rabča č. 6/2010 
o podmienkach držania psov na území obce Rabča
Obecné  zastupiteľstvo 
v  Rabči  v  zmysle  §  6  ods. 
1  a  §  11  ods.  4  písm.  g) 
zákona  č.  369/1990  Zb. 
o obecnom zriadení v zne-
ní  neskorších  predpisov 
a  v  súlade  so  zákonom  č. 
282/2002  Z.z.,  ktorým 
sa  upravujú  niektoré 
podmienky  držania  psov 
v  znení  neskorších  pred-
pisov, sa uznieslo na tom-
to  všeobecne  záväznom 
nariadení  o  podmienkach 
držania psov na území ob-
ce Rabča.

§ 1 Úvodné ustanovenia
1. Účelom  tohto  všeobec-
ne  záväzného  nariadenia 
(ďalej  len  „nariadenie“) 
je  podrobnejšie  upraviť 
podmienky  držania  psov 
v  katastrálnom  území  ob-
ce Rabča.
2. Toto  nariadenie  upra-
vuje  práva  a  povinnosti 
právnických  a  fyzických 
osôb  pri  držaní  psov 
na území obce Rabča (ďa-
lej  len  „obec“),  evidenciu 
psov,  určuje  zásady  vode-
nia  psov,  odchytu  psov, 
postup  pri  znečisťovaní 
verejných  priestranstiev, 
vykonávanie  dozoru  nad 
dodržiavaním  ustanovení 
tohto  nariadenia  a  rieše-
nie priestupkov.
3. Toto  nariadenie  sa  ne-
vzťahuje  na  služobných 
psov  používaných  podľa 
osobitných predpisov.
4. Týmto  nariadením  nie 
sú  dotknuté  ustanovenia 
Občianskeho  zákonníka 
a Trestného zákona a oso-
bitných predpisov.

§ 2 Vymedzenie pojmov
1. Služobným psom je pes 
používaný  podľa  osobit-
ných  zákonov,  napr.  v  po-
licajnom  zbore,  zbore  vä-
zenskej  a  justičnej  stráže, 
vojenskej polícii, železnič-
nej polícii, obecnej polícii, 
poľnej  stráži,  rybárskej 
stráži, colnej službe…
2. Zvláštnym psom je pes:
a) používaný súkromnými 
bezpečnostnými službami 
podľa osobitného zákona,
b) používaný  horskou 
službou,
c) používaný  pri  záchran-
ných  prácach  pri  plnení 
úloh civilnej ochrany,

d) poľovný,
e) ovčiarsky,
f) vodiaci,
g) používaný počas výcvi-
ku  alebo  súťaže  konanej 
podľa  medzinárodného 
alebo  národného  skúšob-
ného poriadku.
3. Nebezpečným  psom  je 
každý pes, ktorý pohrýzol 
alebo  poranil  človeka  bez 
toho,  aby  bol  sám  napad-
nutý  alebo  vyprovokova-
ný, ak sa nepoužil v nutnej 
obrane  alebo  v  krajnej 
núdzi.
4. Voľným  pohybom  psa 
sa rozumie pohyb psa bez 
vôdzky  mimo  chovného 
priestoru alebo zariadenia 
na  chov;  za  voľný  pohyb 
psa  sa  nepovažuje  pohyb 
zvláštneho psa bez vôdzky 
mimo chovného priestoru 
alebo  zariadenia  na  chov, 
ak  je  na  základe  výcviku 
ovládaný  osobou,  ktorá 
ho vedie.
5. Osobou  povinnou  pri-
hlásiť  psa  do  evidencie  je 
každý  držiteľ  psa,  ktorý 
psa drží na území obce ne-
pretržite viac ako 90 dní.
6. Verejným  priestran-
stvom  sú  miesta,  ktoré 
slúžia  na  verejné  užívanie 
–  sú  verejne  prístupné: 
miestne  komunikácie, 
chodníky,  mosty,  ná-
mestie,  parkoviská,  par-
ky, poľné cesty a pod…

§ 3 evidencia psov
1. Každý  pes  držaný  ne-
pretržite  viac  ako  90  dní 
na  území  obce  podlieha 
evidencii  psov  (ďalej  len 
„evidencia“).
2. Držiteľ  psa  je  povinný 
prihlásiť  psa  do  evidencie 
v lehote do 30 dní od uply-
nutia  posledného  dňa  le-
hoty uvedenej v odseku 1, 
kde  sa  pes  v  danom  roku 
prevažne nachádza.
3. Evidenciu  vedie  Obec-
ný  úrad  v  Rabči  –  úsek 
daní a poplatkov (ďalej len 
„OcÚ“).
4. Do  evidencie  sa  zapi-
sujú  údaje,  ktoré  sú  ob-
sahom  evidenčného  listu 
psa (príloha č. 1).
5. Každú  zmenu  skutoč-
ností  a  údajov,  ktoré  sa 
zapisujú  do  evidencie,  je 
držiteľ  psa  povinný  do  30 
dní  odo  zmeny  skutoč-

nosti alebo údaja oznámiť 
OcÚ,  kde  je  alebo  má  byť 
pes evidovaný.
6. Obec  vydá  držiteľovi 
psa  zapísaného  do  evi-
dencie evidenčnú známku 
psa  (ďalej  len  „známka“), 
na  ktorej  je  uvedené  číslo 
psa,  názov  Obecný  úrad 
Rabča  a  údaj  o  tom,  či  je 
pes  nebezpečným  psom. 
Známkou  držiteľ  psa  pre-
ukazuje totožnosť psa.
7. Známka  je  neprenosná 
na iného psa.
8.   Odcudzenie,  zničenie 
alebo  stratu  známky  je 
držiteľ  psa  povinný  do  14 
dní  odvtedy,  čo  odcudze-
nie,  zničenie  alebo  stratu 
známky  zistil,  oznámiť 
OcÚ.  Obecný  úrad  vydá 
držiteľovi  psa  za  úhradu 
náhradnú známku.
9. Cena za známku sa sta-
novuje sumou 0,70 eura.
10. Pri  evidencii  zvlášt-
neho  psa  držiteľ  túto 
skutočnosť  preukáže  prí-
slušným  dokladom  (napr. 
preukazom ZŤP, protoko-
lom o vykonaní príslušnej 
skúšky a pod.).
11. Údaje  o  tom,  že  sa 
stal  pes  nebezpečným,  sa 
zaznamenávajú  do  evi-
dencie.  O  tejto  skutoč-
nosti  musí  byť  vykonaný 
záznam  (PZ  SR,  veteri-
nárom,  lekárom).  Na  zá-
klade  tohto  záznamu  je 
držiteľ psa povinný na vy-
zvanie  vymeniť  si  evi-
denčnú  známku  za  znám-
ku  s  údajom  o  tom,  či  je 
pes  nebezpečným  psom 
s označením „N“.

§ 4 Vodenie psa
1. Vodiť  psa  mimo  chov-
ného  priestoru  alebo  za-
riadenia  na  chov  môže 
len  osoba,  ktorá  je  fyzic-
ky  a  psychicky  spôsobi-
lá  a  schopná  ho  ovládať 
v  každej  situácii,  pričom 
je  povinná  predchádzať 
tomu, aby pes útočil alebo 
iným  spôsobom  ohrozo-
val  človeka  alebo  zvieratá 
a  zabraňovať  vzniku  škôd 
na  majetku,  prírode  a  ži-
votnom  prostredí,  ktoré 
by pes mohol spôsobiť.
2. Vodiť  nebezpečné-
ho  psa  mimo  chovného 
priestoru  alebo  zariade-
nia na chov môže len oso-

ba, ktorá je plne spôsobilá 
na právne úkony.
3. Za  psa  vždy  zodpovedá 
držiteľ  psa  alebo  osoba, 
ktorá  psa  vedie  alebo  nad 
psom vykonáva dohľad.
4. Držiteľ  psa  a  ten,  kto 
psa  vedie,  je  povinný 
oznámiť meno, priezvisko 
a  adresu  trvalého  pobytu 
osobe,  ktorú  pes  pohrý-
zol.  Ten,  kto  psa  vedie,  je 
povinný  oznámiť  osobe, 
ktorú  pes  pohrýzol,  aj 
meno, priezvisko a adresu 
trvalého  pobytu  držiteľa 
psa.  Súčasne  je  povinný 
skutočnosť,  že  pes  po-
hrýzol  človeka  bez  toho, 
aby  bol  sám  napadnutý 
alebo  vyprovokovaný,  ak 
sa nepoužil v nutnej obra-
ne  alebo  v  krajnej  núdzi, 
oznámiť na OcÚ.
5. Na  verejnom  priestran-
stve  musí  byť  každý  pes 
vedený na vôdzke a každý 
nebezpečný  pes  musí  mať 
nasadený aj náhubok.
6. Pri vodení psa je osoba, 
ktorá  psa  na  území  obce 
vedie alebo nad ním vyko-
náva  dohľad,  dodržiavať 
tieto pravidlá:
a) je  povinná  na  po-
žiadanie  zamestnanca 
Obecného  úradu  v  Rabči 
preukázať  totožnosť  psa 
známkou,
b) nie je dovolené vyzývať 
psa  k  útoku na  inú  osobu 
alebo iné zviera,
c) v  prípade,  ak  dôjde  ku 
zraneniu  medzi  psami 
alebo  k  poraneniu  tre-
tej  osoby,  je  držiteľ  psa 
povinný  zranenej  osobe 
predložiť doklad o povin-
nej  vakcinácii  a  zaistiť 
veterinárne  vyšetrenie 
svojho psa,
 
d) pri  vodení  psa  je  ten, 
kto  psa  vodí,  povinný 
správať  sa  tak,  aby  bol 
schopný  zabrániť  psovi 
v útoku,
e) po  celú  dobu  vodenia 
psa  ten,  kto  psa  vodí,  ho 
musí mať pod dohľadom,
f) na  miestach,  kde  je  vo-
denie  psa  povolené  len 
na  vôdzke,  je  ten,  kto  psa 
vedie,  povinný  mať  psa 
v bezprostrednej blízkosti 
tak, aby v prípade potreby 
odvrátil  hrozbu  vzniku 
úrazu  tretích  osôb.  Vôdz-

ka musí byť bezpečne pri-
pevnená  na  obojku  alebo 
prsnom  postroji.  Pevnosť 
vôdzky  a  jej  dĺžka  musia 
byť  primerané  psovi  a  si-
tuácii tak, aby bolo možné 
psa  ovládať  v  každej  situ-
ácii.
7. Vstup  so  psom  (okrem 
psa  vodiaceho  alebo  slu-
žobného)  je  v  obci  zaká-
zaný:
a) na detské ihriská a pies-
koviská,  športové  areály 
(športoviská),  kúpaliská, 
do  plôch  verejnej  zelene, 
na obecnú tržnicu, do kos-
tolov, na cintoríny a pietne 
miesta,  pokiaľ  vlastník, 
správca alebo užívateľ ne-
rozhodol inak,
b) do  úradných  budov, 
do  zdravotníckych, 
školských,  kultúrnych 
a  sociálnych  zariadení, 
stravovacích  zariadení, 
obchodov,  zariadení  pre 
poskytovanie  služieb, 
pokiaľ  vlastník,  správca 
alebo  užívateľ  nerozhodol 
inak,
c) bez  vôdzky  a  náhubku 
do  vozidla  verejnej  do-
pravy  a  na  miesta,  kde  sa 
pohybujú  alebo  zhlukujú 
ľudia,
d) do  ostatných  miest 
označených  „Zákaz  vstu-
pu so psom“.
8. Voľný  pohyb  nebezpeč-
ných psov je zakázaný.
9. Zakazuje sa:
a) voľný  pohyb  psov  bez 
vôdzky  na  pozemkoch  vo 
vlastníctve,  správe  a  uží-
vaní obce (intravilán),
b) opustenie  psa  na  verej-
nom  priestore  bez  uvia-
zania  (napr.  pred  obcho-
dom),
c) opustenie  nebezpeč-
ného  psa  alebo  jeho  za-
nechanie  bez  dozoru  aj 
uviazaného  a  opatreného 
náhubkom,
d) podnecovať  psa  na  ag-
resivitu  proti  inej  osobe 
alebo  inému  zvieraťu, 
okrem  služobných  psov 
počas  výcviku  alebo  slu-
žobného zákroku.
10. Zákaz  voľného  po-
hybu  psov  na  verejnom 
priestranstve  sa  nevzťa-
huje  na  služobného  psa 
počas  služobného  zákro-
ku a vodiaceho psa.
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§ 5 Znečisťovanie verej-
ných priestranstiev
1. V  záujme  zachovania 
hygieny, čistoty verejného 
poriadku a bezpečnosti je 
držiteľ psa povinný:
a) držať  psa  v  čistote, 
dbať,  aby  pes  neznečisťo-
val  verejné  priestranstvá 
a  mať  pri  sebe  pomôcky 
na  odstránenie  výkalov, 
ktorými  pes  znečistil  ve-
rejné priestranstvo,
b) ak  pes  znečistí  verejné 
priestranstvo  výkalmi,  je 
ten,  kto  psa  vedie,  povin-
ný  výkaly  bezprostredne 
odstrániť  a  umiestniť  ich 
do  zberných  nádob  urče-
ných  na  psie  exkrementy 
označenými  piktograma-
mi, prípadne do zberných 
nádob  určených  pre  zme-
sový  komunálny  odpad, 
vrátane  miest  vyhrade-
ných pre venčenie psov.

§ 6 Starostlivosť o psov
1. Vlastník  alebo  držiteľ 
psa  je  povinný  zabezpečiť 
starostlivosť  o  psa  podľa 
platných  právnych  pred-
pisov  (zákon  č.  39/2007 
Z.z.  o  veterinárnej  sta-
rostlivosti v znení neskor-
ších predpisov).
2. V prípade mimoriadne-
ho veterinárneho nariade-
nia alebo výskytu besnoty 
je  prísne  zakázaný  pohyb 
psov na území obce.
3.  Každý  držiteľ  psa  je 
povinný  pravidelne  1x 
ročne  nechať  vakcinovať 
psa  proti  besnote.  Povin-
nej  vakcinácii  podliehajú 
všetky  psy  staršie  ako  3 
mesiace.

§ 7 Odchyt psov

1. Voľne sa pohybujúci pes 
bude  odchytený  na  to  ur-
čenou  organizáciou,  kto-
rú  zabezpečí  obec.  O  od-
chyte  psov  vedie  Obecný 
úrad  v  Rabči  evidenciu, 
ktorá  obsahuje  dátum 
odchytu, miesto odchytu, 
záznam  o  rase  psa,  jeho 
správaní,  o  identifikačnej 
známke,  prípadne  iných 
charakteristických  okol-
nostiach odchytu.
2. Majiteľ  psa  je  oprávne-
ný  prevziať  si  odchytené-
ho  psa,  ak  preukáže  jeho 
vlastníctvo.
3. Odchyt psov a naklada-
nie  s  nimi  sa  uskutočňuje 
v súčinnosti s príslušnými 
štátnymi  orgánmi  alebo 
v  medziach  ich  pokynov 
na  základe  príslušných 
platných  právnych  pred-
pisov.

§ 8 Priestupky
1. Priestupku  sa  dopustí 
držiteľ psa, ak:
a) neoznámi na OcÚ, kde 
je  pes  evidovaný  alebo 
má  byť  evidovaný,  kaž-
dú  zmenu  skutočností 
a údajov, ktoré sa zapisu-
jú do evidencie, do 30 dní 
od ich zmeny,
b) neprihlási  psa  do  evi-
dencie,
c) umožní,  aby  psa  vied-
la  osoba,  ktorá  nespĺňa 
podmienky  ustanovené 
v § 4 ods. 1 a 2,
d) neohlási, že pes pohrý-
zol  človeka  bez  toho,  aby 
bol  sám  napadnutý  alebo 
vyprovokovaný,  ak  sa ne-
použil v krajnej núdzi ale-
bo v nutnej obrane,
e) neoznámi  odcudze-
nie,  zničenie  alebo  stratu 
známky,

f) nezabráni voľnému po-
hybu  psa  okrem  priesto-
rov na to určených.
2. Priestupku  sa  dopustí 
ten, kto psa vedie, ak:
a) neohlási  svoje  meno, 
priezvisko  a  adresu  tr-
valého  pobytu  a  meno, 
priezvisko  a  adresu  trva-
lého  pobytu  držiteľa  psa 
osobe,  ktorú  pes  pohrý-
zol,
b) nezabráni  útoku  psa 
na  človeka  alebo  zvieratá 
alebo  nezabráni  inému 
spôsobu  ich  ohrozovania 
psom,
c) neohlási, že pes pohrý-
zol  človeka  bez  toho,  aby 
bol  sám  napadnutý  alebo 
vyprovokovaný,  ak  sa  ne-
použil v krajnej núdzi ale-
bo v nutnej obrane,
d) nepreukáže  známkou 
totožnosť psa,
e) nerešpektuje  zákaz 
vstupu so psom alebo zá-
kaz voľného pohybu psa,
f) neodstráni  bez-
prostredne  výkaly,  kto-
rými pes znečistil verejné 
priestranstvo.
3. Za  priestupok  pod-
ľa  odseku  1  a  odseku 
2  písm.  a)  až  c)  možno 
uložiť  pokutu  do  165  eur 
a za priestupok podľa od-
seku 2 písm. d) až f) mož-
no  uložiť  pokutu  do  65 
eur.
4. Priestupky  podľa  toh-
to  zákona  prejednáva 
obec  a  v  blokovom  kona-
ní obecná polícia a orgán 
Policajného zboru.
5. Na  priestupky  a  ich 
prejednávanie  sa  vzťa-
huje  všeobecný  predpis 
o priestupkoch.
6. Výnos  pokút  je  príj-
mom  rozpočtu  obce 

ODPOČINUTIE 
VEČNÉ  
DAJ IM, PANE …
Ján Chutňák
*28. 6. 1932 † 23. 7. 
2010
Dušan Luscoň
*2. 9. 1973 † 23. 7. 
2010
Albín Ratica
*27. 7. 1935 † 29. 7. 
2010
Paulína Stašáková* 4. 
12. 1937 † 13. 8. 2010
Anna Kubasáková* 9. 
7. 1926 † 2. 9. 2010
Ján Gluštík* 30. 7. 
1946 † 5. 9. 2010
Johana Randiako-
vá * 18. 6. 1921 † 29. 
9. 2010
Margita Labudová * 4. 
3. 1939 † 27 10. 2010

†

J u b I l A n T o m 
blAHoŽeláme

80 rokov života
 Emília Pitáková
 Margita Adamčíková
 Justína Bandíková

75 rokov života
 Johana Dominová
 Justína Revajová
 Anton Skurčák
 Božena Vrábová

70 rokov života
 Mária Jagnešáková
 Anton Jendreas
 Žofia Ratičáková
 Žofia Budzeľová

Ľubomír Šnapko, Niko-
las Barnašák, Ján Kova-
lík, Pavol Špigura, Mar-
ko Kudják, Teo Kobyľák, 
Fabián Mačinec, Michal 
Brišák, Samuel Gabriel, 
Vanesa  Kaniková, 
Anabela  Domiňáková, 
Christian  Palitefka,  Ján 
Behúň,  Richard  Fera-
nec,  Samuel  Zboroň, 
Alica  Čulová,  Natália 
Gabrielová,  Natália  Pi-
larčíková,  Matej  Štefa-
ňák,  Matúš  Štefaniak, 
Diana  Odumorková, 
Diana  Pitáková,  San-
dra  Skurčáková,  Jakub 
Bodnár, Richard Jaňák, 
Emma  Slovíková,  Mi-
chael  Rentka,  Zlatko 
Jaššák,  Adela  Cubinko-
vá,  Nataša  Kosmeľová

vITAJTe medzI 
nAmI – narodení

okrem  výnosu  pokút  ulo-
žených  v  blokovom  kona-
ní  orgánmi  Policajného 
zboru,  ktorý  je  príjmom 
štátneho rozpočtu.

§ 9 Kontrola
Kontrolu  dodržiavania 
ustanovení  tohto  naria-
denia  priebežne  vykoná-
vajú:
a) hlavný kontrolór,
b) poverení  zamestnanci 
obce.
§ 10  Záverečné  ustano-
venia
1. Týmto  nariadením 
nie  sú  dotknuté  práva 
a  povinnosti  vyplývajúce 
z  iných  právnych  predpi-
sov.
2. Držiteľ  psa  je  povinný 
pravidelne  ročne  uhrá-
dzať obci poplatok za psa 
podľa  platného  znenia 
Všeobecne  záväzného 
nariadenia  obce  Rabča 
o  miestnej  dani  za  psa 
na území obce Rabča.
3. Týmto  nariadením  sa 
ruší  Všeobecne  záväzné 
nariadenie  obce  Rabča  č. 
36/2002 
o  podmienkach  držania 
psov  na  území  obce  Rab-
ča.
4. Všeobecne záväzné na-
riadenie  o  podmienkach 
držania  psov  na  území 
obce  Rabča  schválilo 
Obecné  zastupiteľstvo 
v Rabči na svojom zasad-
nutí 12. 11. 2010 uznese-
ním č. 11/2010.
5. Toto  nariadenie  nado-
búda  účinnosť  dňom  1. 
12. 2010.

V Rabči, 12. 11. 2010
Dušan Ratica
starosta obce Rabča

Všeobecne záväzné nariadenie obce Rabča č. 6/2010  
o podmienkach držania psov na území obce Rabča

REfEREndum Z 18. SEPTEmBR A 2010

NáZOV OKRSKu .................................................OKRSOK 1 ............OKRSOK 2 ......................OKRSOK 3 .....
Referendové otázky ............................................ áNO ......... NIe ........ áNO .........NIe ..............áNO ............ NIe
1. Zrušenie koncesionárskych poplatkov ................ 262 ............14 ........... 138 ............14 ............... 109 ..................2
2. Obmedenie poslaneckej imunity ......................... 273 ..............4 ...........154 ..............0 ................108 ..................4
3. Zníženie počtu poslancov ....................................261 ............15 ........... 145 ..............6 ................111 ..................1
4. Stanovenie max. ceny vládnych limuzín .............. 258 ............14 ........... 142 ............11 ............... 104 ..................7
5. Voľby cez internet ............................................... 203 ............61 ...........124 ............21 ................. 90 ................14
6. Zmena v tlačovom zákone .................................... 228 ............33 ...........124 ............18 ................. 97 ..................8

RABČA, 12. 6. 2010 ...............OKRSOK 1 .....................  OKRSOK 2 ................. OKRSOK 3 ...................... Spolu
 Počet voličov .............................. 1340 ................................. 1040 ................................ 775 .................................3155
 Zúčastnených ...............................281 ....................................158 .................................114 ...................................553
Platných ........................................281 ....................................157 .................................113 ...................................551
 Účasť v % ..................................0,21% ................................0,15% .............................0,15% ............................... 0,17%
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PREmERANIE LESNÝCH šNúR
A STAROSTLIVOSť O LES

záujmové združenie

Vedeniu lesného zdru-
ženia vlastníkov súk-
romných lesov sa poda-
rilo v praxi vyskúšať re-
cept, ako dosiahnúť také 
rozmeranie lesnej šnúry, 
ktoré by obstálo aj v spo-
re na polícii alebo súde.

Pod vedením lesné-
ho združenia sa za účasti 
všetkých spoluvlastníkov 
doposiaľ premerali násle-
dovné lesné šnúry:
1.  Žilakovka  –  treba  ešte 
urobiť zápis;
2.  Jašova za vodou – treba 
urobiť zápis;
3.  Jagnešakovka  –  Miklu-
solka – treba urobiť zápis;
Jagnešakovka  –  Magura  – 
treba urobiť zápis;
4.  Kubasákovka
1.  časť  –  nad  cestou  pri 
Zubrohlave – za účasti ge-
odeta  je  vypracovaný  ela-
borát;
2.  časť  za  vodou  ku  Klinu  
– tiež sa vytýči geodetom.

Právne vytýčenie lesnej 
šnúry geodetom 

Po  vytýčení  hraničných 
bodov geodetom v lese na-
sleduje  stabilizácia  týchto 
bodov  okopcovaním  a  ná-
sledne  po  písomnej  do-
hode  o  rozdelení  šnúry  sa 
urobí  zápis  o  spoločnom 
postupe  pri  ťažbe,  čistení 
lesa  a  zalesňovaní.  Aj  na-
priek tomu, že došlo v nie-
ktorých  prípadoch  k  hád-
kam,  chcel  by  som  všet-
kým  zainteresovaným 
vlastníkom  poďakovať  za 
trpezlivosť a disciplínu. 

Myslím  si,  že  najspo-
kojnejší budú vlastníci les-
nej  šnúry  „Kubasakov-
ka“. Hoci aj tu boli menšie 
nedorozumenia,  vyrieši-
li  sa.    Chcem  tiež  poďako-
vať  zástupcom  OcÚ  Rab-
ča,  konkrétne  Ing.  Vladi-
mírovi  Brišovi  a  pani  Má-
rii  Fuskovej  za  účinnú  po-
moc  pri  vypracovaní  pod-
kladov  o  vlastníctve  a  vý-
mere  lesa  a  tiež  ďakujem 
pani Eve Grancovej za po-
moc  pri  pozývaní  vlastní-
kov  lesa.  Bez  tejto  pomo-
ci by sa to nedalo zvládnuť.

Nevyhnutná podpora zo 
strany obce

Ďakujem  tiež  niekto-
rým  poslancom,  ktorí  po-
chopili  situáciu  v  súkrom-
ných  lesoch  a  pričinili  sa 
o  to,  že  bola  schválená  zo 
strany  obce  dotácia,  kto-
rú  budeme  potrebovať  aj 
v  budúcom  roku  podľa  to-
ho,  ako  sa  bude  v  preme-
riavaní  lesných  šnúr  po-
kračovať. Záležať bude len 
a  len  na  samotných  vlast-
níkoch  lesa.  Iste  sa  tým 
zvýši  aj  záujem  o  ochranu 
lesa  a  hlavne  o  poriadok 
a disciplínu. 

Ak  nebude  záujem  od 
vlastníkov lesa a ich ocho-
ta  sa  podieľať  na  výdav-
koch  pri  vytýčovaní  les-
ných šnúr, môžeme aj túto 
činnosť lesného združenia, 
ktoré  nemá  finančné  pro-
striedky  na  činnosť,  zaba-
liť a ponechať všetko napo-
spas tým, ktorí sa „vyžíva-
jú“ v ťažbe dreva v cudzom 
poraste.

Pochopenie výhodnosti 
komasácie

Tu poznamenám, že pri 
rozmeriavaní  lesnej  šnú-
ry  „Kubasakovka“  geode-
tom,  vlastníci  lesa  mohli 
najlepšie  pochopiť,  aká  by 
bola výhodná pre obec a jej 
vlastníkov  pozemkov  „ko-
masácia pôdy“.

Zlodejskí "drevorubači"
V súčasnosti s ťažbou 

dreva v súkromných le-
soch by som chcel upria-
miť pozornosť na všet-
kých nezodpovedných 
„drevorubačov“, ktorí vy-
tínajú hlavne na cudzom, 
nakoľko les ani nevlast-
nia. O čistení lesa, odstrá-
není haluziny – uhadzova-
nie  a  následnom  zalesňo-
vaní,  ošetrovaní,  ochra-
ne  ani  nehovoriac.  Všet-
ci  pritom  akosi  zabúdame 
na  budúce  generácie.  Mo-
hol  by  som  uviesť  aj  nie-
ktoré meno, no stačí sa po-
zrieť do niektorého dvora. 
S  takýmito  tzv.  „drevoru-
bačmi“  sa  musí  čím  skôr 
skoncovať,  nebáť  sa  ziste-
ný  prípad  ohlásiť  na  polí-
ciu  a  keď  treba,  aj  na  súd.

Bez lesníka to ťažko pôjde
Mojím  najväčším  pria-

ním  je  v  blízkej  budúcnos-
ti  mať  v  súkromných  le-
soch  lesníka,  ktorý  by  celú 
činnosť  riadil  po  odbornej 
stránke. Skutočnosť, že les-
níka  nemáme,  najviac  vy-
hovuje  zasa  len  tým  nepo-
riadnym,  tým  tzv.  „drevo-
rubačom“.

Ďakujem všetkým 
vlastníkom lesa za trpez-

livosť a disciplínu počas 
roku 2010. Ďakujem tiež 
Správnej rade lesného 
združenia za účasť na za-
sadnutiach. V budúcom 
roku bude potrebné ob-
meniť členov Správnej ra-
dy lZ jednak z titulu sta-
roby a tiež z nečinnosti.

Spoločná schôdza  
s urbárom

Verím,  že  s  terajším 
predsedom  urbáru  Jaro-
slavom  Jagnešákom  sa 
dohodneme  na  spoločnej 

schôdzi  urbáru  a  Lesné-
ho združeniu. Tam by som 
potom  chcel  podrobnejšie 
oboznámiť  vlastníkov  sú-
kromných  lesov  v  Rabči 
s  činnosťou  a  zámermi  do 
budúcna.

Oznámenie o vydáva-
ní povolení do lesa doma 
u predsedu lZ D. Pitáka 
každý deň po 16.00 hodine.

Dušan Piták,  
predseda lZOR

Rozmeriavanie lesnej šnúry Kubasakovka foto V. Briš
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lesy / história

Rabčiansky chýrnik 
dnes má už nezastupi-
teľné miesto v pravidel-
nom informovaní  
občanov o aktuálnych 
novostiach týkajúcich 
sa predovšetkým  
situácie v našej obci.

Okrem  hlavného  po-
slania  informovať  obča-
nov  o  dianí  v  obci,  nájde-
me  v  ňom  články  týkajú-
ce  sa  bežného  spoločenské-
ho  aj  náboženského  živo-
ta. Nedočkavo čakáme vždy 
na  jeho  ďalšie  vydanie.  Ako 
poznám,  radi  ho  čítajú  ako 
starší, tak aj mladší čitatelia. 
Nájdu tam vždy niečo aj pre 
seba,  čo  ich  zaujíma.  Pote-
šilo by ma, keby bol jeho ob-
sah  ešte  bohatší,  že  by  doň 
prispievalo  svojimi  článka-
mi  viac  autorov.  Veď  má-
me tu v Rabči dosť mladých 
a  vzdelaných  ľudí  a  aj  ve-
ľa problémov, ku ktorým sa 
žiada vyjadrovať a dávať ná-
vrhy na ich riešenie. Náme-
tov  je  tu  dosť.  Je  to  územný 
plán výstavby obce, pozem-
ková  úprava,  stav  súkrom-
ných lesov a iné. Ja sám v mi-
nulosti  som  častejšie  pri-

spieval článkami, no vek ro-
bí  svoje,  ruka  oťažela.  Ná-
hrada  však  tu  je  v  mladých 
perspektívnych občanoch.

Napriek  svojmu  veku 
chcel  by  som  sa  ešte  vyjad-
riť  k  niektorým  závažným 
problémom.  V  Chýrnikoch, 
zásluhou p. prednostu OcÚ 
Ing. Briša v minulosti už bo-
lo skutočne popísaných veľa 
článkov o pozemkovej úpra-
ve  a  jej  nesporných  výho-
dách.  Aj  to  veľa  ešte  asi  nie 
je  dosť,  lebo  nebol  dociele-
ný  konečný  efekt.  Tejto  té-
my  sa  v  chýrniku  dotkol  aj 
pán  Dušan  Piták  a  násled-
ne  na  ňu  v  chýrniku  reago-
val starosta obce pán Dušan 
Ratica. Kde  je pravda, nech 
si  ju  urobí  čitateľ.  Veľmi  ma 
mrzí, že napriek vyvinutým 
iniciatívam  v  prospech  po-
zemkovej  reformy  sa  nepo-
darilo získať potrebný počet 
podpisov,  aby  sa  pozemko-
vá úprava mohla realizovať. 
A tá možnosť tu ešte je, tre-
ba naďalej pokračovať v úsilí 
získavať podpisy. Veľká ško-
da  by  bola  premárniť  mož-
nosť  a  nevyužiť  poskyto-
vané  finančné  prostriedky, 
ktoré  ak  sa  nevyužijú,  bu-

dú  navždy  preč.  Treba  pre-
to pri každej príležitosti po-
kračovať  v  agitácií  získania 
potrebného počtu podpisov. 
O  výhodách  pozemkovej 
úpravy sa nebudem zmieňo-
vať. O tom už bolo popísané 
a  povysvetľované  veľa.  Kla-
diem  si  však  ešte  otázku,  či 
v  tejto  veci  už  skutočne  bo-
li  využité  všetky  možnosti. 
Napadá má myšlienka, ak to 
ovšem ešte nebolo urobené, 
osloviť a poprosiť o pomoc aj 
dôstojného pána farára, veď 
ako správca farnosti má veľ-
kú dôveru a povedal by som 
aj  najväčší  vplyv  na  obča-
nov. Ospravedlňujem sa pá-
nu farárovi, že ma vôbec ta-
káto myšlienka napadla.

Ako  bývalému  lesníkovi 
z  povolania  leží  mi  na  srdci 
aj  osud  našich  súkromných 
lesov...  Nemožno  súhla-
siť s tým, ako sa dnes v nich 
hospodári, či lepšie poveda-
né  ani  nehospodári,  ale  de-
vastuje. Ťažíme a nestaráme 
sa  o  ich  obnovu  a  zachova-
nie  lesov  pre  ďalšie  generá-
cie. Situácia je dnes ťažká, že 
vlastne sa ani nemá kto sta-
rať  o  správne  hospodárenie 

ČO ČAkÁ kOmASÁCIU A SúkROmNÉ LESy?
v  nich.  Túto  úlohu  by  ma-
lo  zabezpečovať  Združenie 
súkromných  lesov  v  Rab-
či, ktoré žiaľ, ako by ani nee-
xistovalo.  Nemá  kompletné 
zloženie predpísaných funk-
cií.  Nie  sú  obsadené  hlav-
né funkcie a to lesníka a sa-
mostatného lesného hospo-
dára.  Dovolím  si  preto  vy-
jadriť názor, že toto združe-
nie nie je vôbec funkčné. Ne-
stačí  iba  vydávať  povolenky 
na  ťažbu  či  spracovanie  ka-
lamít  a  ďalej  sa  o  nič  nesta-
rať.  Malo  by  byť  samozrej-
me, že plochu po ťažbe je tre-
ba  upraviť,  spracovať  alebo 
uhodiť haluzinu a do zákon-
nej  doby  zalesniť  sadenica-
mi podľa predpisu LHP. Ďa-
lej pestovanie lesa si vyžadu-
je celú radu výchovných zá-
sahov. Ak máme straty v za-
lesňovaní,  treba  to  doplniť. 
Počas  ďalšieho  rastu  sade-
níc  nasleduje  vyžínanie  bu-
riny  alebo  ošľapávanie,  ne-
skôr  prestrihávky,  prere-
závky a nakoniec prebierky. 
Po  celú  dobu  rastu  les  tre-
ba chrániť proti ohryzu zve-
rou,  napadaním  hmyzom 
a  žiaľ  aj  proti  krádežiam.  
Tieto potreby lesa nie sú vô-

bec  zabezpečované.  Dôvod 
je jasný. Združenie nemá ob-
sadené  už  spomínané  funk-
cie, ktoré by to zabezpečova-
li. Možno tento stav aj nieko-
mu vyhovuje. Spomínam si, 
že na výročnej schôdzi zdru-
ženia pred dvoma rokmi bo-
lo  prijaté  uznesenie,  že  vý-
bor  združenie  zvolá  spoloč-
né  zasadnutie  výborov  súk-
romných lesov, urbáru a zá-
stupcov OcÚ za účelom rie-
šenia  tohto  problému.  Do-
teraz  sa  však  toto  spoloč-
né stretnutie neuskutočni-
lo.  Stav  je  treba  taký,  aký 
ho poznáme. V záujme po-
moci  nášmu  lesu  sa  žiada 
neodkladne riešiť túto ne-
vyhovujúci situáciu. Urči-
te to pôjde spoločnými si-
lami.  Veď  či  je  združenie 
funkčné  alebo  nie,  nema-
lo  by  to  byť  ľahostajné  aj 
pre samosprávu obce. Veď 
je  to  organizácia  v  Rabči 
a  ak  táto  dobre  nepracu-
je, vrhá to na obec zlý tieň 
a  kazí  dobré  meno  Rabči. 
Ak  to  majú  k  spokojnos-
ti  vyriešené  v  susedných 
obciach, verím, že sa to dá 
zariadiť aj u nás.

Július Kubasák 

V týchto dňoch 
uplynulo 200. rokov 
odvtedy, čo bol 
vysvätený za kňaza Ján 
Drengubiak Nepomuk. 
Bol ľudovým umelcom, 
vo svojom voľnom čase 
sa venoval maľovaniu 
a tvorbe sôch z dreva 
či kameňa. Dovoľte 
mi v krátkosti priblížiť 
život a dielo tohto 
kňaza a ľudového 
umelca. 

Narodil  sa  31.  októbra 
1781 v Zázrivej v osade Ma-
lá  Petrová  rodičom  Anne 
a  Michalovi  Drengubiako-
vi.  Štúdiá  teológie  absolvo-
val  v  Spišskej  kapitule  a  Tr-
nave. V máji 1810 bol vysvä-
tený  za  kňaza,  5.  júna  1810 
v Zázrivej primičnú omšu…

Začínal  ako  kaplán 
v  Spišskom  Hrhove,  neskôr 
tam  bol  administrátorom 
farnosti, potom bol farárom 
vo Vyšnom Slavkove. Od ro-
ku  1812  bol  farárom  v  Ha-
bovke, kde sa takmer utopil, 

keď  počas  povodne  v  roku 
1813  zachraňoval  sviatosť 
oltárnu  z  vody  zaplaveného 
kostola.  Neskôr  tu  postavil 
provizórny  drevený  kosto-
lík. V marca 1814 bol meno-
vaný  za  správcu  fary  v  Niž-
nej. Tam pôsobil pätnásť ro-
kov,  prebudoval  povodňou 
poškodenú  budovu  fary. 
V roku 1823 assesorom súd-
nej stolice dištriktu Orava 

V  roku  1829  odišiel 
do  Rabče,  kde  pôsobil  päť 
rokov.  Odtiaľ  odišiel  s  pod-
lomeným  zdravím  v  roku 
1834  na  predčasnú  penziu 
na  Spišskú  Kapitulu,  kde 
mal  v  kňazskom  seminári 
pridelenú  izbu,  ktorá  sa  eš-
te aj po rokoch volala Dren-
gubiačka. Aj tu tvoril. V roku 
1850 maľoval v Krakove kos-
tol a opravoval oltár v chrá-
me  Panny  Márie  na  Rinku. 
Počas  prác  spadol  z  lešenia 
tak nešťastne, že na násled-
ky poranení zomrel. V kryp-
tách tohoto chrámu je aj po-
chovaný. 

Rozprával  po  slovensky, 
po nemecky aj po maďarsky. 
Ako  maliar  samouk  tvoril 
sakrálne obrazy v oravských 
kostoloch,  tiež  vyrezával 
betlehemy a sochy. Jeho vý-
tvarné  diela  majú  znaky  ľu-
dového  prejavu  s  prvkami 
klasicizmu.  V  roku  1804, 
ako  študent  teológie  nama-
ľoval na menší oltár v zázriv-
skom kostole obraz svätého 
Jána  Nepomuckého,  ktoré-
ho si neskôr zvolil za svojho 
patróna. Keď spišský biskup 
Michal  Brigido  Michal  spí-
sal  osobné  dáta  kanonikov 
a prepošta od r. 1562, nama-
ľoval na čelnú stranu kated-
rálu  sv.  Martina,  jej  patró-
na, ako odtína žobrákovi po-
lovicu  svojho  plášťa  s  pod-
pisom „PINXIT JOHANES 
N. DRENGUBIAK r.1810“.

V  roku  1820  vymaľoval 
nový  kostol  Jána  Krstiteľa 
v  Hruštíne.  Bohužiaľ,  jeho 
nástenné  maľby    boli  pred 
rokmi zničené. Zachovala sa 
tu jeho prícestná kaplnka sv. 

JÁN DRENgUBIAk – NEPOmUk, dedinský 
farár a všestranný umelec – samouk

Anny  (okolo  r.  1920)  s  fres-
kami.  V  nižnianskej  farskej 
záhrade vytvoril v roku 1825 
Súsošie  trom  sv.  Jánom,  tu 
sa nachádzal na fare aj jeho 
autoportrét,  no  tento  obraz 
sa v druhej polovici 20. sto-
ročia stratil. V roku 1833 na-
maľoval v Rabči obraz (olej) 
Predstavenie  Ježiša  v  chrá-
me, ktorý sa nachádzal nad 
hlavným oltárom. Tento ob-
raz  bol  pri  rekonštrukcii 
kostola  odstránený.  V  Rab-
či vyrezal tiež niekoľko sôch, 
z  ktorých  sa  zachovala  iba 
socha sv. Metoda.

Medzi  jeho  najznámej-
šie  obrazy  patria:  Podobi-
zeň  grófky  Anny  Beréryo-
vej (olej 1818). Zoslanie Du-
cha  svätého  –  oltárny  ob-
raz  v  Liptovskom  Trnov-
ci  (olej  1822).  Obraz  sväté-
ho  Michala  na  hlavnom  ol-
tári  v  kostole  v  Liesku  (olej 
1817). V Liesku sa nachádza 
nástenný  obraz  Obetovania 
Pána.  V  Bobrove  na  hlav-
nom oltári je obraz sv. Jaku-

ba. Tu sa nachádza aj obraz 
Panny Márie, ktorý bol tento 
rok  reštaurovaný  a  opäť  vy-
svätený počas tohtoročných 
odpustových  dní  29.  júla. 
V tomto kostole sa nachádza 
aj obraz sv. Jána Nepomuc-
kého,  ktorý  hoci  sa  na  ňom 
nenašiel  podpis  všetky  zna-
ky svedčia o tom, že jeho au-
tor je Drengubiak. Na ľavom 
bočnom  oltári  bol  od  neho 
obraz sv. Ondreja, žiaľ tento 
obraz sa stratil alebo bol pre-
maľovaný.

Nevieme presne, koľ-
ko obrazov Ján Drengu-
biak počas svojho života 
vytvoril a kde sa všade na-
chádzajú. Možno sa počas 
reštauračných prác v niek-
torej farnosti zistí, že auto-
rom opravovaného obrazu 
je práve Drengubiak, ako 
tomu bolo pri poslednom 
obraze v Bobrove.

Zázrivské noviny 
K sebe, Ročník XII číslo 
2/2010, autor Miroslav 
Karcol
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povodeň

HISTóRIA SA ZOPAkOVALA: Most  
na dolnom konci opäť strhla polhoranka

To, čo nik nečakal v doobedňajším hodinách: 1. septembra 2010 spadla polovica mosta (z roku 1972) na dolnom konci. Polhoranka 
bola síce po niekoľkodňových intenzívnych lejakoch rozvodnená, ale nie tak, ako bola v máji alebo vlani v júni na Petra Pavla. histó-
ria sa zopakovala – najväčšia povodeň, ktorú som ako chlapec zažil, bola povodeň z 19. 7. 1970. Vtedy sa rieka vyliala z brehov a tiekla 
až popod vysoké brehy. Vtedy rieka strhla celý drevený most pri Prisenžňákovi na dolnom konci. Dňa 1. septembra sa rieka nevyliala, 
pretože za tie roky vymyla viac ako meter koryto a voda tečie oveľa prudšie. Povodeň v roku 1970 kulminovala až po dvoch týždňoch 
výdatných dažďov – dnes tento stav dosiahne behom niekoľkých dní alebo aj pol dňa pri prietrži, aká bola vlani. 

1. 9. 2010 Strhnutá polovica mosta na dolnom konci

23. 9. 2010 Vojaci stavajú v rekordne krátkom čase dočasný most

Spadnutý  most  urobil 
škrt  už  aj  tak  narušenom 
výpadkom  podielových 
daní  v  rozpočte  obce.  Zlé 
chvíle  spôsobil  obyvate-
ľom,  ktorí  bývajú  Za  vo-
dou  a  majú  rodičov  na 
opačnom brehu. Bolo tre-
ba  ísť  až  cez  niekoľko  ki-
lometrov  vzdialený  gace-
ľovský  most.  Dobre  je,  že 
aj ten nespadol. A podmy-
tý je tiež poriadne. Poško-
dená  je  aj  ochrana  stred-
ného  piliera  mosta  na  Si-
helné. Už nepomôže fakt, 
že podľa odborníkov, ak je 
most  dobre  ukotvený  do 
skaly, že nepadne. 

Starosta  obce  Dušan 
Ratica  nelenil  a  v  krát-
ko  čase  už  23.  9.  2010  sa 
mu  podarilo  zabezpečiť 
dočasný  vojenský  most. 
Zbytky doterajšieho mos-
ta  dal  zrúcať,  pretože  no-
vý  most  už  nebude  mať 
stredný pilier.

Na  základe  nariade-
nia veliteľa pozemných síl 
OS  SR  k  riešeniu  násled-
kov  povodní  v  obci  Rab-
ča bol 23. 9. 2010 zmonto-
vaný most, ktorý zrealizo-
vala  3.  ženijná  technická 
rota  Ženijného  práporu 
PS  zo  Serede  v  zastúpení 
kpt. Ing. Pavla Žideka.

Most  má  šírku  4 m 
medzi  obrubníkmi,  dĺž-
ka  13,5 m,  nosnosť 
50 t,  rýchlosť  prejazdu 
20 km/h.

Po  komunálnych  voľ-
bách  bude  obecné  za-
stupiteľstvo  schvaľo-
vať,  či  stavať  alebo  ne-
stavať  most  už  ďalší  rok 
a  z  akých  prostriedkov. 
Je  rozbehnutých  viacero 
veľkých  projektov  z  fon-
dov EÚ a všetko zladiť bu-
de  vyžadovať  umné  roz-
hodovanie.  A  okrem  to-
hoto  je  potrebné  dorie-
šiť aspoň ochranu stavieb 
vedľa  Bystrej  v  Gaceli  
–  aj  keď  obec  tieto  toky 
nespravuje. V. Briš

foto V. Briš

foto V. Briš
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Rabčianski muži pod-
stupujú „dychové 
skúšky“ skoro každú 
nedeľu. Nefúkajú však 
do detektoru na al-
kohol u policajtov ani 
u svojich manželiek, ale 
v miestnom kultúrnom 
dome, keď cvičia. Kla-
rinety, krídlovky, te-
nor, baritón, trombón 
či doprovodné trúbky. 
To všetko patrí k ich dý-
chaciemu ústrojenstvu 
už 35 rokov v dychovej 
hudbe zvanej Rabčanka.

Na  oslave  35.  výročia, 
ktorá sa konala v nedeľu 14. 
novembra, si zasadli v kul-
túrnom dome za stôl i dva-
ja  priekopníci  a  pamätní-
ci:  78-ročný  Anton  Sivoň 
z Námestova a jeho kolega, 
86-ročný  Rabčan  Anton 
Brišák.  Obaja  sú  stále,  aj 
napriek pokročilému veku, 
veľmi  čulí  a  komunikatív-
ni.  Ešte  si  dobre  zaspomí-
nali na december 1975, keď 
dychovka  v  Rabči  vznikla, 
pretože práve oni boli jej za-
kladateľmi. Za stolom však 
chýbal ešte jeden organizá-
tor,  77-ročný  Jozef  Jagne-
šák, ktorému zlý zdravotný 
stav nedovolil zúčastniť sa. 
Členovia dychovky mu pre-
to venovali niekoľko zo svo-

jich piesní, ktoré v ten večer 
odohrali.

Muži dychu!
Ako  to  teda  s  dychovou 

hudbou bolo? Kto zo zakla-
dateľov  mal  čo  na  staros-
ti?  „Veľkou  oporou  pri  za-
kladaní  Rabčanky  bol  An-
ton  Sivoň,  dirigent  dycho-
vej  hudby  Bernolák  z  Ná-
mestova.  Jozef  Jagnešák 
dal zase iniciatívne dokopy 
dostatočný počet ľudí, ktorí 
chceli  byť  jej  členmi,“  píše 
Anton Brišák, prvý vedúci 
miestnej  dychovej  hudby. 
Práve  pod  jeho  vedením 
sa začala v priestoroch Zá-
kladnej  školy  v  Rabči  ná-
sledne vyučovať teoretická 
príprava  pre  42  dobrovoľ-
níkov.  Ako  ďalej  uvádza, 
na  Vianoce  1975  dostali 
členovia  hudby  od  národ-
ného  výboru  vzácny  dar-
ček – nové dychové nástro-
je  v  hodnote  vyše  80 000 
československých  korún. 
Dychovka  sa  odvtedy  roz-
behla,  istú  dobu  však  aj 
upadala. „Prebral som dy-
chovku  od  pána  Brišáka 
v  roku  1988,  bolo  nás  vte-
dy okolo 20. Ktorí mohli, tí 
ostali,  niektorí  sa  poženi-
li a teraz sú v Bobrove, Kli-
ne či Námestove. Momen-
tálne  je  nás  trinásť  až  pät-

násť,“  objasňuje  aktuálny 
stav dychovej hudby jej te-
rajší vedúci Ján Adamčík.

 
hrajú so srdcom

„Keď  sa  pozerám  vša-
de  dookola,  málokde  už 
nájdete  dychovku,  kto-
rá by bola jedna z celej de-
diny.  Moja  vnučka,  ktorá 
učí  v  Bratislave  a  hrá  tam 
v troch dychovkách, vrave-
la,  že  keď  chcú  dať  dohro-
mady  kapelu,  musí  sa  dať 
dokopy tri, štyri až päť de-
dín.  Tu  je  dychovka  naprí-
klad  v  Lokci,  v  Rabči  bez 

problémov,“  hovorí  uči-
teľ  Anton  Sivoň,  ktorý  dl-
hé  roky  pomáhal  zakladať 
viaceré  dychovky  na  Ora-
ve  a  členov  tej  rabčianskej 
posmeľuje slovami: „Chla-
pi,  nebuďte  namyslení,  ale 
buďte  hrdí  na  seba!“  Po-
dobný  názor  na  vec  má  aj 
dlhoročný  vedúci  Anton 
Brišák,  ktorý  už  pred  de-
siatimi  rokmi  hovoril,  čo 
platí  dodnes:  „Chcem  pri-
pomenúť  že  práca  našej 
dychovky nie je ľahká. Ne-
hrajú  v  nej  profesionálni 
ľudia,  s  patričným  hudob-

35-ročná „Rabčanka” má  
v súčasnosti 15 mužov

ným  vzdelaním,  ale  roz-
manití  a  jednoduchí  ľudia 
z  dediny,  rôznych  povola-
ní,  pre  ktorých  sa  hudba  a 
spev stali aj otázkou srdca.“

Dýchajú s humorom
Na  oslave  v  kultúrnom 

dome v Rabči si však za je-
den  stôl  usadli  nielen  čle-
novia  dychovky,  ale  aj  ich 
manželky.  Oslava  pre  ne 
mohla  byť  akoby  odškod-
ným za to, že ich muži skoro 
každú nedeľu vymieňajú za 
inú  „Rabčanku“.  Na  osla-
ve však padli aj  iné úsmev-
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né  názory.  V  dnešnej  ze-
lektrizovanej  dobe  má  vraj 
dychovka  výhodu,  ako  sa 
zhodli  viacerí  dychovkári 
a to, že na ňu netreba elek-
triku.  Jej  členovia  si  môžu 
zahrať hocikedy a hocikde. 
Samozrejme, je ich vždy pri 
tom poriadne počuť. Hrajú 
síce  už  35.  rokov,  robia  to 
však nielen od srdca, ale aj 
s humorom: „Kedysi jedné-
mu  z  členov  vložili  do  trú-
by čiapku či baranicu. Trú-
ba mu nehrala.  Čudoval sa  
hovoriac,  že  stále  má  nie-
kde  chybu,  že  mu  to  mrz-
ne. Potom sme mu z nej tú 
baranicu  vytiahli,“  spomí-
na  si  Ján  Adamčík.  Vese-
lo je v obci každý rok aj pri 
fašiangovom  pochovávaní 
basy,  ktoré  už  s  25-ročnou 
tradíciou  Rabčanka  orga-
nizuje.  Každoročne  sa  zú-
častňuje  aj  na  Námestov-
skom  dychfeste  a  na  iných 
väčších prehliadkach.

Budúcnosť
Najväčším  úspechom 

však  je,  že  dychovka  vô-
bec funguje. Vedúci Adam-
čík  napríklad  od  najmlad-
šej  generácie  nečaká  žiad-
ny  „dychovkársky  boom“, 
keďže  ani  miestna  základ-
ná  umelecká  škola  hru  na 
dychové  nástroje  kvôli  ne-
záujmu  nevyučuje.  V  čom 
je  podľa  neho  problém  ne-
atraktívnosti  tohto  ty-
pu  hudobných  nástrojov? 
„Dnes  sú  deti  primoc  po-
hodlné.  S  dychovými  ná-
strojmi  sa  treba  trápiť,  na-
pínať sa, treba sa učiť. Prí-
du,  skúsia  raz,  dva  razy 
a koniec. Vidia, že to nie je 
jednoduché.“  Napriek  to-
muto faktu však Ján Adam-
čík rozhodne nehádže flin-
tu do žita, dokonca prizná-
va,  že  sa  mu  hlásia  ženatí 
Rabčania z iných obcí, kto-
rí  sa  chcú  do  dychovky  po 
rokoch  vrátiť.  Dúfame  te-

da, že Rabčanka ešte mno-
ho  rokov  pretrvá  a  bude 
nás  tešiť  svojimi  vystúpe-
niami  pri  rôznych  príleži-
tostiach v obci i mimo nej. 

(Oľga Gluštíková) 
Foto V. Briš, O. Gluštíková
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V Rabči raz žil jeden ši-
kovný chlapec Janko. Mal 
dobrú hlavu a rád sa učil. 
Keď jeho strýko, kňaz vo 
vzdialenej oravskej far-
nosti, videl, že chlapec je 
nadaný, poradil rodičom, 
aby ho dali do škôl. Rodi-
čia súhlasili. radšej sa sa-
mi uskromnili, len aby 
z chlapca niečo bolo. Da-
li ho zapísať na najbližšie 
gymnázium, ktoré bolo 
v tom čase v Trstenej, vte-
dy vzdialenej od Jankov-
ho domova okolo dvadsať 
kilometrov. Autobusy ešte 
nechodili, iných povozov 
nebolo, preto Janko neraz 
meral cestu do školy vlast-
nými nohami. Pešo vtedy 
chodilo najviac ľudí. Z do-
mu odchádzal zavčasu rá-
no, ešte za tmy, aby bol 
v škole načas a ak sa v škole 
zdržal dlhšie, veru ho na-
šiel aj večer, kým sa vrátil 
zo školy domov.

Stalo sa, že raz sa zo 
školy vracal veľmi nesko-
ro, už sa chýlilo k polno-
ci, keď vychádzal na ko-
pec nad Zubrohlavou. Na 
konci dediny k nemu zra-
zu pristúpila neznáma že-
na, pripojila sa k nemu, 
bez slova išla vedľa neho 
ku Grape. Kým sa napil 
vody z prameňa, nad kto-
rým sa týčila socha Panny 
Márie, žena postála ob-
ďaleč. Janko nebol žiadny 
bojko, veď cestou zo školy 
musel prejsť okolo cintorí-
nov v Zubrohlave, Slanici, 
Ústí a nič ho len tak nevy-
strašilo. Na nič zlé ani ne-
pomyslel, bol rád, že no-
cou nepôjde do Rabče cez 
Košariská sám, ale má spo-
ločníčku, aj keď neprevra-
vela s ním slovka. Pomys-
lel si: – Asi je nemá. – V ten 
neskorý večer, či skôr noc, 
prešiel mladý študent s ne-
mou ženou okolo lesíka na 
Grape a blížili sa k prvé-
mu mostíku, keď Janko-
vu pozornosť upútali aké-
si zvuky. Raz sa mu zda-
lo, že pod mostíkom pla-
če dieťa, hneď nato po-
čul zvláštny chrapot, ako 
keby tam krochkalo ma-
lé prasa. Keď došiel až 
k mostíku, rozhodol sa, že 
sa pozrie, čo za čudo vydá-
va také divné zvuky.

– Ak je to prasiat-
ko, chytím ho a prine-

siem rodičom, – rozmýš-
ľal, hoci domov mal ešte 
pekných pár kilometrov.

– Som mocný, malé 
prasa už len akosi une-
siem, – rozmýšľal ďalej. 
Zišiel z cesty pod mostík 
a pustil sa chytať prasa. 
Ale zvuk sa zrazu ozýval 
z druhej strany. Keď vy-
šiel na cestu a zišiel pod 
mostík z hornej strany, 
kvílivé zvuky počul zas 
z dolnej strany. A to sa 
stále opakovalo. Zvuky 
sa ozývali vždy z opač-
nej strany, ale darmo sa 
obzeral, žena sa zrazu 
stratila.

– Kdeže sa naraz po-
dela, akoby sa pod zem 
prepadla, – rozmýšľal. 
Potom mu zišlo na um, 
že asi pokračovala v ces-
te bez neho a ďalej sa usi-
loval chytiť prasa.

– To je ale prešibané 
prasa. Vari ma neodradí 
od toho, aby som ho chy-
til, – pomyslel si Janko 
a naháňal sa za zvukmi, 
až kým hodiny na zub-
rohlavskej veži neodbi-
li dvanástu a naraz všetko 
stíchlo. Janko si uvedomil, 
že je polnoc a ustatý od tej 
naháňačky pobral sa skla-
maný bez úlovku domov. 
Pomyslel si, že aj prasa sa 
už ukonalo a zaspalo nie-
kde pod perinou z lopú-
chov, v ktorých by ho ne-
našiel ani za bieleho dňa, 
nie to v noci. A on zavča-
su ráno musí vstávať a me-
rať cestu do školy.

Janko vyštudoval, odi-
šiel z domu a na príhodu 
pozabudol. Stal sa kňa-
zom vo vzdialenom mes-
te. Bol vzdelaný, veď štu-
doval v Insbrucku v Ra-
kúsku, učil, prekladal kni-
hy, skladal cirkevné pies-
ne. Ľudia ho mali radi, 
študenti si ho vážili. Ob-
čas svojim študentom so 
smiechom porozprával 
príhodu, ako cestou zo 
školy chytal prasa.

Ale v živote človeka sa 
stávajú neuveriteľné ná-
hody. Prišiel čas, ktorý 
kňazom neprial. Niekto-
rých pozatvárali do väze-
nia, Jankovi zakázali učiť 
a z mesta ho preložili na 
dedinu. Stal sa správcom 
farnosti na Orave, v sused-
nej dedine svojho rodiska.

Keď sa Janko v novej 

farnosti usadil, otvoril 
staré hrubé knihy, ktoré 
našiel na fare a čítal, čo 
napísali jeho predchod-
covia o živote tunajších 
obyvateľov. Pri čítaní 
jedného príbehu sa mu 
zatajil dych. Hneď nato 
mu na čelo vystúpil stu-
dený pot a na chrbát zi-
momriavky. Jeden z je-
ho predchodcov napí-
sal, o čom si rozprávajú 
tunajší ľudia. Vraj mno-
hí ľudia tvrdili, že za 
Grapou straší. Kto v no-
ci prechádzal cestou do 
Rabče, na konci Zub-
rohlavy ho vraj čaka-
la neznáma mĺkva žena, 
ktorá pocestného spre-
vádzala okolo hôrky na 
Grape a pri prvom mos-
tíku sa zrazu stratila. 
A spod toho mostíka vraj 
počuť po nociach chra-
pot a plač dieťaťa, kto-
ré zamordovala slobod-
ná matka a hodila pod 
ten mostík. Urobila to zo 
zúfalstva, sama onedlho 
zomrela od hladu. Ľu-
dia hovorili, že sa živila 
len korienkami, machom 
a všelijakými bylinami, 

ktoré zbierala po chotá-
ri, taká bola chudobná.

Nečudo, že sa Janko 
zľakol. Spomenul si na 
svoju vlastnú príhodu 
spred mnohých rokov. 
Až teraz spoznal, čo za 
žena ho ticho sprevádza-
la tej noci a čo sa ozýva-
lo spod mostíka. Keď sa 
spamätal, rozhodol sa, 
že za matku, ktorá ťaž-
ko zhrešila, a za nevinnú 
detskú dušičku odslúži 
niekoľko omší, aby obaja 
konečne našli svoj pokoj.

Keď omše odslúžil, 
plač sa už nikdy spod 
mostíka neozval. Ani ta-
jomnú mĺkvu ženu už 
nikto viac nestretol.

*(Povesť o plačúcom die-
ťati v Košariskách rozprá-
vali viacerí: pani Emília 
Plutová rodená Piteková 
zo Zubrohlavy rozprávala 
o tajomnej žene, pán dekan 
ThDr. Ján Briššák rozprá-
val vlastný zážitok, ktorý 
zažil ako študent z Rabče, 
neskôr kňaz v Zubrohlave 
a z počutia od neho ho pre-
rozprávala pani Anna Haj-
dučíková rodená Miškovi-
čová zo Zubrohlavy)

Z knihy Povesti spod 
Pilska, napísala Eva 
Kurjaková. 

knihu  je možné  za-
kúpiť  v  Obecnej  kniž-
nici v Rabči.

Mgr. Žaneta Žitňáková
Doučovanie a príprava na prijímacie 

pohovory z predmetov: občianska náuka, 
psychológia, výchova k občianstvu: 

politológia, sociológia, právo, ekonómia, 
filozofia, etika, religionistika

Tel.: 0902525941
e-mail: Zitnakova.Z@gmail.com

Plač pod mostom
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hasičské súťaže

PIATy ROČNÍk HASIČSkÝCH DNÍ

V sobotu 21. augus-
ta bolo priaznivé počasie 
pre 5. ročník hasičských 
dní. Na ihrisku v Gaceli 
si zasúťažili naši hasiči so 
súťažiacimi hasičmi spo-
za hraníc.

Toto  tradičné  poduja-
tie  vynikajúco  zorganizo-
vali  členovia  dobrovoľné-
ho  hasičského  zboru  pod 
vedením  predsedu  Jozefa 
Galisa v spolupráci so sta-

rostom obce Rabča Duša-
nom Raticom. 

Súťaže  sa  začali  po 
krátkom  posilnením 
z  hasičskej  poľnej  kuchy-
ne doobeda o 11. hodine. 
Za  rabčiansky  dobrovoľ-
ný  hasičský  zbor  súťažili 
muži aj ženy. Svoju zruč-
nosť  si  zmerali  s  hasičmi 
spoza  hraníc  z  Poľska  – 
družobnej gminy Świnna 
a z hasičmi z Česka – Ře-
ky,  ktorí  prišli  s  kombi-

ru  hadice  alebo  strieka-
júce  nedotiahnuté  spoje, 
letiaci  budzogáň  ponad 
hlavy účastníkov. 

Nikomu  sa  nič  nesta-
lo.  Všetci  si  zasúťažili.  Tí, 
čo  zmokli,  aj  uschli.  Po 
súťaži  si  zajedli  výbor-
ný  guláš  z  poľnej  kuchy-
ne  a  zapili  pivkom.  Ná-

lada  bola  výborná,  a  tak 
si  viacerí  aj  zatancova-
li  pri  hudbe  harmoniky 
a ozembuchu.

Po  ukončení  súťaží  boli 
hasičské družstvá odmene-
né pamätným listom a spo-
mienkovým  darčekom.

Text a foto V. Briš

novaným družstvom.
Súťažilo  sa  v  tradič-

ných  kategóriách:  vodný 
útok  na  cieľ,  štafeta,  pre-
ťahovanie  lanom  a  hod 
budzogáňom.

Našim  hasičom  sa  vý-
borne darilo. Tu ale nešlo 
o to, kto je prvý, ale o pre-
cvičenie  technických  ná-
vykov,  súhry,  hasičov 
a o dobrý zážitok. A záži-
tok  to  naozaj  bol:  okúpa-
nie sa vodou počas pono-
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Rabča, 14. november 
- Spevácky zbor Marana 
Tha počas osláv svojho 
15. výročia v nedeľu 14. 
novembra predstavil svo-
je prvé cD s názvom „Slá-
va Bohu na výsostiach“, 
ktoré bude slúžiť na re-
prezentáciu obce.

Oslava výročia pozostá-
vala zo svätej omše v miest-
nom  kostole,  ktorú  celeb-
roval  bývalý  rabčiansky 
kaplán  Štefan  Holubkovič, 
dnes  už  správca  farnosti  v 
Úloži  pri  Levoči.  Speváč-
ky  zboru,  ktoré  ako  oby-
čajne  celú  omšu  doprevá-
dzali svojím spevom, na ňu 
doniesli svoje CD ako obet-
ný  dar.  Potom  nasledovalo 
slávnostné posedenie v Ga-
celi, na ktorom im starosta 
Rabče  Dušan  Ratica  odo-
vzdal  pamätné  listy  a  malý 
spomienkový  darček  v  po-
dobe  hlinených  krčiaž-
kov  s  názvom  spevokolu.  

„Marana  Tha  sú  pýchou 
našej obce, nakoľko chodím 
po viacerých obciach a také 
niečo  málokde  vidím.  Hod-
notíme  to  veľmi  kladne  aj 
z pozície obecného zastupi-
teľstva,  preto  sme  na  vyda-
nie cédečka prispeli,“ pove-
dal  starosta  Dušan  Ratica. 
Ako  ďalej  uviedol,  cédečko 
bude slúžiť ako reprezentač-

ný  predmet  pri  návštevách 
starostov  či  návštevách  zo 
zahraničia.  Počet  vydaných 
kusov je 220, sú však nepre-
dajné.

„My CD nekrstíme, pre-
tože podľa nášho názoru sa 
krstia len ľudia. Ale takého 
pomyselného  krstného  ot-
ca spevokolu máme, je ním 
pán  dekan  Blažej  Dibdiak. 
Totiž až pri 10. výročí vzni-
ku spevokolu sme si dali ná-
zov  a  pri  podobnom  pose-
dení sme ho vtedy požiada-
li, aby sa ním stal,“ uviedla 
vedúca spevokolu Katarína 

Počas  pätnástich  ro-
kov ste ich mohli počuť kaž-
dý  týždeň  v  Rabčianskom 
kostole  na  nedeľných,  poh-
rebných  i  sobášnych  om-
šiach,  príležitostne  na  Dni 
dôchodcov  či  Dňoch  Rab-
če. Poznajú ich v Oravskom 
Veselom,  Oravskej  Polhore, 
Novoti i vo farnostiach býva-
lých  rabčianskych  kaplánov 
v  Hozelci,  Švábovciach  pri 
Poprade a v Úloži pri Levo-
či. Reč je o speváckom zbore 
Marana Tha, ktorý tento rok 
oslavuje svoje jubileum: „Ve-
dúcou súboru som už celých 
pätnásť rokov. Zatiaľ som to 
nevzdala,  ani  nezutekala,“ 
hovorí  so  smiechom  Kata-
rína Budzelová, vedúca toh-
to  speváckeho  zoskupenia 

Budzelová  na  margo  prvé-
ho  CD,  ktoré  obsahuje  24 
vianočných piesní. 

A ako si ženský spevokol 
pochvaľuje  terajší  správca 

farnosti? „Aj v ich názve je 
Príď  Pane  Ježišu.  Myslím, 
že  sa  im  darí,  aby  prichá-
dzal  do  ich  osobného  živo-
ta  i  do  života  našich  veria-
cich. Prispievali a budú pri-

spievať  k  liturgickej  oslave 
Trojjediného  Boha.  Osla-
vujú  ho  osobne  a  pomáha-
jú  aj  ostatným  slúžiť  Mu,“ 
hovorí  o  speváčkach  farár 
Ľuboš  Satina  a  k  výročiu 

Výročie aj cédečko patrične oslávili

im želá: „Nech im to dobre 
spieva, a samozrejme, pra-
jem  im  hlavne  nebo.  Nech 
sa prespievajú až do večné-
ho Božieho kráľovstva.“ 

(Oľga Gluštíková)

Rabčianske	speváčky	na	svoje	15.	výročie	vydali	
vianočné	cédečko

a  dodáva:  „Za  tie  roky  sme 
už ako jedna rodina.“ 

Ako  hlava  tejto  rodi-
ny  nám  preto  porozpráva-
la o vzniku súboru,  jeho ná-
zve,  aké  prekvapenie  si  na-
chystali speváčky na Viano-
ce a čo plánujú do budúcna.

Ako si spomínate na za-
čiatky speváckeho zboru 
v Rabči?

„Vznikli  sme  v  advent-
nom  období  v  roku  1995. 
Myšlienka založiť ho vzišla 
od  Matildy  Pitákovej.  Jed-
noducho  ma  oslovila,  či  by 
som sa na to nedala. V Rab-
či bol vtedy   kaplánom Ľu-
bomír  Močáry  a  farárom 
Blažej  Dibdiak.  Na  začiat-
ku  nás  spievalo  šesť  až  se-

dem  žien.  Prvé  tri  piesne, 
ktoré  sme  si  nacvičili,  bo-
li  vianočné.  Keď  sme  ich 
odspievali,  hneď  sa  k  nám 
pridali  ďalšie  ženy,  preto-
že  ich  myšlienka  spevoko-
lu  nadchla.  Existovali  sme 
najprv  bez  názvu.  Na  spo-
mienkovom  posedení  pri 
príležitosti  desiateho výro-
čia vzniku padol návrh, aby 
sme  mali  oficiálny  názov. 
Dali  sme  si  meno  Mara-
na  Tha,  čo  v  preklade  zna-
mená  Pane  príď.  Ide  o  ad-
ventnú pieseň – očakávanie 
a príchod Pána Ježiša.“

Najprv vás bolo šesť, o nie-
koľko rokov zase 22. Koľ-
ko vás je v súbore dnes 
a čo spievate?

„Momentálne  má  sú-
bor dvanásť členiek. Máme 
v repertoári okolo 160 – 170 
piesní:  mariánske,  vianoč-
né, piesne pre jednotlivé li-
turgické obdobia, podľa po-
treby aj trávnice či rôzne ľu-
dové  pesničky.  Sme  flexi-
bilné,  repertoár  si  vieme 
prispôsobiť  podľa  toho,  pri 
akej  príležitosti  spievame. 
Raz  som  bola  hrať  v  Ná-
mestove na akordeóne a je-
den  pán  z  inej  obce  mi  po-
vedal, že keď ide v Rabči na 
pohreb, má z neho umelec-
ký zážitok!“ 

Pri príležitosti výročia 
zboru pripravujete via-
nočné prekvapenie vo for-
me cD nosiča. Mohli by 

ste našim čitateľom pre-
zradiť čo-to zo zákulisia 
jeho výroby? 

„Nápad  s  cédečkom 
skrsol  v  mojej  hlave.  Ale 
môžem  povedať,  že  klíčil 
už  viac  ako  päť  rokov.  Pô-
vodne  som  ho  plánovala 
už na desiate výročie. Vždy 
ale niečo do toho prišlo. Už 
minulý  rok  som  poveda-
la,  že  to  cédečko  bude,  bu-
de vianočné, pri príležitos-
ti pätnásteho výročia nášho 
vzniku.  Vybavila  som  kon-
com  augusta  termín,  ženy 
si museli vziať voľno z prá-
ce  či  chceli  –  či  nechceli. 
(Smiech.)  Nahrávali  sme 
ho  v  Námestove  v  štúdiu  u 
učiteľa  Milana  Geburu.  Ak 
to  zosumarizujem,  strávi-
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li sme tam štyri dni: dva ce-
lé  a  dva  dni  popoludní.  Ide 
o  Vianočné  kostolné  pies-
ne  bez  doprovodu  alebo 
s  doprovodom  akordeónu 
či  varhanov.  Spievalo  nás 
všetkých  dvanásť,  ale  ne-
šlo nám to tak rýchlo, ako si 
niektoré  speváčky  mysleli. 
Ženy potom dokonca pove-
dali,  že  radšej  by  kopali  na 
záhone švábku, ako nahrá-
vali cédečko! (Smiech.) CD 
však bude nepredajné, pre-
tože ho použijeme na repre-
zentáciu našej obce. Podali 
sme  si  totiž  oficiálnu  žia-
dosť o grant a obecné zastu-

piteľstvo nám ho schválilo.“

Máte teda za sebou pät-
násť rokov existencie, čo 
je nezanedbateľná doba. 
Aké sú vaše plány – ako 
vedúcej zboru – na naj-
bližšie roky?

„V  prvom  rade  chcem 
povedať,  že  bez  Božej  po-
moci,    prosieb  a  modlitieb 
by  každej  z  nás  tých  pät-
násť  rokov  nebolo.  O  bu-
dúcnosti je mi ťažko čokoľ-
vek  povedať,  pretože  som 
zo  spevokolu  najmladšia. 
(Smiech.)  Momentálne  sa 
nad budúcnosťou ani neza-

mýšľame. Som rada, že fun-
gujeme  a  spievame.  Kaž-
dá z nás má vlastnú rodinu, 
deti alebo vnúčatá. Poviem 
pravdu,  všetka  česť  každej 
jednej  našej  rodine!  Pre-
tože  muži  nikdy  nič  nepo-
vedali,  keď  ženy  zanechali 
doma prácu a išli do kosto-
la spievať alebo na skúšku! 
Týmto by som chcela poďa-
kovať všetkým našim man-
želom  aj  deťom  za  trpezli-
vosť  počas  tých  pätnástich 
rokov.  Zbor  už  zrejme  vní-
majú  ako  fakt,  ako  súčasť 
nášho života. Dúfam preto, 
že  s  Božou  pomocou  vydr-

žíme spievať i naďalej. A ak 
nás  odniekiaľ  zavolajú,  za-

spievať určite prídeme!“ 
(Oľga Gluštíková)

Pri príležitosti 15. vý-
ročia speváckeho zbo-
ru sme sa jeho speváčok 
opýtali, ako hodnotia vý-
ročie a tiež vydanie cé-
dečka. Ako si pamäta-
jú na vznik spevokolu? 
chceli by niekomu poďa-
kovať, prípadne niečo od-
kázať čitateľom Rabčian-
skeho chýrnika?

Margita Pindjaková:
Po  nežnej  revolúcii  pár 

žien  poprosilo  pani  učiteľ-
ku Konečnú, aby nás nauči-
la spievať. Lenže tá nás uči-
la  spievať  ľudové  pesničky. 
No  to  nebolo  pre  nás  ono. 
Našťastie  prišiel  do  našej 
dediny pán kaplán Močáry. 
On  do  nás  zabŕdol,  že  ne-
vieme  ani  len  jednu  pes-
ničku  dobre  zaspievať.  Po-
žiadali  sme  pani  rechtor-
ku,  aby  viedla  spevokol,  že 
spievať  chceme.  Začiatky 
boli hrozné.  Čo sa týka  cé-
dečka – je to dosť veľká ro-
bota. Nezávidím umelcom. 
Poďakovať  by  som  chce-
la všetkým: lebo pani rech-
torka,  by  bez  nás  nebola, 
čím  je,  a  ani  my  bez  nej  by 
sme  nič  nevedeli.  Takže  je 
to  vzájomné.  A  čo  chcem 
odkázať  do  Rabčianskeho 
Chýrnika?  Aby  čitateľ  skú-
sil  trocha  svojho  voľného 
času venovať nejakej veci – 
činnosti, a zistil by, aká je to 
obeta. Tak by si vedel (skú-
sil) vážiť aj náš spevokol. 

Gitka Galgaňáková:
V  spevokole  som  zatiaľ 

zo  žien  najkratšie,  5  ro-
kov.  Ďakujem  Pánu  Bo-
hu  za  zdravie,  že  môžem 
byť  jeho  súčasťou.  Čitate-
ľom Chýrnika a zároveň aj 

marana Tha spomínajú

spolufarníkom, by som len 
toľko odkázala, aby sa viac 
zapájali do spevov v kosto-
le. Veď nespievame len svo-
je piesne.

Mária Zboroňová:
Pred  pätnástimi  rok-

mi  sme  začali  cvičiť  v  sak-
ristii,  aj  v  kostole  po  svä-
tej omši. Domov sme cho-
dili väčšinou pešo. Bolo to 
fajn.  V  zime  aj  po  treskú-
com mraze, snehu, ale ma-
li  sme  oduševnenie,  ra-
dosť.  Myslím  si,  že  nás 
vždy  viedla  myšlienka 
spievať  len  na  česť  a  slá-
vu  Božiu,  na  pozdvihnu-
tie  mysle  a  duší  veriacich. 
To  nás  posilňovalo,  aby 
sme vydržali dodnes. Keď-
že v advente tohto roku bu-
de 15 rokov nášho pôsobe-
nia, tak sme skonštatovali, 
že by bolo správne vytvoriť 
cédečko z vianočných pies-
ní. Ak nám časom pribud-
nú nové speváčky a spevá-
ci, tak nám ostane pamiat-
ka  –  cédečko,  aby  sme  si 
pri  počúvaní  oživili  spo-
mienky  na  naše  časy.  Ne-
dá  mi,  aby  som  v  ďakova-
ní  robila  výnimky.  Ďaku-
jem všetkým členkám spe-

vokolu.  Sme  ako  jedna  ro-
dina.  Ak  môžem  niekomu 
poďakovať,  tak  to  najmä 
našim manželom a rodine, 
ktorí  s  nami  zdieľajú  na-
šu neprítomnosť doma po-
čas  skúšok.  Prosíme  všet-
kých, ktorým sme nevyho-
veli  a  nemajú  nás  v  láske, 
aby  nám  prepáčili,  preto-
že  nie  sme  dokonalé  stvo-
renia,  ale  obyčajné  ženy, 
matky, ktoré majú rovnaké 
starosti, problémy, životné 
ťažkosti. Bohu vďaka!

Anna Zboňáková:
Začala  som  spievať  tro-

chu  neskôr  –  v  roku  2000. 
Oslovila  ma  suseda,  aby 
som  išla  k  nim  do  spevo-
kolu.  Spočiatku  som  vá-
hala  kvôli  nedostatku  ča-
su,  ale  jej  slová:  „Treba  sa 
obetovať,“  ma  presvedčili 
a  dodnes  som  neoľutovala. 
Myslím si, že po 15-tich ro-
koch je už naozaj ten správ-
ny čas nahrať CD, ktoré mô-
žeme darovať svojim deťom 
a  rodine,  aby  si  nás  mohli 
vypočuť a niekedy budú mať 
spomienku na nás. V prvom 
rade chcem poďakovať všet-
kým  ženám  zo  spevokolu 
za  priateľstvo  a  za  čas  strá-

vený  s  nimi.  Našli  sme  sa 
a sme ako jedna rodina za čo 
patrí jedno veľké ďakujem aj 
Bohu,  vďaka  ktorému  sme 
a  že  môžeme  Pána  chváliť 
a oslavovať spevom.

Margita Barnašová:
Na  začiatok  spevoko-

lu si spomínam, že v kosto-
le ma oslovila Gitka Pindia-
ková, či by som nešla k nim 
do spevokolu si zaspievať. Ja 
som šla veľmi rada, lebo som 
mohla pokračovať v tom, čo 
som  ako  štrnásťročné  diev-
ča  začala  –  s  mojím  ockom 
v chrámovom zbore za rech-
tora  Vojtasa,  vtedy  nás  bo-
lo  40  spevákov.  Vďaka  Pá-
nu Bohu sme kadečo preži-
li, ale aj že sme tých 15 rokov 
vydržali, lebo je to dosť dlhý 
čas, aby medzi nami ženami 
nezaiskrilo.  Múdre  príslo-
vie hovorí: „Nie ten, kto za-
čne, ale kto vydrží do konca, 
bude spasený“. Ja dúfam, že 
nám to vydrží. Chcem pove-
dať  všetkým  našim  ženám 
jedno veľké Ďakujem. Baby 
vďaka Bohu že ste. A čitate-
ľom  Chýrnika  chcem  odká-
zať,  aby  prišli  spievať  me-
dzi nás.

J. Pikošová:
Na  začiatky  si  spomí-

nam  veľmi  rada.  Oslovila 
ma  pani  Matilda  Pitáková 
z Rabče, aby som išla spie-
vať do spevokolu. V tom ča-
se  som  bola  na  materskej 
dovolenke  a  nevedela  som 
sa  rozhodnúť.  Nakoniec 
som  si  povedala,  že  „áno“. 
Ubehlo to tak rýchlo, je to-
mu už 15 rokov, čo do spe-
vokolu  chodím  spievať.  Pri 
nahrávaní  cédečka  mám 
veľmi dobré spomienky, na 
ktoré  budem  dlho  spomí-
nať.  Rabčianskym  obyva-
teľom by som odkázala me-

nej kritizovania a viacej za-
pojenia sa viacerých žien a 
hlavne mužov.

Gitka Pitáková
Mňa  na  začiatku  oslo-

vila  pani  Margita  Pindja-
ková, že či viem spievať, že 
sa  zakladá  spevokol,  že  či 
by som šla. Ja vravím, že či 
viem, to neviem, ale že ra-
da spievam. Tak som prišla 
a  učím  sa  dodnes.  Tešíme 
sa  z  toho  keď  sa  nám  pie-
seň podarí zaspievať. Keby 
sme sa z toho netešili, to by 
sme  toľké  roky  v  tom  spe-
vokole  nevydržali  a  na  pa-
miatku  si  cédečko  nena-
hrali.  Keď  aj  nás  tu  nebu-
de,  ale  pre  naše  pokolenie 
zostane. Poďakovať chcem 
Kataríne Budzelovej, našej 
vedúcej, že mala a má s na-
mi trpezlivosť.

helena cubinková:
V  spevokole  som  úpl-

ne  od  začiatku  nebola,  ale 
na moje začiatky mám prí-
jemné  spomienky.  Všet-
ky  ženy  som  poznala,  pri-
jali  ma  k  sebe  veľmi  pek-
ne.  Som  rada,  že  v  našej 
obci  máme  spevokol,  kto-
rý má takú dlhú tradíciu. A 
nahranie CD je len k dobru 
a lepšiemu menu, pre naše 
deti  a  vnúčatá.  Poďakovať 
by  som  sa  chcela  všetkým 
ženám  spevokolu  hlavne 
našim  manželom.  Pretože 
všetky odchádzame od ro-
dín,  či  už  na  skúšku,  poh-
reby,  alebo  sobáše  od  svo-
jich  povinností  doma.  A 
veľké  poďakovanie  patrí 
predovšetkým  našej  vedú-
cej  Katke  Budzelovej,  za 
to, že sa nám venuje, má s 
nami  trpezlivosť  a  ochotu 
pomôcť. A ešte Márii Zbo-
roňovej, že nás vozí na au-
te, keď nemáme autobus.

Začiatky spevokolu január – február 1996
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Dom Charitas

Koncom letných 
prázdnin 2010 sme  
začali s výstavbou  
oddychovej zóny v are-
áli nášho zariadenia, 
ktoré v zmysle zákona  
č. 448/2008 posky-
tuje sociálnu službu 
matkám s deťmi bez 
prístrešia, matkám 
v hmotnej alebo sociál-
nej núdzi.

Deti  k  nám  prichá-
dzajú  z  málo  podnetné-
ho  prostredia  s  neorga-
nizovaným  voľným  ča-
som,  deti  nemajú  svo-
ju  obľúbenú  hračku,  ne-
vedia  sa  hrať,  sú  utiah-
nuté,  nesmelé,  alebo  na-
opak  sú  hyperaktívne, 
vystrájajú  a  nepoznajú 
pravidlá.  Preto  sa  snaží-
me aj v rámci poskytova-
nej  sociálnej  služby  den-
ne  hľadať  a  ponúkať  de-
ťom  možnosti  na  aktív-
ne  trávenie  voľného  času 
a snažíme sa viesť aj mat-
ky  k  tomu,  aby  so  svoji-
mi  deťmi  trávili  svoj  voľ-
ný čas.

Náš  zámer  spojený 
s  výstavbou  detského  ih-
riska  –  oddychovej  zóny 
finančne  podporila  v  au-
guste  2010  spoločnosť 
Johnson  Controls  v  rám-
ci  projektu  Blue  sky  pro-
jekt.  Tento  projekt  spo-
ločnosť zameriava na po-

moc  charitatívnym  or-
ganizáciám.  Na  návšte-
ve v našom zariadení, za-
mestnancov  spoločnos-
ti  oslovila  myšlienka  vý-
stavby  detského  ihris-
ka.  Na  naše  prekvape-
nie sme už po niekoľkých 
týždňoch dostali mail, že 
predkladaný projekt spo-
ločnosťou  Johnson  Con-
strols bol schválený a za-
slaná  nám  bola  suma  na 
účet  Spišskej  katolíc-
kej  charity  1 000   dolá-
rov.  Vzhľadom  na  obme-
dzenú  výšku  finančných 
prostriedkov  nám  pri  vý-
stavbe  oddychovej  zóny 
pomohli  niektorí  majite-
lia  firiem  finančnou  ho-
tovosťou,  resp.  poskyt-
nutými  zľavami  pri  ná-
kupe  tovaru  a  objedna-
ní  služieb  (pán  Dárius 
Korman – Uhoľné sklady 
Rabča,  pán  Pavol  Koby-
liak  –  Rabčan  s.r.o.,  pán 
Peter Bolek – Ecoray Ná-
mestovo…).  Našli  sme  aj 
šikovných  majstrov,  kto-
rí  vykonali  kvalitnú  prá-
cu na výstavbe ihriska za 
prijateľnú cenu. Všetkým 
menovaným  aj  nemeno-
vaným  dobrodincom  ďa-
kujeme.

Verím, že výstavba od-
dychovej  zóny  v  areáli 
Domu  Charitas  Sv.  Hil-
degardy  z  Bingenu  ešte 
nekončí.  Nakoľko  človek 

je živá bytosť a spoločen-
ský tvor, potrebuje  tráviť 
čas na čerstvom vzduchu 
a  zároveň  budovať  a  roz-
víjať  vzťahy,  preto  v  ro-
ku  2011  plánujeme  do-
končiť  aj  záhradný  altá-
nok  v  areáli  nášho  zaria-
denia,  ktorý  bude  slúžiť 
na rôzne voľnočasové ak-
tivity s klientami a verím, 
že  aj  na  rôzne  stretnutia. 
Zároveň  chceme  opra-
viť  studňu,  ktorá  sa  na-
chádza  v  blízkosti  náš-
ho zariadenia a sfunkčniť 
ju  tak,  aby  sme  vodu  zo 
studne    mohli  používať 
na polievanie záhrady.

Spomeniem  niektoré 
udalosti,  ktoré  sa  udia-
li  za  rok  2010.  Od  sláv-
nostného požehnania za-
riadenia  Mons.  Andre-
jom  Imrichom  dňa  29. 
júna  2008  sme  poskytli 
sociálnu  službu  v  našom 
zariadení  23  matkám 
a  36  deťom  (z  toho  bolo 
11  žien  z  Oravy).  Pozití-
vom  je,  že  si  mnohé  mat-
ky  našli  podnájom,  na-
učili  sa  hospodáriť,  sta-
rať  sa  o  domácnosť,  na-
učili  sa  mnohým  mrav-
ným  a  morálnym  hod-
notám.  V  máji  2010  bo-
lo  v  kostole  Navštívenia 
Panny  Márie  v  Rabči  po-
krstených  päť  detí  z  náš-
ho  zariadenia,  v  mesia-
ci  apríl  2010  dve  matky 
prijali  sviatosť  birmova-

firma johnson Controls finančne podporila 
dom Charitas sv. hildegardy z bingenu  
v Rabči

nia  z  rúk  Mons.  Andre-
ja Imricha. V júli 2010 sa 
päť  detí  z  nášho  zariade-
nia  vďaka  dobrodincom 
z  Námestova  zúčastni-
li  na  saleziánskom  tábo-
re na Slanej Vode v Orav-
skej  Polhore,  z  ktoré-
ho  si  deti  odniesli  neza-
budnuteľné  zážitky.  Veľ-
mi  sme  povďační  neme-
novanému  manželskému 
páru z Oravy, ktorí prijal 
dvoch  starších  chlapcov 
z nášho zariadenia počas 
letných  prázdnin  do  svo-
jej rodiny.

V  súčasnom  období  sa 
pripravujeme  na  pred-
vianočné  trhy  do  pre-
dajne  Klinec  v  Námes-
tove,  na  ktoré  sme  bo-
li  pozvaní.  Klienti  spo-

lu  s  pracovníkmi  pripra-
vujú  rôzne  výrobky  naj-
mä  z  prírodných  materi-
álov  –  svietniky,  košíky, 
sviečky,  ikebany,  vianoč-
né  ozdoby,  vence.  Tiež  si 
naše deti pripravujú krát-
ky  program  pre  Mikulá-
ša  a  s  dobrovoľníčkami 
z  Námestova  pripravujú 
vianočnú  jasličkovú  po-
božnosť.

Na  záver  chcem  po-
ďakovať  všetkým  ľuďom 
dobrej  vôle,  ktorí  nám 
v roku 2010 pomohli či už 
milým  slovom,  dobrým 
skutkom,  povzbudením, 
vecnými  darmi,  modlit-
bami,  finančnými  darmi.
Pánu  Bohu  veľká  vďaka 
za  Vás  aj  za    požehnanie 
tohto charitného diela.

(e.M.) 
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výlety/birmovanci

Nie, nie je to nové 
číslo na políciu, ani zá-
chranku, dokonca ani 
k hasičom.

Je to počet tých z našej 
farnosti,  ktorí  sa  prihlá-
sili  na  prípravu  na  prija-
tie  sviatosti  birmovania. 
Poväčšine ôsmakov a de-
viatakov, ale nielen tých.

Na birmovku som pri-
pravoval  mladých  ľu-
dí  už  veľakrát.  A  zakaž-
dým  v  inom  prostredí. 
Ale  vždy  sa  na  prípravu 
na  birmovku  teším,  hoci 
prináša  aj  množstvo  po-
vinností  či  starostí.  Te-
ším,  pretože  príprava 
na  birmovku  je  vždy  prí-
ležitosťou  k  oživeniu. 
Obce,  farnosti,  stereo-
typu,  na  ktorý  sme  si  už 
možno privykli.

Nie  som  naivný 
a  viem,  že  to  vždy  nebu-
de  ružové.  Ale  rovnako 
viem,  že  sa  mladí  ľudia 
dajú nadchnúť pre ideály. 
Teším sa na Vás, milí bir-
movanci!  Milí  čitatelia, 

Počas sychravých 
jesenných dní nie je 
na škodu pospomínať si 
na pekné, slnečné, let-
né dni. Počas nich sme 
na konci augusta opäť 
prežili niekoľko dní, kto-
ré spájal názov Týždeň 
plný prekvapení.

Aj  tentokrát  sa  konal 
pod  záštitou  Obecného 
úradu  a  s  dotáciou  Žilin-
ského  samosprávneho 
kraja.  Vďaka  dotácii  sme 
dokázali  pokryť  predo-
všetkým  náklady  na  do-
pravu.  Je  z  roka  na  rok 
ťažšie  nájsť  nové  a  no-
vé  miesta,  ktoré  by  sme 
mohli navštíviť. Počas os-
tatných rokov sme navští-

vili  napríklad:  Oravskú 
lesnú  železnicu  v  Orav-
skej  Lesnej,  Zoologickú 
záhradu  a  Bojnický  zá-
mok  v  Bojniciach,  ter-
málne  kúpalisko  v  Lip-
tovskom  Jáne,  Roháčske 
plesá  a  skanzen,  Ľubov-
niansky hrad v Starej Ľu-
bovni,  pešo  sme  putova-
li  na  "Rio  de  Klin",  videli 
sme  Slovenský  Betlehem 
v  Rajeckej  Lesnej,  spla-
vovali  sme  Oravu  na  pl-
tiach  a  relax  i  adrenalín 
sme  prežili  v  aquapar-
ku  Tatralandia  v  Liptov-
skom Mikuláši. Toto všet-
ko len za posledné dva ro-
ky…  Viem,  že  dobre  vie-
te, kde sme boli  tohto ro-
ku.  Len  tak  pre  osvie-

pamätajte  v  modlitbách 
na  našich  birmovancov 
i  na  tých,  ktorí  ich  pripra-
vujú.  Aby  birmovka  sku-
točne pre nich bola okami-
hom  slobodného  prihláse-
nia  sa  k  viere,  v  ktorej  bo-
li pokrstení a vychovávaní.

Ale  pri  tejto  príležitos-
ti  mi  napadlo  ešte  niečo. 
Len  dva  ročníky,  ôsma-
ci  a  deviataci,  sú  v  piatok 
prítomní na sv. omši a je to 
ohromné  množstvo  mla-
dých  ľudí.  Keby  napríklad 
na  mládežnícku  sv.  omšu 
chodila  polovica  mladých 
ľudí,  tak  potrebujeme  nie-
že väčší kostol, ale štadión, 
aby  sme  sa  všetci  zmesti-
li. A tak mi napadá otázka: 
čo robíme zle, keď si nájdu 
cestu do chrámu iba keď je 
to  súčasť  prípravy  na  bir-
movku?  Čo  robíme  zle  my 
kňazi,  rodičia,  vychováva-
telia? Budem nad tým pre-
mýšľať, ale keby ste poznali 
odpoveď, dajte mi, prosím, 
vedieť.

Miroslav lettrich, 
kaplán

Týždeň plný prekvapení

ženie  pamäti:  navštívili 
sme  hrad  Strečno,  Žilinu 

a  videli  sme  orloj  v  Sta-
rej  Bystrici,  plavili  sme 
sa  po  Oravskej  priehrade 
a  navštívili  sme  Slanický 
ostrov a Oravské centrum 
mládeže v Ústí. Po výbor-
ných  skúsenostiach  z  mi-
nulosti  sme  opäť  zaradi-
li  do  programu  aquapark 
Tatralandia  a  chceli  sme 
pokoriť  Pilsko  (akurát  to 
sa  nám  kvôli  počasiu  ne-
podarilo). Len v Tatralan-
dii  nás  bolo  110…  Ústre-

152

tovosť  a  ochotu  kompe-
tentných  v  Tatralandii  by 
som veľmi rád zdôraznil – 
a poďakoval za ňu aj tako-
uto  formou.  A  okrem  to-
ho, ako už tradične, jeden 
deň  prežitý  športovými 
hrami pri fare.

Nech to nie sú  len a  len 
slová,  pozrite  si  aj  pár  fo-
tografií,  ktoré  si  môže-
te  pozrieť  aj  na  vynovenej 
stránke  farnosti  Rabča  na  
www.fararabca.sk
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Návšteva z Nemecka

Dňa 13. 9. 2010 – 17. 
9. 2010! Tak tento dá-
tum si bude dlho pa-
mätať  28 žiakov v Rab-
či a 26 žiakov z Nemec-
ka. V tých dňoch to-
tiž Rabču navštívili ne-
meckí žiaci.

V  pondelok  ráno  všetci 
netrpezlivo čakali na pria-
teľov  z  Nemecka.  Síce  ni-
koho  nepoznali,  ale  tešili 
sa, že budú mať 5 dní na to, 
aby  ich  mohli  spoznať. 
Niektorí  žiaci  mali  možno 
na začiatku problém zvyk-
núť si na seba, ale po čase si 
na seba všetci zvykli.

V utorok nás čakala túra 
do Vrátnej Doliny. Bola dosť 
namáhavá a niektorí sme sa 
ku koncu rozdelili na 2 sku-

piny.  1.  skupina  išla  krat-
šou a vraj špinavšou cestou, 
tá  druhá  dlhšou  a  vraj  čis-
tejšou.  Túra  bola  skvelým 
a vtipným zážitkom.

V  stredu  nás  čakala 
plavba  na  pltiach  po  rieke 
Orava a Oravský hrad.

Vo štvrtok naši nemeckí 
žiaci  spolu  s  nami  navští-
vili  našu  školu.  Boli  roz-
delení  do  tried,  kde  sa  ich 
mohli  naši  zvedaví  žiaci 
povypytovať,  čo  len  chce-
li.  Večer  nás  čakala  sľúbe-
ná diskotéka. Všetci sa po-
riadne  odviazali  a  vybláz-
nili.  Bol  to  pre  všetkých 
úžasný večer.

V piatok nákupy a večer 
rozlúčka. O 17  00 hod. ma-
li byť všetci nemeckí a slo-
venskí  žiaci  pred  školou. 

nemeckí žiaci v Rabči

Tam  sa  lúčilo,  spomínalo, 
smialo, objímalo, ale hlav-
ne plakalo.

V  týchto  dňoch  sa  už 
všetci  naši  žiaci  tešia 
na  ďalší  rok,  aby  mohli  ísť 

koncom  tohto  školského 
roka aj oni do Nemecka.

Pre všetkých to bol úžas-
ný  týždeň.  Všetci  chceme 
poďakovať  p.  uč.  Tropeko-
vej,  ktorá  mala  toto  všet-

ko na starosti. Samozrejme 
nielen  jej,  ale  tiež  všetkým 
ľuďom  a  rodičom,  ktorí  sa 
na tomto podieľali.

Mária Tisoňová, 
žiačka 8.A

14. 9. 2010 Starosta obce Rabča Dušan Ratica o spolupráci so starostom Rouvenom  
Kotterom z Gemeinde Wolfersheim z Nemecka (vpravo)
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Čaro Vianoc

Podľa monografie na-
šej obce je najobľúbe-
nejším časom v Rabči 
práve čas Vianoc. Via-
že sa k nemu množ-
stvo úkonov, ktoré ma-
jú spríjemniť, zosvia-
točniť atmosféru tých-
to dní. Ak chcete aj vy 
prežiť tohtoročné Via-
noce presne ako naši 
predkovia, nechajte sa 
inšpirovať ich zvykmi 
a tradíciami:

„Vilija“
Najbohatším  a  štyrid-

sať  dní  očakávaným  sviat-
kom  je  „Vilijo“  –  Štedrý 
deň. Je to sviatok, ktorého 
hlavnými symbolmi je bet-
lehem  a  ihličnatý  strom-
ček.  V  medzivojnovom 
a  starších  obdobiach  to 
bola  ešte  slama,  ktorú  dá-
vali  domáci  pod  stôl,  ale-
bo  neskôr  snop  ovsa  polo-
žený  pod  stromčekom.  Po 
„podlas,  podlažňik“  –  ako 
nazývali  ihličnatý  strom-
ček – chodili mládenci ale-
bo  gazda.  V  starších  ča-
soch  stromček  visel  z  po-
valy  a  bol  ozdobený  pa-
pierovými  ozdobami,  ja-
bĺčkami  a  sviečkami.  Bet-
lehem  bol  rozložený  buď 
pod  stromčekom  alebo  na 
stolíku.  Do  maštale  dáva-
li  tiež  menší  neozdobený 
stromček.

Čo patrí pod a na stôl?
Pod obrus dávali do rož-

ku  hrsť  obilia,  peniaze. 
Pod  stôl  reťaz  alebo  seke-
ru  –  aby  boli  zdravší.  Ku 
stolu  postavili  mútovni-
cu  „mašnicke“  a  po  kaž-

dom  chode  trikrát  zamú-
tili  (niektorí  tak  robili  po 
príchode  z  polnočnej  om-
še),  alebo  pod  stôl  posta-
vili  „šechtár“  so  snehom, 
aby  mali  v  nasledujúcom 
roku  hojnosť  mlieka.  Nie-
kde  ku  stolu  kládli  aj  do-

žinkový veniec. Na stôl po-
ložili  chlieb,  z  ktorého  od-
krojili konček. Do končeka 
dali  cesnak,  oblátku  s  me-
dom  a  zakryli  striedkou  - 
čo  volali  „kromka“.  Dáva-
li ju potom kravám po ote-
lení,  aby  sa  dobytku  dari-
lo  a  nechorel.  Prestiera-
li a niekde doteraz prestie-
rajú prítomným plus jeden 
tanier naviac buď pre v tom 
roku  zomrelého  člena  ro-
diny,  alebo  pre  prípadné-
ho pútnika. Z každého jed-
la odkladali statku na oso-
bitný tanier spolu s lepším 
senom či iným sviatočným 
krmivom.

Užite si Vianoce	–	po	rabčiansky!
Zvyky a vinše

Celý  deň  zachováva-
li Rabčania pôst. Len oko-
lo obeda bolo dovolené za-
jesť si surovej kapusty s pe-
čenými  zemiakmi.  Deťom 
hovorili,  že  keď  sa  vydržia 
pôstiť, budú pekné a nebu-

dú  mať  na  tvári  „boliaky“. 
Často  sa  vravelo:  „Ve  Vi-
lio džeči bijo, pot piec kla-
do, ješč nedajo“. Všetci prí-
tomní  večerali  za  jedným 
stolom a kedysi dokonca aj 
jedli  z  jednej  misy.  Po  voj-
ne  pomaly  od  tohto  zvy-
ku upúšťali. Večera sa naj-
častejšie  začínala  a  začína 
spoločnou modlitbou, kto-
rá  obsahuje  aj  prosby  za 
mŕtvych.  Kedysi  však  bo-
lo zvykom, že pred modlit-
bou gazda v pitvore zaklo-
pal  na  dvere,  gazdiná  od-
povedala  „voľno“,  gazda 
vstúpil do izby s jačmeňom 
i oblátkami na tanieri a po-

Oľga Kozáková, st.:
Práve  zachovávanie 

zvykov  a  tradícií  tvorilo 
moje  najkrajšie  Vianoce. 
Keď  som  bola  ešte  mladá, 
po  večeri  sme  išli  koledo-
vať s kamarátkami po zná-
mych.  Potom  sme  pokra-
čovali  pešo  cez  treskúcu 
zimu a mrazy na polnočnú 
svätú omšu, hoci to bolo tri 
kilometre tam aj späť. Ešte 
že ostali roráty (to sú omše 
pred vianočným týždňom, 
keď  sa  v  kostole  svieti  len 
sviečkami  ako  symbol  to-

Vianoce	očami	Rabčanov
ho,  že  pred  narodením 
Krista  ľudstvo  „kráčalo  v 
tmách“)  Atmosféra  a  flui-
dum  rorát  dokáže  zasiah-
nuť každého človeka. Teraz 
po  večeri  zapneme  televí-
zor,  ideme  k  rodičom  a  na 
polnočnú.  V  dnešnej  do-
be  mi  na  Vianociach  chý-
ba  práve  spievanie  kolied, 
lebo teraz sa púšťajú na cé-
dečkách.

Anonym:
Pri večeri zvykneme dá-

vať peniaze pod obrus, aby 

sme mali hojnosť. Oco roz-
krojí  jablko  –  ak  je  pekné, 
bude  sa  nám  dariť.  Večer 
ideme  na  polnočnú  svätú 
omšu.  Brat  sa  ale  oženil  a 
chýba mi to, že nie sme ce-
lá rodina pohromade. Naj-
krajšie  Vianoce  boli  pre 
mňa  vtedy,  keď  som  bol 
mladý. Mal som veľa super 
darčekov a k šťastiu mi sta-
čilo skutočne málo.

Irena Pitáková:
Väčšinu  vianočných 

zvykov  sa  snažíme  dodr- (lk, zk)

vedal:  „Vjynsuje  vom  tu 
scynšče, zdrovie na to Bo-
ze  narodzyňe,  ľebo  radu-
je  še  syčko  stvořyňe.  Na 
poľu  úroda,  v  stodoľe  pľy-
nota,  v  kumuoře  spoři-
vošč,  v  izbje  láska,  miloš, 
zebi  me  še  mogľi  docako-

la, lebo by jej hydina nepro-
sperovala. Servírovať sa ne-
smelo v hrncoch, v ktorých 
sa  varilo.  Kedysi  jedli  všet-
ci prítomní drevenými lyži-
cami z jednej hlinenej misy, 
čo  malo  zabezpečiť  rodin-
nú  súdržnosť.  Štedrá  veče-
ra  sa  skladala  zo  všetkých 
druhov  jedál,  ktoré  sa  po-
čas roka jedli: Po oblátkach 
s  medom  nasledovala  ka-
pustnica  so  zemiakmi,  re-
zance,  krúpy,  ryža,  hrach, 
hubová  polievka,  slané  ry-
by, kompót zo sušených sli-
viek,  jabĺčka,  koláče,  ore-
chy,  v  rôznom  nie  presne 
určenom  poradí.  Večeru 
ukončili modlitbou, po kto-
rej gazdiná išla husiam me-
dom  potrieť  hlavy,  aby  ich 
mal gunár rád. Dievky zase 
rýchlo  pozametali  izbu,  so 
smeťami  utekali  von  a  po-
čúvali, odkiaľ im pes zabre-
še.  V  tú  stranu  sa  mali  vy-
dať. V súčasnosti je skladba 
večere podobná tej minulej. 
Ľudia  väčšinou  rešpektujú 
pôst, teda nejedia mäso, iba 
ryby ale prídavné jedlá, ako 
zákusky,  ovocie  či  nápoje 
sú  iné  ako  kedysi.  To  všet-
ko  je  logickým  dôsledkom 
zmenenej  ekonomickej  si-
tuácie a ponuky na trhu. Po 
večeri, ešte pred polnočnou 
svätou omšou, chodili mlá-
denci  aj  dievčatá  zaspievať 
pod obloky. Na polnočnú si 
ľudia  brávali  so  sebou  kra-
jec  chleba  alebo  kúsok  ko-
láča,  ktorý  po  návrate  do-
mov  dávali  zožrať  kravám, 
aby  boli  zdravé,  mali  veľa 
mlieka a strigy nad nimi ne-
mali moc. 

(Monografia Rabče, og) 

žiavať  v  rodine  doteraz. 
V  štedrovečerný  večer  sa 
uvarí  kapustnica,  upečie-
me  rybu.  Potom  odreže-
me krajec chleba, do ktoré-
ho vložíme cesnak, taktiež 
natierame  oblátky  s  me-
dom.  Keď  som  bola  dieťa 
pamätám  si,  že  vždy  pred 
vianočnou večerou sme za-
mietli izbu, potom sme vy-
šli  na  dvor  a  počúvali  sme 
štekať  psa.  Verili  sme,  že 
tam, odkiaľ ho budeme po-
čuť  najskôr,  že  z  tej  strany 
budeme mať manžela. Mo-

je  najkrajšie  Vianoce  bo-
li  vtedy,  keď  sa  celá  rodi-
na  zišla  pri  štedrovečer-
nom  stole  v  zdraví  a  spo-
kojnosti. Aj keď sa podsta-
ta Vianoc za tie roky neme-
ní,  tradičné  zvyky  a  tradí-
cie  sa  postupne  vytráca-
jú. Kedysi sme nemali tele-
víziu a tak sme do polnoč-
nej  svätej  omše  chodili  po 
koledách.  Ľuda  sa  takým-
to  spôsobom  schádzali 
a  prežívali  vianočné  sviat-
ky svornejšie.

vač,  precakovač,  s  Krys-
tym še v ňebie radovač. Po-
chvoľony ňech bedže Jezus 
Krystus!“  Po  odrecitova-
ní vinša rozsypal gazda po 
prítomných  do  kríža  jač-
meňa a podal ruku celej ro-
dine.  Dodnes  je  tiež  zvy-
kom pozývať k večeri vtáč-
kov  aj  myši,  aby  neškodili 
na  poli  a  bola  na  rok  dob-
rá úroda.

Štedrá večera 
Po tom, čo gazdiná roz-

dala  oblátky  s  medom,  po-
stupne  servírovala  vopred 
pripravené  jedlá.  Nesmela 
počas  večere  odísť  od  sto-
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Podujatie otvorila orav-
ská dievčenská tanečná 
skupina Maya.  Moderátor 
večera Miloš Ferleťák priví-
tal v ringu organizátora veľ-
kolepej  šou  Petra  Kasana 
z Vavrečky, ktorý podujatie 
oficiálne  otvoril.  Úvodné 
slová  patrili  aj  starostovi 
obce  Rabča  Dušanovi  Ra-
ticovi:  „Som úprimne rád, 
že sa podujatie môže konať 
v tejto krásnej športovej hale, 
za čo chcem poďakovať všet-
kým organizátorom a všet-
kým tým, ktorí ho pripravi-
li.“  Všetkým  zúčastneným 
športovcom  poprial,  aby 
podali  čo  najlepší  výkon 
a divákom zaželal príjemný 
zážitok.

Prvým súbojom z plejády 
bojov bol ženský zápas 
v kickboxe,  v  ktorom  si 
nádejné športovkyne v ka-
tegórii  do  57 kg  nič  neda-
rovali.  Súperkou  majster-
ky  Slovenska,  bronzovej 
z  majstrovstiev  sveta,  Do-
miniky  Brienikovej  z  Kic-
kbox  klubu  Dolný  Kubín 
bola  Veronika  Kalousková 
z klubu Magic kickbox Lip-
tovský Mikuláš. Z výhry sa 
nakoniec,  na  radosť  pri-
bližne  1500  fanúšikov,  te-
šila  Oravčanka  Dominika 
Brieniková, ktorá zvíťazila 
jasne 3:0.

Program v K1 s medzi-
národnou účasťou  pri-
pravil  podpredseda  Slo-
venského  zväzu  kickboxu 
Peter  Navrátil.  V  ďalších 
štyroch  mužských  zá-
pasoch  nastúpili  proti 
slovenským  borcom  pro-
tivníci z Ukrajiny. Ženské 
kolegyne  nasadili  latku 
vysoko  a  diváci  boli  vo 
veľkom  očakávaní.  Muži 
sa  ale  nenechali  zahanbiť 
a  v  prvom  dueli  do  84  kg 
zvíťazil  v  atraktívnom  zá-
pase ukrajinský kickboxer 
Volodymyr  Lavrenchuk 
nad  Erikom  Kyseľom  3:0 
na body.

Ohnivá barmanská šou 
bratov Jendreasových 
z Námestova bola príjem-
ným  spestrením  večera. 
Martin,  starší  z  bratskej 
dvojice,  sa  dokonca  zú-
častnil  aj  zimnej  a  letnej 
olympiády,  kde  miešal 

drinky  v  Slovenskom  do-
me.

Vystúpenie oravského 
kulturistu Františka Feju 
bolo ďalším prvkom v mo-
zaike  programu  nabitého 
viacerými  zaujímavos-

ťami.  František  Feja  sa 
pripravuje  na  pohárové 
súťaže,  ale  jeho  aktuálna 
forma  bola  obdivuhodná, 
čo patrične ocenilo aj pub-
likum  mohutnými  ovácia-
mi.

Nasledoval v poradí 
druhý kickboxerský zá-
pas  medzi  Bratislavčanom 
Petrom  Petríkom  a  Ukra-
jincom  Yuriim  Stankom 
v  kategórii  do  71 kg.  Vo 
vyrovnanom dueli pridelilo 
kvarteto bodových rozhod-
cov víťazstvo v pomere 2:1 
slovenskému  bojovníkovi. 
Bonusom bol rovnako me-
dzinárodný  MMA  zápas 

nOC bOjOV 2: jAgnEšák A gERmánus 
si VÍťAZsTVO ROZdElili
Počas podujatia s názvom Noc bojov 2 sledovala zaplnená športová hala v Rabči večerné predstavenie plné bojových športov so zaujímavým 
sprievodným programom a zvučnými menami Slovenského i svetového armwrestlingu.

na  2  x  5  minút.  Po  troch 
minútach  zvíťazil  Olexiy 
Maksimchuk  z  Ukrajiny 
po  tom,  čo  nasadil  páku 
Mirovi  Ščibranovi  z  klubu 
Minotaurus  Žilina,  ktorý 
sa  musel  následne  vzdať.

Vrcholom večera bol ar-
mwrestlingový zápas 
medzi domácim Ľubomí-
rom Jagnešákom a Re-
vúčanom Jánom Germá-
nusom.  Ostro  sledovaný 
duel  bol  totiž  ich  prvým 
vzájomným  oficiálnym 
zápasom. Pretláčať sa ma-
lo  na  dva  víťazné  zápasy, 
ktoré  rozhodoval  tréner 
slovenskej  armwrestlin-
govej  reprezentácie  Ján 
Ďalák.
Pretláčači  rukou  začali 
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svoje  zápolenie  ľavačkou. 
Oba  zápasy  vyhral  na  ob-
rovskú  radosť  domáceho 
publika  bez  väčších  prob-
lémov päťnásobný majster 
sveta,  šesťnásobný  maj-
ster Európy a viacnásobný 
majster  sveta  profesio-
nálov  Ľubomír  Jagnešák. 
Musíme  podotknúť,  že 
medzi  oboma  borcami  je 
hmotnostný  rozdiel  zhru-
ba 10 kg v prospech domá-
ceho Jagnešáka.

Po krátkej pauze nasledo-
vali  zápasy  pravou  rukou. 
V  nich  sa  karta  obrátila 
na  stranu  slovenskej  le-
gendy  tohto  športu  a  štr-
násťnásobného  majstra 
sveta  Jána  Germánusa. 
Skúsený  tridsaťšesťroč-
ný  Revúčan,  bývalý  silo-
vý  trojbojár  i  špecialista 
na  bench  press  zvládol 
duely  pravou  rukou  v  po-
mere  2:1.  Tie  boli  oveľa 
napínavejšie  a  divácky 

atraktívnejšie. Prvý z nich 
vyhral  Germánus  po  opa-
kovanom  štarte  z  dôvodu 
skĺznutia  Ľubovho  lakťa 
z  podložky.  Druhý  zápas 
museli  byť  obaja  borci 
zviazaní  v  špeciálnom 
pásku po tom, čo sa súperi 
vzájomne  vytrhli.  Teraz 
skĺzol  lakeť  Revúčanovi, 
čo  pre  neho  znamenalo 
prvý faul. Po druhom štar-
te  dokázal  Ľubo  zaskočiť 
svojho súpera a stiahol ho 
na  podložku.  Tretí  zápas 
bol  poznamenaný  chybou 
na  pretláčačskom  stole. 
Počas pretláčania, keď bol 
Germánus  vo  vyhrávajú-
cej polohe, sa uvoľnila Ľu-
bova  podložka  pod  lakeť. 
V  následnom  reštarte  sa 
Jagnešák  pokúsil  prekva-

piť súpera zmenou techni-
ky, ale Germánus zabloko-
val Ľubov útok a následne 
ho porazil.

Spestrením  večera  bola 
možnosť  vyskúšať  si  si-
lu  jedného  z  prítomných 
titanov.  Na  ich  výzvu  sa 
prihlásili  traja  odvážlivci 
z publika, z ktorých iba je-
den dokázal poraziť domá-
ceho  Jagnešáka.  Bol  ním 
paradoxne  azda  najmladší 
divák,  podľa  odhadov  naj-
viac  štvorročný  nádejný 
oravský  armwrestler.  Aby 
vôbec  dotiahol  na  súťažný 
stolík,  musel  ho  k  nemu 
zdvihnúť  Ján  Germánus, 
ktorý  tak  mal  šťastie,  že 
nemusel  čeliť  mladému  si-
lákovi.

Je  dôležité  spomenúť,  že 
obaja  reprezentanti  majú 
pred  sebou  Majstrovstvá 
sveta v USA, takže prípad-
né zranenie by im prekazilo 

prípravu, prípadne ohrozi-
lo ich štart na šampionáte. 
Na  druhej  strane  bol  však 
ich zápas, ako to uviedli aj 
organizátori,  najmä  moti-
vačného  charakteru,  aby 
vedeli,  ako  na  tom  sú  a  čo 
treba zlepšiť.

Ďalší zlatý klinec večera 
si mohli diváci vychutnať 
v osobe Košičana Jaro-
slava horvátha.  Účastník 
nedávnej  profesionálnej 
súťaže  Mr.  Olympia  202  
Showdown  (hmotnost-
ná  kategória  do  91,5 kg.), 
obsadil  cenné  6.  miesto 
a predviedol sa tak v skve-
lej forme. Pomerne dlhotr-
vajúce  vystúpenie  zavŕšil 
spoločným  pózovaním 
s Františkom Fejom. Fejovi 

sa tak podľa jeho slov splnil 
dávny sen, pretože Jaro mu 
bol vzorom v jeho kulturis-
tických začiatkoch.

Večer  pokračoval  ďalšími 
zápasmi  K1.  V  predpo-
slednom  dueli  do  75 kg 
zvíťazil  jasne  3:0  na  body 
Popradčan  Pavol  Garaj 
nad  Ukrajincom  Vitaliym 
Kanchugom po tom, čo bol 
Ukrajinec  viackrát  počíta-
ný. Posledný, rýdzo sloven-
ský  kickboxerský  zápas 
v  najťažšej  hmotnostnej 
kategórii  nad  91 kg  vy-
hral  Tomáš  Možný  z  SKP 
Košice  nad  Roderikom 
Jamborom  z  Hanuman 
gymu  Bratislava.  Mladý, 
devätnásťročný  junior-
ský  majster  sveta,  Európy 
i  Slovenska  zranil  jedným 
z  mnohých  high  kickov 
oko  súpera.  Po  ošetrení 
už  otrasený  a  zle  vidiaci 
Jambor  nedokázal  plno-
hodnotne  konkurovať  roz-

behnutému  Košičanovi. 

Do  ringu  tak  hodil  tréner 
zraneného  Jambora  biely 
uterák  znamenajúci  víťaz-
stvo  Tomáša  Možného  už 
v prvom kole.

ceny víťazom odovzdá-
vali štyri finalistky súťa-
že Miss Slovensko 2009, 
program  spestrili  aj  dve 
módne prehliadky. Na zá-
ver  hlavný  organizátor 
Peter Kasan vyjadril svoju 
vďaku  všetkým,  ktorí  sa 
na Noci bojov 2 akokoľvek 
podieľali. Ani po skončení 
podujatia  neskrýval  svoje 
nadšenie s výsledkom šou: 
„Celkovo som spokojný, 
lebo akcia bola skutočne 
na úrovni a dopadla veľmi 
dobre.“  Samozrejme  zor-
ganizovanie  Noci  bojov 
2  nebolo  jednoduché,  čo 
komentoval  nasledovne: 
„Bol to problém a kopec 
roboty dostať všetkých hos-

tí v jednu hodinu na jed-
no miesto, pretože každý 
jeden športovec má svoj 
program. Osobne som spo-
kojný a šťastný, že to do-
padlo tak, ako to dopadlo!“ 
Na margo prípadného tre-
tieho  ročníka  sa  P.  Kasan 
vyjadril  slovami:  „Ak bu-
dú sponzori a ľudia, ktorí 
pomôžu tejto akcii, plány 
určite sú. Je to môj koníček 
a chcel by som ešte niekedy 
niečo zorganizovať.“

Starosta obce Dušan Ra-
tica  chválou  rovnako  ne-
šetril:
 „Bola to super akcia, jedna 
z najväčších akcií, ktorá sa 
v Rabči konala. Obec sa zvi-
diteľní, a ľudia videli našich 
súťažiacich: Jagnešáka, 
barmanov, či moderátora 
večera. Máme skvelých ľu-
dí, ktorí nás reprezentujú.“

(erik Kupčík)
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19. 6. 2010 Juraj Maxa má číslo 49, vedľa neho vľavo je jeho 
sestra Michaela

Klub biatlonu Breza si 
Vás touto cestou dovo-
ľuje informovať o výsled-
koch a úspechoch žiakov 
miestnej ZŠ a vašich ob-
čanov Juraja Maxu ml. 
a Michaely Maxovej.

Títo  dvaja  mladší  špor-
tovci vo svojej druhej sezó-
ne potvrdili naše očakáva-
nia a zaradili sa medzi ab-
solútnu  Slovenskú  špičku 
v  biatlone.  Hneď  v  prvom 
kvalifikačnom  preteku 
v  letnom  biatlone  na  Krá-
likoch  si  obaja  vybojo-
vali  postup  na  Majstrov-
stvá  Slovenska  a  Michae-
la  si  zároveň  vybojovala  aj 
svoju  prvú  striebornú  me-
dailu v rýchlostnom prete-
ku.  V  druhom  kvalifikač-
nom  kole  svojimi  výkon-

mi  opäť  potvrdili  účasť  na  
M-SR.  Z  tretieho  kola  si 
Michaela  opäť  odniesla 
striebornú  medailu  a  Jur-
ko Maxa získal za 9. miesto 
II.  výkonnostnú  triedu. 
Po  týždňovom  sústredení 
vo Vyhniach  sa 1.  septem-
bra zúčastnili preteku Veľ-
ká cena Remesla, kde Juraj 
získal v súťaži jednotlivcov 
bronz a v štafetovom behu 
spolu  s  Tomášom  Kuba-
som  z  Brezy  získali  strie-
bornú  medailu.  Darilo  sa 
aj  Michaele,  keď  v  jednot-
livcoch  skončila  druhá 
a v štafetách spolu s Klau-
diou  Joštiakovou  z  Brezy 
skončili na 3. mieste.

Vyvrcholením letnej se-
zóny boli Majstrovstvá Slo-
venska v Revúcej. Vo vytr-

valostnom preteku, kde sa 
za  netrafený  terč  pripočí-
tava 30-sekundová penali-
zácia, sa Jurkovi a Michae-
le nedarilo na strelnici a to 
sa odrazilo aj na celkovom 
umiestnení  v  druhej  po-
lovici  výsledkovej  listiny. 
Všetko  si  však  vynahradi-
li v nedeľnom rýchlostnom 
preteku.  Michaela  zúroči-
la  výbornú  streľbu  (7  z  10 
terčov)  a  keď  pridala  k  to-
mu skvelý beh, bolo po tes-
nom  4-sekundovom  ná-
skoku  o  majstrovskom  ti-
tule rozhodnuté. Je to fan-
tastický  úspech  nielen  pre 
obec Rabča a náš klub, ale 
aj  pre  celý  Hornooravský 
región.

Veríme,  že  Juraj  a  Mi-
chaela  budú  v  skvelých  vý-

úspešní biatlonisti z Rabče

konoch  pokračovať  aj  v  na-
sledujúcej  zimnej  sezóne 
a robiť tak dobré meno nie-
len  nášmu  klubu,  ale  aj  ob-
ci Rabča.

Podrobnejšie  informá-
cie o jednotlivých pretekoch 
a  dosiahnuté  výsledky  aj 
s fotografiami nájdete na in-

ternetovej  stránke  nášho 
klubu www.biatlonbreza.sk

Ostávame  s  pozdravom 
a  tešíme  sa  na  ďalšiu  spo-
luprácu. 

Športu zdar!

Mgr. Anton Matejčík, 
predseda klubu, Martin 
Náčin, podpredseda klubu

jagnešák sa chystá nielen súťažiť, ale aj kandidovať

„Chcel  by  som  tam  ísť 
len na ľavačku. Pravú ruku 
mám zranenú. Vždy som ju 
mal dominantnú. Bohužiaľ, 
teraz  je  kvôli  nešťastnému 
zraneniu  dominantná  ľavá 
ruka. Nechajme sa prekva-
piť. Dúfam, že všetko dobre 
dopadne.“  Po  tom,  čo  Jag-
nešák  týmito  slovami  avi-
zoval  svoj  štart  na  11.  roč-
níku  tejto  najprestížnejšej 
súťaže  profesionálnych  ar-
mwrestlerov,  dokázal  ľa-
vou  rukou  v  poľskom  mes-
te  Sopot  poraziť  všetkých 
protivníkov  v  kategórii  do 
95 kg. Na očakávaný súboj 
s Johnom Brzenkom nepri-
šlo, keďže ten na ľavú ruku 
vôbec  neštartoval.  To  však 
neznižuje  Ľubov  výraz-
ný  úspech.  Menší  problém 
v podobe jednej prehry mu 
uštedril ruský pretekár Mu-

Ľubomír Jagnešák sa v piatok 5. novembra opäť radoval z víťazstva na Svetovom šampionáte profesionálov Nemiroff World cup 2010. 
Okrem toho sa chystá vyštartovať, ak mu to zdravie dovolí, i na Majstrovstvách sveta v uSA a kandidovať v komunálnych voľbách do obec-
ného zastupiteľstva Rabče.

rat Kariaev. Avšak v násled-
nom  finále  sa  už  Ľubo  ne-
nechal  veľmi  rýchlym  Ru-
som prekvapiť a dvakrát ho 
bez problémov porazil.

Ako víťaz sa Ľubo kvali-
fikoval  aj  do  kategórie  bez 
rozdielu  váh,  v  ktorej  sa 
rozhodovalo  o  celkovom 
šampiónovi.  Ani  tu  si  ro-
dák z Rabče hanbu neuro-
bil a keby bol žreb k nášmu 
pretekárovi  milosrdnej-
ší,  mohol  Ľubo  skončiť  i 
na  lepšom,  ako  siedmom 
mieste. Lenže Ľubo dostal 
dvoch  z  trojice  najsilnej-
ších.  Najprv  prehral  s  cel-
kovo  druhým  Rustamom 
Babayevom.  Potom  potrá-
pil  i  ďalšieho  Ukrajinca  a 
adepta  na  „medailu“  An-
driya  Pushkara,  na  ktoré-
ho však v tuhom boji nesta-

čil  a  druhá  prehra  zname-
nala pre Ľuba koniec v sú-
ťaži. Najmä zápas s obrov-
ským  Pushkarom  bol  veľ-
mi  atraktívny  a  Ľubo  do-
viedol  ukrajinskú  hviezdu 
na pokraj síl, keďže vyčer-
paný Pushkar po tomto zá-
pase prehral aj s oveľa slab-
ším Muratom Kariaevom.

Ľubo tiež avizuje, že naj-
bližšie  bude  štartovať  na 
pravú  ruku  na  Majstrov-
stvách  sveta  v  Mesquit  v 
USA,  neďaleko  Las  Vegas. 
V novembri preto vycestuje 
dokončiť  prípravu  na  maj-
strovstvá do Charkovského 
klubu na Ukrajinu.

Za  svoje  minuloročné 
úspechy bol Ľubo vyhláse-
ný už po šiestykrát za naj-
úspešnejšieho  armwrest-
lera  roka.  V  marci  tohto 

roka  bol  pozvaný  predsta-
viteľmi  vlády  SR  na  sláv-
nostné  vyhlásenie  najlep-
ších  športovcov  Sloven-
ska,  ktoré  sa  uskutočnilo 
na  Úrade  vlády.  Ceny  naj-
lepším  športovcom  odo-
vzdával  vtedajší  predseda 
vlády Robert Fico.

V  apríli  Ľ.  Jagnešák 
spoločne s Františkom Fe-
jom  a  Jozefom  Pilarčíkom 
otvoril  v  Námestove  na 
nábreží  Oravskej  priehra-
dy fitnescentrum s názvom 
J.F.P.  FITMAX  GYM.  „Už 
dávno  som  túžil  po  tom, 
aby mali športovci, muži a 
ženy, starí ale hlavne mladí 
ľudia kde trénovať! Chýba-
li nám  podmienky na kva-
litný tréning a profesionál-
nu prípravu. Veď sám som 
donedávna  trénoval  doma 
v malej izbičke s podomác-

ky  vyrobenými  trenažér-
mi,“ uviedol Ľubo. 

Rabčiansky  talent  nám 
tiež  poodhalil  jeho  osobné 
a politické ambície v blízkej 
budúcnosti:  „Tento  rok  bu-
dem kandidovať v komunál-
nych  voľbách  za  poslanca 
do  obecného  zastupiteľstva 
Rabče,  kde  sa  budem  sna-
žiť pomôcť obci a občanom, 
ktorí v nej žijú. Chcem zlep-
šiť športové a kultúrne pod-
mienky  v  obci,  rozšíriť  by-
tovú výstavbu a pomôcť tak 
mladým  rodinám.  Chcem 
urýchliť  vysporiadanie  le-
sov a pozemkov, zlepšiť bu-
dovanie  obce,  jej  finanč-
nú situáciu a veľa iných uži-
točných  vecí.  Všetkým  ob-
čanom,  ktorý  ma  v  kandi-
datúre  podporia,  touto  ces-
tou vopred veľmi pekne ďa-
kujem.“ 
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Dňa  24.  10.  2010  sa 
uskutočnil prechod ku So-
che  Ježiša  Krista  v  Kline. 
Prechodu  sa  zúčastnilo 
viac ako 60 účastníkov (ro-
dičov  s  deťmi),  a  zároveň 
nás  podporili  aj  8  účastní-

ci z Brezy. Zraz účastníkov 
bol  o  13.  hod.  na  futbalo-
vom  štadióne.  Pre  ďalších 
záujemcov nech poslúži in-
formácia, že cesta je vyzna-
čená červenými značkami.

Juraj Maxa

Prechod ku soche 
Ježiša Krista 
v Kline

hrací deň: Rabča A sobota 
o 10. a 15. hodine, Rabča B  
– piatok o 18. hodine.
hracia miestnosť:  domá-
ce  zápasy  v  telocvični  ZŠ 
Rabča.

VyžREBOVANIE A VÝSLEDky  mAJSTROVSkÝCH ZÁPASOV ORAVANU RABČA V STOLNOm TENISE – JESEň 20010
dátum oravan rabča a 2. liga výsledok dátum rabča b družstvo –4.. liga Výsledok

2. 10. v Tvrdošíne 1:17 1. 10. Rabča – Lokca 3:15
9. 10. Rabča – Vrútky 8:10 8. 10. v Zuberci 3:15
9. 10. Rabča – Martin 5:13 15. 10. Rabča– Or. Lesná 7:11

16. 10. v Žiline 3:15 22. 10. v Tvrdošíne B 5:13
16. 10. v Bytči 3:15 29. 10. Rabča – Iľanovo

6. 11. Rabča – B. Bystrica 5:13 5. 11. v Dolnom Kubíne B       5:13
6. 11. Rabča – Krupina 11:7 12. 11. Rabča – Hruštín       8:10

13. 11. v Dolnom Kubíne 19. 11.. Rabča – Ružomberok B
13. 11. v Ružomberku 3. 12. v Ľubeli

4. 12. Rabča – Višňové 10. 12. Rabča – L. Mikuláš
4. 12. Rabča – Stránske 17. 12. v Námestove

11. 12. v K. N. Meste
11. 12. v Čadci
18. 12. Rabča – Brezno
18. 12. Rabča – Banská Bystrica

Odvetná časť súťaže od 14. 1. 2011

Stolní tenisti vo vyšších 
súťažiach

Obe  družstvá  stolných 
tenistov  v  ročníku  2010  – 
11 postúpili do vyššej súťa-
že. Druhá liga sa bude hrať 

u nás po prvý krát v histó-
rii  stolného  tenisu  vRab-
či.  Štartujú  v  nej  družstvá 
zo  Žilinského  a  Bánsko-
bystrického  kraja.  V  polo-
vici  jesennej  časti  súťaž-

ného ročníka 2010 – 11 sa 
našim  družstvám  zatiaľ 
nedarí.  Mladíci  áčka  za-
tiaľ vyhrali iba jeden zápas 
a  senióri  béčka  všetky  zá-
pasy  prehrali.  Veríme,  že 

sa postupne vo vyšších sú-
ťažiach aklimatizujú a po-
budnú  tam  viac  ako  jeden 
ročník.

PRíĎTE ICh POVZBU-
DIť  v domácich zápasoch.

Dňa  
20. – 21. októbra 2010 
sa v Česku  
v severnom meste 
Hejnice  
uskutočnila súťaž 
v práci s motorovou 
pílou Hejnický 
drevorubač. 

Lesnícka  škola 
Tvrdošín bola jediné 
družstvo zo Slovenskej 
republiky,  
ostatné tými boli 
z Českej republiky. 

Celkovo tam bolo 
osem družstiev 
s dvoma súťažiacimi, 
takže tam bolo  
18 súťažiacich. 

mAREk lubAs – mAJSTER SLOVENSkA 
v práci s motorovou pílou – už aj mAJSTER čR  
v kategórii juniorov

Marek lubas sa 
umiestnil ako jednotlivec 
na prvom mieste a odnie-
sol si tam stadiaľ ďalšiu no-
vú  pílu  a  kopec  iných  vec-
ných cien. 

V  jednotlivých  ka-
tegóriách  kombinova-
ný  rez,  výmena  reťaze, 
ťažba  dreva  a  odvetvova-
nie  sa  umiestnil  na  dru-
hom  mieste,  v  presnom 
reze  sa  umiestnil  na  pr-
vom mieste. 

Najbližšia  súťaž  ho  ča-
ká  až  v  júni  v  Česku  a  po-
tom pravdepodobne Orav-
ský  drevorubač  v  Námes-
tove,  ktorý  sa  uskutoční 
v auguste. – ReD
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Rabčania bravúrne porazili v tradičnom susedskom derby Zubrohlavu
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šport / pozvánka

koniec futbalovej jesene
Skončila sa jesenná 

časť súťažného ročníka 
2010 – 11. Naši 
futbalisti mali do súťaží 
zapojených 5 družstiev 
a to tri žiacke a po 
jednom dorast a dospelí. 
Darilo sa im rôzne, čo sa 
prejavilo na umiestnení 
v tabuľkách a vo 
výsledkoch zápasov.

Starší žiaci
Najúspešnejší  boli  starší 
žiaci, ktorí počas jesene väč-
šinu zápasov vyhrali a držali 
sa v čele tabuľky 3. ligy. Ma-
li poctivý prístup k zápasom 
aj  tréningom.  Na  jar  majú 
šancu prebojovať sa do 2. li-
gy. Trénerom žiakov je Jozef 
Mihaliak  a  vedúcim  druž-
stva Jozef Havlíček.

Mladší žiaci 
boli  menej  úspešní  ako 
starší,  ale  lásku  k  futbalu 
prejavovali  veľkou  účas-
ťou  na  zápasoch  a  trénin-
goch. Tabuľky sa v tejto ka-
tegórii nevedú, aby nehrali 
kvôli bodom, ale aby sa na-
učili dobre hrať futbal. 

Súťažili aj najmladší 
žiaci – prípravkári. Štarto-
vali  na  turnajoch,  kde  víťa-
zili nad Oravskou Polhorou 
a prehrávali s Oravským Ve-
selým. Trénermi sú Ján Ko-
zák a Jozef Brezoňák.

Dorastenci 
Štartujú v 5. lige ich účinko-
vanie v súťaži je najhoršie za 

posledné roky. Príčin je via-
cero – problémy so zostavou 
(dvaja najlepší hráči majú dl-
hodobý dištanc, preto muse-
li  zaskakovať  aj  žiaci)  a  sla-
bá účasť na tréningoch. Tré-
nermi  sú  Miroslav  Adamčík 
a Ján Iskierka.

Dospelí 
Nesplnili očakávania po ná-
vrate  do  1.  triedy,  že  budú 
hrať  o  stred  tabuľky,  zatiaľ 
sú  na  spodných  priečkach. 
Spôsobili to 4 prehry na do-
mácom  ihrisku,  časté  zme-
ny v zostave, slabá účasť na 
tréningoch  a  nedisciplino-
vanosť  niektorých  hráčov, 
ktorí  zbierajú  žlté  a  červe-
né  karty.  Na  jar,  ak  sa  ne-
zlepšia,  tak  ich  čaká  boj 
o  záchranu  v  súťaži.  Tréne-
rom mužov sú Pavol Harbut 
a Miroslav Adamčík.

TABuĽKy
iii. liga starší žiaci – sk. b

 1. Klin 11 9 1 1 57:8 28
 2. rabča 11 8 1 2 56:12 25
 3. Habovka 11 7 3 1 31:6 24
 4. Liesek 11 7 2 2 36:14 23
 5. Zákamenné 11 6 2 3 22:16 20
 6. O. Lesná 11 5 2 4 35:16 17
 7. L. Hrádok 11 4 1 6 22:28 13
 8. Z. Poruba 11 3  3 5 22:18 12
 9. Sučany 11 4 0 7 20:30 12
 10. Istebné 11 3 2 6 23:30 11
 11. Hruštín 11 1 0 10 4:118 3
 12. Blatnica 11 0 1 10 4:36 1

Tabuľka pravdy: + 7 bodov, 
doma 6 5 0 1 36:6 15,
vonku 5 3 1 1 20:6 10.

Mladší žiaci: Rabča  –  Is-
tebné  2:3,  Liesek  –  Rab-
ča 3:3, Rabča – Zákamen-
né  1:1,  Sučany  –  Rabča 
1:4,  Rabča  –  L.  Hrádok 
0:2,  Rabča  –  Hruštín  4:0, 
Blatnica – Rabča 1:1, Rab-
ča  –  Habovka  3:1,  Lomná 
–  Rabča  0:2,  Rabča  –  O. 
Podzámok 2:1, Klin – Rab-
ča 2:0. Tabuľka pravdy: 
celkovo: 11 5 3 3 22:15 18
doma: 6 3 1 2 12:8 10
vonku: 5 2 2 1 10:7 8

v. liga dorast
 1. Sučany 13 12 0 1 47:13 36 
 2. Sihelné 13 9 2 2 38:18 29
 3. Lisková 13 8 1 4 38:19 25
 4. Vrútky 13 7 3 3 32:16 24
 5. Zákamenné 13 7 2 4 34:23 23
 6. Liesek 13 7 1 5 36:24 22
 7. Likavka 13 6 1 6 27:28 19
 8. Bešeňová 12 5 4 3 19:21 19
 9. O. Veselé 12 5 0 7 24:27 15 
 10. Zuberec 13 5 0 8 19:32 15 
 11. T. Teplice 13 2 4 7 22:33 10
 12. Palúdzka 13 3 1 9 14:32 10 
 13. Rabča 13 2 2 9 16:35 8 
 14. Ľubochňa 13 1 1 11 17:62 4
Tabuľka pravdy: – 10 bodov

Zuberec  –  Rabča  4:1,  Rab-
ča – Palúdzka 0:3, Liesek – 
Rabča  3:0,  Rabča  –  Likav-
ka  1:3,  Ľubochňa  –  Rabča 
2:4, Rabča – Sučany 1:7, Be-
šeňová – Rabča 3:1, Rabča – 
Vrútky  1:1,  Sihelné  –  Rab-
ča 3:0, Rabča – Zákamenné: 
2:2, Lisková – Rabča 2:1, Or. 
Veselé – Rabča 2:1, Rabča – 
T. Teplice 3:0. Tab. pravdy: 
doma: 6 1 2 3 8 :16 5

vonku:  7  1  0  6  8:19  3.  Po 
skončení  súťaže  odpočíta-
jú dorastu 9 bodov!

i. trieda dosPelí
 1. Žaškov 13 9 2 2 38:14 29
 2. Nižná 13 8 1 4 23:21 25
 3. O. B. Potok 13 7 3 3 25:19 24
 4. Zubrohlava 13 7 2 4 28:24 23
 5. O. Poruba 13 6  4 3 34:20 22
 6. Novoť 13 7 1 5 45:38 22
 7. Sihelné 13 5 6 2 26:18 21
 8. Lokca 13 6 3 4 20:20 21
 9. Bobrov 13 5 5 3 24:19 20
 10. Zuberec 13 5 1 7 24:28 16
 11. Rabča 13 5 1 7 22:27 16
 12. Vavrečka 13 4 0 9 19:31 12
 13. Veličná 13 1 1 11 17:38 4
 14. Zákamenné 13 1 0 12 18:46 3
Tabuľka pravdy: – 5 bodov

Za to, aby sme mohli hrať stolný tenis v Rab-
či na vyššej úrovni, patrí poďakovanie sponzorom: 
elVIN RABČA, JuRAJOVI A JáNOVI RA-
TIcOVI, PAVlOVI KOBylIAKOVI, poďako-
vanie patrí predsedovi TJ ORAVAN p. Joze-
fovi havlíčkovi a p. starostovi Dušanovi Rati-
covi, ktorý nás vždy podržal, keď bolo najhor-
šie, preto ďakujem za všetkých našich chlapcov.

Ján Bandík, predseda stolnotenisového oddielu

P O ď A k O V A N I E

Rabča – Lokca 1:2, Veličná 
–  Rabča  2:3,  Rabča  –  Zu-
berec 1:3, Bobrov – Rabča 
1:0,  Rabča  –  Zákamenné 
2:0,  Rabča  –  Zubrohlava 
3:0,  Sihelné  –  Rabča  2:2, 
Rabča  –  Or.  Poruba  0:5, 
Novoť  –  Rabča  3:1,  Rabča 
– Nižná 4:1, Žaškov – Rab-
ča 4:0, Rabča – Biely Potok 
2:3, Vavrečka – Rabča 1:3
Tabuľka pravdy: 
doma: 7 3 0 4 13:14 9
vonku: 6 2 1 3 9:13 7

Muži odohrali aj prvé 2 jar-
né  kolá  s  výsledkami:  Lok-
ca – Rabča 3:2, Rabča – Ve-
ličná 3:2.

e-foto v. briš

Halový futbal si získa-
va  čoraz  väčšiu  obľubu 
u našich športovcov (vla-
ni štartovalo v halovej li-
ge  13  družstiev)  a  pre-
to sme sa rozhodli uspo-
riadať   ďalší ročník halo-
vej ligy, nech sa prihlásia 

u Jozefa Havlíčka do kon-
ca novembra. Pri vyššom 
záujme  uprednostníme 
družstvá  z  Rabče.  Pred-
pokladaný  začiatok  ligy 
je  19.  december.  Zápa-
sy sa budú hrať v športo-
vej hale.

5. ročník Zhfl

Jozef havlíček, 
predseda TJ ORAVAN
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